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مصرف کالای ایرانی
                                     رونق تولیدملی

نقش کمرنگ مجلس و قوه قضائیه
 در جنگ اقتصادی و بحران ارزی

میثم موسایی، اقتصاددان و استاد دانشگاه
واردات غیرضروری در بحران ارزی کشور و در زمانی که درهای بانکی و تجارت دنیا به 
دلیل تحریم ها به روی ایران بسته شده، یکی از موضوعات مهمی است که تبعات فراوانی 
به اقتصاد کشــور وارد می کند.واردات غیرضروری در بحران ارزی کشــور و در زمانی که 
درهای بانکی و تجارت دنیا به دلیل تحریم ها به روی ایران بسته شده، یکی از موضوعات 
مهمی است که تبعات فراوانی به اقتصاد کشور وارد می کند. تاکنون نقدهای فراوانی به 
عملکرد دولت شده، اما این بار بهتر است نوک پیکان انتقاد را به سمت قانون گذاری ها 
و عدم توجه و نظارت یا صیانت از ذخایر ارزی کشور توسط نمایندگان مجلس بگذاریم 
کــه برنامــه خاصی برای جلوگیــری از واردات غیرضروری کالاهایی مثل آب آناناس یا 
گل های تزئینی که به تازگی آمار آن منتشــر شــده، ندارند. بی شک بخش اقتصادی هر 
کشوری اعم از گمرگ، بانک، بورس و وزارتخانه های مرتبط همه و همه باید به صورت 
جامع، مستمر و  یکدستی با هم در ارتباط باشند. در هیچ جای دنیا ارکان و بخش های 
اقتصادی جدای از یکدیگر عمل نمی کنند در حالی که این رویه در ایران و در اقتصاد ما 
امری بسیار عادی است.نوک پیکان حمله را باید به سمت قوه قضائیه کشور نیز گرفت؛ 
چرا که این قوه نیز در کنار عملکرد ضعیف مجلس نقش نظارتی و پیگیری قابل توجهی در 
برخورد با اخلالگران اقتصادی به صورت سریع و ضروری نداشته است. هر چند فعالیت ها 
و محاکمه هایی از مفسدان اقتصادی صورت گرفته اما کافی نیست، چرا که عدم اجرای 
قوانین و عدم بازخواست مجریان قوانین، راه را برای دست اندازی های بیشتر به ذخایر 
ارزی و باز گذاشتن فضای فساد اقتصادی در کشور باز می کند. تا زمانی که اجرای قوانین 
به درستی نظارت نشود و برخی به عنوان مسئول اجازه فساد در ساختار اداری را بدهند، 
از بین بردن ذخایر ارزی برای واردات کالاهای غیرضروری و سودرسانی به گروهی اندک 
و تحمیل زیان به اقتصاد کشور تداوم خواهد داشت.قاعدتاً قوه قضائیه باید با توسل به 
ابزارهای مختلفی اعم از تنبیه به موقع با متخلفان برخورد کند. تشویق افراد ذی صلاح 
برای نظارت و خبررسانی درباره فسادها و ارتکاب به فساد، منجر به خشکاندن فساد و 
کمک به ایجاد  آرامش اقتصادی در جامعه می شــود. روند طولانی بررســی پرونده های 
اقتصادی و زمانبر بودن آن امر مطلوب کلاهبرداران و سوءاســتفاده کنندگان از قوانین 
و اقتصاد کشــور اســت، بنابراین سرعت عمل در بررسی پرونده های اقتصادی و برخورد 
با کسانی که ارز را به مقاصد و خرید کالاهای غیرضرور اختصاص می دهند توسط قوه 
قضائیه در شرایط حساس کنونی کشور بسیار الزامی است. قطعاً رویکرد صحیح وعاجل 
قوه قضائیــه بــه ایــن مهم می تواند منجر به اصلاح امور و رویه های موجود بســیاری از 
نهادهای اقتصادی و دست اندرکارانش شود. نقش قوه قضائیه در جنگ اقتصادی کشور 
نقش بســیار جدی و مهمی اســت، نقشــی که اگر به درستی ایفا شود بسیاری از تبعات 

سوءاستفاده های مالی و اقتصادی را از سر مردم و اقتصاد برمی دارد.

صفحه 2

نگاه روز

بازار کار » ساخت و ساز« 
در اختیار اتباع خارجی

روابط عمومی شهرداری شهرقدس

شهرداری شهرقدس درنظر دارد نسبت به ادامه تکمیل و تجهیز سوله مدیریت 
بحران پارک حنانه با برآورد اولیه 20,000,000,000  ریال از طریق مناقصه 
عمومی و عقد پیمان با پیمانکار حائز صلاحیت )شرکت های دارای حداقل رتبه 

5 ابنیه( اقدام نماید. 
متقاضیان می توانند ظرف مدت 10 روز کاری از تاریخ چاپ نوبت دوم آگهی که به 
فاصله یک هفته از نوبت اول چاپ خواهد شد با مراجعه به امور قراردادهای شهرداری 
واقع در: شهرقدس، بلوار انقلاب اسلامی، بلوار جمهوری، بلوار تولیدگران 
ساختمان مرکزی شهرداری شهرقدس، طبقه دوم  با ارائه معرفینامه نسبت به 

دریافت و تحویل اوراق مناقصه اقدام نمایند.
 خرید اوراق مناقصه به مبلغ 500,000 ریال قابل واریز به حساب 0105708298000 

بانک ملی شعبه  شهرداری شهرقدس.

  سپرده شرکت در مناقصه معادل %5 برآورد اولیه به مبلغ 1,000,000,000ریال و 
به صورت سپرده نقدی یا ضمانتنامه معتبر بانکی می باشد. 

  سپرده نفرات اول تا سوم تا زمان انعقاد قرارداد مسترد نمی گردد.
   شهرداری در رد یا قبول پیشنهادها مختار است.

   هزینه آگهی به عهده برنده مناقصه است.
   متقاضیان قبل از دریافت اسناد ملزم به دریافت تاییدیه ارزیابی HSE از اداره 

آموزش شهرداری می باشند.
   سایر جزییات در اسناد مناقصه قید گردیده است.

تاریخ انتشار نوبت اول: 1398/11/7
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1398/11/14

نوبت اولآگهی مناقصه عمومی 

شهرداری قدس

روابط عمومی شرکت برق منطقه ای غرب

موضوع:
1- تأمین تجهیزات و احداث کامل واریانت خط 400 کیلو ولت خرم آباد - شرق کرمانشاه و برکناری 2/5 کیلومتر 

خط موجود و تقویت 5 دستگاه فونداسیون
2- تأمین تجهیزات و برجبندی و سیمکشی واریانت خط 63 کیلوولت ثلاث - اورامانات و برکناری 1/5 کیلومتر 

خط موجود
شرکت برق منطقه ای غرب در نظر دارد مناقصه عمومی یک مرحله ای همزمان با ارزیابی کیفی )فشرده( با موضوع 
فوق الذکر، مطابق با شرایط خصوصی و مشخصات فنی مندرج در اسناد مناقصه و با رعایت استانداردهای ملی- 
بین المللی )وزارت نیرو را از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید، کلیه مراحل برگزاری 
مناقصه شامل دریافت و تحویل اسناد استعلام ارزیابی کیفی و اسناد مناقصه و سایر مراحل مناقصه، از طریق 
درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد. لازم است 
مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سامانه مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را 

جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. هر گونه مدارک ارسالی خارج از ستاد فاقد اعتبار می باشد.
 مبلغ برآورد مناقصه: 75,232,766,000 )هفتاد و پنج میلیارد و دویست و سی و دو میلیون و هفتصد و 

شصت و شش هزار( ریال
 مبلغ تضمین شرکت در فرآیند مناقصه: 3,472,660,000 )سه میلیارد و چهارصد و هفتاد و دو میلیون 

و ششصد و شصت هزار( ریال
1- تاریخ انتشار فراخوان از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد(: از ساعت 8 روز 

سه شنبه 98/11/8 می باشد.
2- آخرین مهلت زمانی دریافت اسناد ارزیابی کیفی و مناقصه )به صورت همزمان( از طریق درگاه 
سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد(: از ساعت 8 روز سه شنبه تاریخ 98/11/08 لغایت ساعت 15 روز 

شنبه تاریخ 98/11/12
3- آخرین مهلت زمانی بارگذاری اسناد ارزیابی کیفی و مناقصه )به صورت همزمان( از طریق درگاه 

سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد(: تا ساعت 15 روز شنبه تاریخ 98/11/26
4- آخرین مهلت زمانی تحویل ضمانت نامه ها به صورت فیزیکی: تا ساعت 8 روز یکشنبه تاریخ 98/11/27
5- زمان گشایش پاکت های ارزیابی کیفی از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد(: 

ساعت 9 روز یکشنبه 98/11/27
آدرس و اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار: شرکت برق منطقه ای غرب واقع در کرمانشاه - 22 بهمن - میدان گلایول 

- طبقه دوم - اداره قراردادها -  تلفن 5-38232001 )083( داخلی 2217 و 2085 و مستقیم 083-38227249
دفتر مهندسی طرح ها تلفن 5-38232001 )083( داخلی 2048و2070 و شرکت مهندسی مشاور موننکو ایران 
به نشانی : تهران، خیابان ولیعصر، بالاتر از میدان ونک، خیابان عطار، پلاک 12، کد پستی : 1994643315، 

صندوق پستی: 8717-15875، تلفن: 81961 )90 خط(.
اطلاعات تماس جهت انجام مراحل عضویت در ستاد: مرکز تماس 021-41934

فراخوان ارزیابی کیفی مناقصه عمومی یک مرحله ای
 )به روش فشرده( شماره 2098001132000066 )981/64(

تجدید فراخوان شماره 2098001132000042 )981/42(

نوبت اول
شرکت برق منطقه ای غرب

چراغ اضافی منزل خود 
را خاموش کنیم تا چراغ 
منزلی خاموش نگردد!!!

برق الفبای توسعه یک جامعه است
زیاده روی و مصرف بی رویه توسعه یک جامعه را کند می کند

روابط عمومی شرکت توزیع برق استان لرستان
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سد مجلس جلوی پول های کثیف  

پرونده ملزم کردن نامزدهای انتخابات مجلس به شــفاف کردن 
هزینه های  انتخاباتی شــان در خانه ملت بسته شد؛ بر اساس این 
طرح نامزدهای   انتخابات یا باید بگویند هزینه های انتخاباتی شان 

را از کجا آورده اند و یا  باید منتظر عواقب آن باشند. 
انتخابات خرج دارد و این چیزی نیســت که کســی بتواند منکر 
آن باشــد اما  وقتــی پای هزینه های میلیاردی برای رســیدن به 
کرســی های بهارستان به  میان می آید دیگر نمی توان آن را به نام 

هزینه های معمول انتخابات تمام  کرد. 
یک ســال پیش بود که بهارستان نشــینان طــرح اصلاح قانون 
انتخابات  مجلس را کلید زدند، این اصلاحیه، هم موضوع استانی 
شــدن انتخابات و  هم شــفافیت هزینه های انتخابــات را در بر 
داشــت اما بعد از ایرادات  شــورای نگهبان و همزمان شدن آن با 
آمدن لایحه جامع قانون انتخابات  به مجلس تصمیم گرفته شــد 
این طرح از دســتورکار خارج شــود و لایحه  جامع مورد بررسی 
قرار بگیرد. اما از آنجا که بررســی این لایحــه قطعا  به انتخابات 
دوم اســفند ماه نمیرســید و نگرانی ها از ورود پول های  کثیف 
به انتخابــات مجلس بالاگرفته بود نماینــدگان مجلس بار دیگر 
 آســتین ها را بالا زدند و این بار طرح »شفافیت و نظارت بر تامین 
مالی  فعالیت های انتخاباتی در انتخابات مجلس شورای اسلامی« 

با قید دو  فوریت را راهی صحن علنی مجلس کردند. 
از راه اندازی پایگاه الکترونیکی تا ممنوعیت دریافت کمک مالی

روز یکشنبه ۱۵ دی ماه در جریان بررسی جزئیات این طرح ماده 
۱ و   ۲ آن به تصویب نمایندگان مجلس رسید که طبق ماده یک 
دولت موظف  به راه اندازی پایگاه الکترونیکی برای ثبت اطلاعات 
مالــی کاندیداها شــد  و در ماده ۲ نیز بحــث ممنوعیت دریافت 
کمک های مالی به کاندیداها  مطرح شــد.  براساس ماده یک این 
طــرح اصطلاحات و عبارات زیر در ایــن قانون  در معانی ذیل به 

کار می روند: 
 ۱- تبلیغــات: بــه مجموعه اقدامــات نامزدهــای انتخابات و یا 
نمایندگان آن و  ســایر افراد اعم از گفتاری، نوشــتاری و رفتاری 
به منظور تاثیرگذاری  بر رای دهندگان گفته می شود که با هدف 
رساندن پیام، خط مشــی و  برنامه نامزدها یا احزاب و گروه های 
سیاســی به مردم اســت تا از این  طریق آنهــا را به رای دادن به 

نامزدهای مورد نظر یا جریان و گروه  خاص ترغیب کند. 
 ۲- فعالیت هــای انتخاباتــی: به هر گونه فعالیــت قانونی اطلاق 
می شــود که  نامزدها، احزاب و گروه های سیاسی و طرفداران آنها 

در تبلیغات و یا  امور مرتبط با انتخابات انجام می دهند. 
 ۳- هزینه هــای انتخاباتی: هزینه های مادی اســت که نامزدهای 
انتخابــات و  احزاب وگروه های سیاســی در انجــام فعالیت های 

انتخاباتی و تبلیغات  صرف می کنند. 
 ۴- تامین مالی انتخابات: به مجموعه منابعی گفته می شــود که 

جهت تامین  هزینه های انتخاباتی انجام و یا صرف می شود. 
 ۵- ســامانه مالی انتخابات: پایگاهی اســت که وزارت کشــور به 
صورت  الکترونیکی ایجاد و نامزدها، احزاب و گروه های سیاســی 
ملزم به ثبــت  اطلاعات مالی خود مطابق قانون در این ســامانه 

هستند. 

فهرســت های جعلــی و خیال پــردازی از 
دیدار شخصیت های سیاسی به  فاصله یک 
مــاه تا انتخابات از یک ســو مبنای تحلیل 
های متنوعی قرار  گرفته و از ســوی دیگر 

تکذیب های بسیاری در پی داشته است. 
 »لیست های منتشر شده جعلی است« این 
جمله سرخط بسیاری از بیانیه  ها و اظهارات 
شوراها و شخصیت های اصلاح طلب، در پی 
هربار  انتشار فهرست هایی با اسامی عجیب 
و منتسب به این جریان است.  فهرست هایی 
که از فرط جعلی بودن اســامی افرادی در 
آن ذکر می شــود  که اساسا تایید صلاحیت 
نشــده اند. برخی رســانه های جریان رقیب 
هم  دیدارهای مســبوق به سابقه و تحرکات 
شــخصیت های سیاسی و مسئولان  را صرفا 
انتخاباتی تفســیر کرده، طبق روال شرح و 
بســط مبســوط و  گاهی خیالی هم بر این 
تحرکات نوشته و منتشر می کنند. روزهای 
 پنجشــنبه و جمعه هم به ســبب کاهش 
فعالیت مراجع رســمی خبــر  فعالیت های 
خیال پردازانــه افزایش می یابد و دامنه های 

آن ها گسترش. 

ë  لیست های جعلی، تکذیب های
حقیقی

اکثریــت چهره های  از ردصلاحیت  پــس 
اصلاح طلب، این جریــان بارها  اعلام کرده 
اســت که فعلا قصد و تصمیمی برای ارائه 

فهرســت  انتخاباتی  ندارد و اساسا هم نامزد 
تایید صلاحیت شــده ای برای این مهم باقی 
نمانده  است. با این حال کانال های مختلف 
هر روز به نام شــورای عالی  سیاستگذاری 
اصلاح طلبان به عنوان نهاد تصمیم گیر این 
جریان،  لیســت های متنوع منتشر کرده و 
گاهی »شهین دخت مولاوردی« را به  عنوان 
سرلیست معرفی می کنند و زمانی »جلال 
جلالــی زاده« را. ایــن در  حالی اســت که 
هیچ یک از این افراد از ســد شورای نگهبان 
و هیات هــای  اجرایی و نظارت رد نشــدند. 
چنین رویکردی ضمــن ابهام افزایی درباره 
 ردصلاحیت ها بــرای اصلاح طلبان واکنش  

آن ها را هم در پی داشته  است. 
آذر منصوری قائم مقــام حزب اتحاد ملت 
در توییتــی در این زمینه نوشــته  اســت: 
»این لیست و لیســت هایی از این دست با 
این عنوان جعلی است.  عده ای عِرض خود 
می برند و زحمت ما را زیاد می کنند. اصلاح 
طلبان  طبق راهبرد مصــوب ائتلافی خود، 
کاندیدایی برایشان باقی نمانده که  بخواهند 
لیست بدهند. ضمن اینکه اگر هم داشتند، 
طبق قانون انتخابــات،  تبلیغات زودهنگام 

تخلف محسوب می شود.« 
پیــش از این هم شــورای سیاســتگذاری 
اصلاح طلبــان در بیانیــه ای تاکیــد  کرده 
بود: »امکان ارائه لیســت ائتلافی از جانب 
این جبهه سلب شــده و  همچنان در حال 

بررســی و پیگیری نتیجه اعتراض ها به رد 
صلاحیت ها  هستیم. بنابراین لیست هایی که 
با این عنوان منتشــر می شود، فاقد اعتبار 
 و صرفــاً گمانه زنی های افــراد و گروه های 
خاص اســت.«   »محمود صادقی« نماینده 
ردصلاحیت شــده کنونــی مجلس هم در 
توییتی  درباره این فهرست ها نوشت: »باتوجه 
به ردصلاحیت های گســترده،  هنوز شورای 
تصمیمی  اصلاح طلبان  سیاستگذاری  عالی 
برای دادن  لیســت در هیچ یک از حوزه های 
انتخابیــه، از جمله تهران، نگرفته اســت؛ 
 لیست هایی که با عنوان اصلاح طلبان منتشر 
شــده جعلی است.« انتشــار  فهرست های 
جعلــی گرچه از کانال های بی نام و نشــان 
آغاز می شود اما  در برخی رسانه های رسمی 
رقیب مبنای تحلیل هم قرار می گیرد. این 
در  حالی اســت که اصلاح طلبان با توجه به 
ســابقه انتقادات از رای فهرستی  ائتلافی در 
انتخابات سال ۹۴ مجلس، حتی در صورت 
تایید صلاحیت  همــه نامزدهای خود هم، 
اولویتی برای ارائه فهرســت انتخاباتی قائل 
 نبودند؛ از ســوی دیگر هم نتیجه ائتلاف با 
جریان های سیاســی دیگر را  هم در همان 
مجلس دهم و فراکســیون امید آزمودند و 
به نظر می رسد  حداقل تاکنون تمایلی برای 

آزمون مجدد آن ندارند. 
بخشی از منتشر کنندگان این فهرست های 
جعلی از این دو موضوع آگاه  هستند اینکه 

اما چــرا به گفته منصــوری »عِرض« خود 
می برند و زحمــت  تکذیب به اصلاح طلبان 
از  ناآگاهــی  روی  از  بخشــی  می دهنــد، 
شــرایط  سیاسی کشــور، برخی برای سوء 
اســتفاده های آتی ایام تبلیغــات و افزایش 
 فشــار بر تصمیم گیران اصلاح طلب و برخی 
هم در مقام رقابت بــرای  تداعی تکرار رای 
فهرستی است که جامعه طرفدار اصلاحات 

چندان  خاطره خوشی از آن ندارند. 

ë  داستان سرایی از یک دیدار و
واکنش ها به آن  

غیررسمی شامگاه  رسانه های عمدتا  برخی 
از دیدار  حجت الاسلام »حسن  پنجشــنبه 
روحانی« رییس جمهوری با حجت الاســلام 
رییس جمهــوری    »ســیدمحمدخاتمی« 
پیشــین و حجت الاســلام »علــی اکبــر 

 ناطق نوری« رئیس مجلس اسبق خبر دادند. 
شــائبه انتخاباتی بودن این  دیدار در آستانه 
انتخابــات مجلس یازدهم از ســوی همین 
رسانه ها تقویت  شد اما ماجرا به همین شبهه 
ســازی محدود نشد و افســانه هایی درباره 
از  جزییات این دیدار شــامل مکان، زمان، 
تشــریفات، حاضران، مباحث  مطرح شده، 
نقشــه ها و طرح های ارائه شــده انتخاباتی! 
در فضای مجازی  منتشر شد. شدت استناد 
به برخی از این جزییــات به قدری بود که 
  »علیرضا معــزی« معاون ارتباطات و اطلاع 
رســانی دفتر رییس  جمهوری در حســاب 
توییتری خــود مجبور بــه تکذیب چنین 
جزییاتی شــد و  در توییتی نوشــت: »تنور 
انتخابــات را از جای دیگر و به طریق دیگر 
 باید گرم کرد؛ از توســل به شــایعه و فیک 

نیوز، آبی گرم نخواهد شد.  

سید عباس موسوی ســخنگوی وزارت امور خارجه 
کشــورمان به اخبــار  حاکی از مــورد بازجویی قرار 
گرفتن ایرانیان در مرزهای آمریکا  واکنش نشان داد 
و آن را نژادپرســتی و نقض قوانین بین المللی حقوق 
 بشر خواند. ســخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان 
در پیامی توییتری نوشت:  گفته می شود که مقامات 
امنیت مرزی آمریکا با ایرانیان به خاطر  ملیت شــان 
رفتاری خصومت آمیز دارند. این نژادپرستی مطلق و 
نقض  قوانین بین المللی حقوق بشر و هنجارها بوده و 
عمل دیگری از وسواس  شریرانه این دولت]آمریکا[ با 

ایران و دشمنی عمیق آن با ایرانیان است. 
موسوی، با اشــاره به رفتار غیر قانونی و غیر انسانی 
اخیر مرزبانی  آمریکا نسبت به اتباع یا متولدین ایران 
اظهار داشت: اینگونه اقداماتِ  کاملا تبعیض آمیز که 

صرفا به دلیل نژاد و ملیت و احیانا مذهب افراد  صورت 
مــی گیرد، کاملا از لحاظ قوانین و اصول بین المللی 
حقوق بشــر  مردود بوده و مسئولیت دولت آمریکا را 

به دنبال دارد. 
موســوی افزود: از آنجا که این افراد توسط مرزبانان 
و نیروهای امنیتی  آمریکا در مورد عقاید سیاســی و 
اعتقادیشان مورد سوال واقع شده و به  حسابهای آنها 
در فضــای مجازی نیز با اجبار وارد می شــوند، این 
اقدام  از مصادیق تفتیش عقاید و نقض فاحش حقوق 
بشر محسوب می شود. ســخنگوی دستگاه سیاست 
خارجی، ضمــن محکوم کردن شــدید آزار و  اذیت 
هموطنان ایرانی از سوی مرزبانی آمریکا، خاطرنشان 
کرد: این  اقدامات علیه ایرانیان در راســتای سیاست 
خصمانه و کینه جویانه رژیم  آمریکا با ایران و هویت 
و موجودیت ایران است که یکبار در قالب  تصمیم به 
منع ورود ایرانیان به آمریکا متجلی می شود، بار دیگر 
در  تهدیــد به حمله به مراکز فرهنگی و تمدنی ایران 
زمین خود را نشان می  دهد، دیگر بار در ترور بزدلانه 
قهرمان اسطوره ای مبارزه با تروریسم  ظاهر می شود 
و اخیرا هم به شــکل دیگری در قالــب آزار ایرانیان 
در  مرزهای آمریکا بروز می یابد.   موسوی تاکید کرد: 
قطعا این رفتار دولــت آمریکا قابل طرح و پیگرد  در 

مراجع حقوق بشری است. 

احمد محمدی ســهروردی، عضو هیأت مدیره انجمن 
آئین دادرســی مدنی  ایران، مجــازات دروغ پردازان و 

شایعه پراکنان در فضای مجازی را  تشریح کرد. 
محمدی ســهروردی، در مورد مجازات شایعه پراکنان 
و دروغ پــردازان در  فضای مجازی گفت: دروغگویی با 
وجود اینکه در شــرع، حرام اســت،  اما در قانون جرم 
نیســت و این مایه تأسف اســت چرا که قانون ما باید 
 مطابق شــرع باشــد، اما دروغگویــی را جرم انگاری 
نکرده ایم. محمدی گفت: بر اســاس اصل برائت و ماده 
۱۳۷ قانون اساســی و قانون  مجازات اسلامی تا زمانی 
که امری، عملی یا گفتاری جرم تلقی نشود،  نمی توانیم 

برایش مجازات تعیین کنیم. 
وی تأکید کــرد: بنابراین دروغگویی و دروغ پردازی از 

نظر قانون جرم  نیست، اما نشر اکاذیب جرم است. 
محمدی گفت: نشــر اکاذیب به معنی این اســت که 
دروغی یا شــایعه ای را  به شخصی یا به مقامات کشور 

نسبت دهیم و یا به قصد تشویش اذهان  عمومی آن را 
نشر دهیم این موضوع در قانون مطبوعات با اصلاحات 
 ســال ۸۸ و در ماده ۶۹۸ قانون مجازات اسلامی و هم 
در قانون جرایم  رایانه ای مصوب ســال ۸۹ آمده و به 
آن اشاره شده اســت. عضو هیأت مدیره انجمن آئین 
دادرســی مدنی ایران گفت: مجازاتی کــه  در قانون 
مجازات اسلامی آمده درباره نشر اکاذیب اینگونه است 
که از  دو ماه تا دو سال حبس و یا جزای نقدی تعیین 
شده اســت. محمدی در مورد اشــکالات وارده به آن 
گفت: با توجه به قانون وصول  برخی درآمد های دولت، 
اشاره شده که حداقل جرم مجازات کمتر از سه  ماه و 
تا ۹۰ روز باشد و این یعنی که قاضی می تواند آن را به 
جــزای  نقدی تبدیل کند که در نتیجه اثر بازدارندگی 
خود را از دست می دهد. وی تصریح کرد:، اما در قانون 
جرایم رایانه ای این نقیصه برطرف و  حبس از ۹۱ روز تا 
۲ سال و جزای نقدی از ۵۰۰ هزار تا ۴ میلیون  تومان 
و در برخی موارد مشــدد، هر دو مجازات با هم تعیین 
و حداکثر  آن در نظر گرفته شــده است. وی افزود: در 
اینجا صرف دروغ بودن حرف و شایعه پراکنی از طریق 
 وســایل مخابراتی و رایانه ای یا در قانون مطبوعات از 
طریق نوشتار و  گفتار به محض اینکه شایعه ای پخش 
شود کافی است. یعنی حتماً نباید  ضرری متوجه شود 
و جرم دیده شــود. بنابر این مجازات شــایعه پراکنی 

 شدیدتر از هتک حرمت دیده شده است. 

موسوی:  
رفتار مرزبانی آمریکا با ایرانیان

 نژادپرستی مطلق و نقض حقوق بشر  است

دســتیار ویژه رئیس سازمان انرژی اتمی گفت: بعد از گام پنجم ذخایر  اورانیوم 
تولیــد شــده از مرز ۱۲۰۰ کیلوگرم عبور کرده اســت که با  ســرعت تمام به 
ذخایر اورانیوم غنی شــده اضافه می شــود. وی تصریح کرد: ما فدایی و خادم 
کشور هستیم. حاضریم تکه تکه شــویم  و ایران اسلامی پیشرفت نماید. امروز 
نظام ســلطه با روش ها و حیله  گری های گوناگــون توأمان با اقدامات روانی و 
رســانه ای در صدد است  چهره سپاه پاسداران را خدشــه دار نماید ولی مردم 
آگاه و خردمند ایران  این ترفندهای دشمن را خنثی کرده و آنها کاری از پیش 
نخواهند برد.  در این عرصه با دشمن شناسی و کوشش های شبانه روزی تمامی 
 بخش های چرخه ســوخت از اکتشاف، استخراج، فرآوری، غنی سازی،  طراحی 
و تولید انواع مجتمع های سوخت به منظور استفاده در  راکتورهای تحقیقاتی و 
در آینده نزدیک در راکتور قدرت مانند نیروگاه  اتمی بوشــهر و همچنین تولید 
آب سنگین، را بومی سازی کرده و به  خوداتکایی رسیده ایم. زارعان تاکید کرد: 
یکی از الزامات اصلی این چرخه، طراحی و ساخت  ماشین سانتریفیوژ می باشد. 
در مقطعی این مهم مهندســی معکوس گردید  ولی هم اکنون ســازمان انرژی 
اتمی با نوآوری و دانش بومی با تمرکز  روی تکنولوژی ســانتریفیوژهای جدید، 
در دو مســیر اساسی گام نهاده  است. در مسیر اول با ساخت ماشین های دارای 
ســوی بالا، اقتدار علمی  و دانش طراحی خــود را در این حوزه به رخ جهانیان 
کشــیده است. در  سال جاری پروژه هایی در این زمینه با نام قمربنی هاشم )ع( 
آغاز شــد.  از جمله این پروژه ها ســاخت ماشین ســانتریفیوژی با ۲ برابر توان 
ماشــین  IR ۸ که به ۵۰ سو می رسد، است. در این زمینه سازمان انرژی اتمی 
 ،۹ IR  با  چندین ســاله تجربه، نزدیک بر ۲ هزار سند در حوزه طراحی ماشین
تولید نموده اســت. این ماشــین دارای ۵ بیلوز و ارتفاع چندین متر  می باشد. 
هر چه تعداد بیلوز در این ماشــین ها بیشــتر باشــد تکنولوژی و  دینامیک آن 
پیچیده تر اســت و کســانی که اهل فن باشند متوجه می شــوند  این چه اقدام 
بزرگ و چه دستاورد شگرفی استوی افزود: تا قبل از آغاز طراحی و ساخت این 
ماشین، تمام ماشین های  طراحی شده سانتریفیوژ، دارای کمتر از ۵ بیلوز بوده 
اند که با طراحی  این ماشــین، جهش ویژه ای در دانش و تکنولوژی طراحی و 
دینامیک  اجسام دوار کشور به وجود می آید. در مسیر دوم در کنار تکنولوژی و 
 دانش طراحی این ماشین ها، باید هزینه-فایده را نیز مورد توجه قرار  دهیم که 
خوشــبختانه با مدیریت جهادی و بسیجی حاکم بر سازمان انرژی  اتمی ایران، 
آگاهانه لزوم پایداری و بقا در این حوزه را به صورت  عملیاتی دنبال نموده ایم. 

زارعان خاطرنشان کرد: طراحی این نسل از ماشین ها بر اساس روند  استاندارد 

تکوین محصول طراحی شــده و بیش از ۲۵۰۰ سند طراحی  برای این ماشین 
بدست آمده اســت.  وی گفت: خوشــبختانه با رویکرد آینده نگری و رفع نیاز 
تکنولوژیکــی،  در حالیکــه قبل از برجام، در حوزه تحقیق و توســعه حدود ۵ 
ماشــین در  مراحل مختلف تحقیق گازدهی و توسعه داده می شدند، به صورت 
 اگاهانه و بر حســب ضرورت و عدم اعتماد به بیگانگان در یک جهش  بی سابقه 
از ۴ ســال گذشته تاکنون این ۵ نسل به ۱۶ نسل ســانتریفیوژ  افزایش و این 
ماشــین ها با سوی بالا طراحی و ساخته شــدند و هم اکنون  بعضی از آنها در 
حال گذراندن تســت های پایداری در حوزه مکانیکی  قرار دارند. صرفاً در سال 
جاری ۹ نســل از این ماشــین ها به صورت  زنجیره ۲۰ تایی، چند ماشــین و 
تک ماشــین در مســیر فعالیت قرار گرفته  اند. باید اشــاره نمایم یک ماشین 
ســانتریفیوژ تا زمان بهره برداری نهایی  و صنعتی شدن مراحل مختلفی را باید 
پشــت ســر بگذراند که حدوداً ۱۰  ســال به طول می انجامد. مثل سانتریفیوژ 
 IR ۶ که با ســوی ۱۰ هم اکنون  در زنجیــره ۳۰ تایی قرار گرفته و به عبارتی 
یک عدد از این ماشــین های  سانتریفیوژ از نظر کارکردی مطابق با ۱۰ ماشین 
نســل اول محصول  تولید می نماید. دســتیار ویژه دکتر صالحــی ادامه داد: از 
ســرریز این دانش   ۷ نوع ســانتریفیوژ دیگر جهت اســتفاده در بقیه صنایع به 

صــورت  صنعتی همچون توبولار، زونال، اولترا، ســنگ مخزن، دکانتر، زونال و 
 زونال پیوســته طراحی و تولید شده اند. انشــاالله در ۲۰ فروردین سال  آینده 
نمونه دیگری از این ماشــین ها رونمایی خواهد شــد. یکی از دلایل  عصبانیت 
نظام ســلطه تأثیرگذاری این صنعت بر روی سایر صنایع در  حوزه های صنعت، 
ســلامت و به عبارتی به حرکت درآوردن موتور  ســایر صنایع استراتژیک بوده 
است. خوشبختانه سازمان انرژی اتمی با  نشاط و سرعتی خاص در این عرصه به 
پیش می رود. زارعان در ادامه تصریح کرد: متأسفانه بعضی از جراید و مطبوعات 
با  اهداف گوناگون و جهت توجیه اظهارات و اهداف خود مبادرت به  اســتفاده 
از آمار و ارقام پراکنده و نادرســت می نمایند. لذا امروز به  مسائلی نظیر میزان 
غنی سازی، نوع و تعداد سانتریفیوژ و ظرفیت  غنی سازی به طور دقیق خواهم 
پرداخت که شــاید اگر افرادی در این  زمینه ناآگاهانه مطلبی را می نویســند یا 
بیان می کنند بدانند صحیح این  ماجرا چیســت. وی افزود: قبل از برجام تعداد 
ماشــین های ســانتریفیوژ حدود نوزده هزار  بود که از این تعداد حدود ۹۶۰۰ 
ماشــین گازدهی می گردید. یا به زبان  ساده تر محصول تولید می نموده و پس 
از برجام به ۶۱۰۴ ماشین کاهش  یافته است. ظرفیت غنی سازی قبل از برجام 
حدود ۱۰ هزار سو و  تولید روزانه ۷.۵ کیلوگرم با غنای کمتر از ۵ درصد بوده، 
که هم  اکنون به لطف خداوند توأم با تدابیر فنی اندیشیده شده و با بهره گیری 
از  توان فنی متخصصین صنعت هســته ای و ارتقا زیرساخت ها، تولید  اورانیوم با 
غناهای کمتر از ۵ درصد به ۱۰ کیلوگرم در روز افزایش  یافته است. ماشین های 
 IR ۴ و  m ۲ IR  که قبل از برجام در مسیر تحقیق  و توسعه به نصب و گازدهی 
زنجیره های شــاهد رسیده بودند، امروزه  پس از گام سوم آخرین مرحله آن در 
حال انجام بوده و این زنجیره ها با  ماشــین های سانتریفیوژ پیشرفته به منظور 
تولید اورانیوم غنی شده  گازدهی می شوند و پس از آن می توان به طور صنعتی 
شاهد بکارگیری  این ماشین ها و در نتیجه جهش در تولید باشیم. در فردو قبل 
از برجام   ۶۹۶ ماشــین سانتریفیوژ غنی ســازی انجام می داده ولی هم اکنون 
۱۰۴۴  ماشین فعال تولید اورانیوم می کند. زارعان همچنین افزود: وزن اورانیوم 
خارج شده از کشور حدوداً ۸.۵  تن بوده که به کشور روسیه تحویل شده است 
و به ازای آن ۴۰۰ تن  کیک زرد یا  O ۳ U ۸ تحویل گرفتیم که مواد اولیه تولید 
اورانیوم غنی  شده است. هم اکنون بعد از گام پنجم ذخایر اورانیوم تولید شده 
از مرز   ۱۲۰۰ کیلوگرم گذشــته است که با سرعت تمام به ذخایر اورانیوم غنی 

 شده اضافه می شود. 

امینی: 
  افزایش حقوق ها با نرخ تورم متناسب باشد

یک عضو کمیســیون انرژی مجلس شورای اسلامی با بیان این که 
 افزایــش ۱۵ درصدی حقوق کارکنان دولت برای ســال آینده ۲۵ 
درصد  از نرخ تورم کمتر اســت تاکید کرد که این افزایش حقوق ها 

باید مطابق با  نرخ تورم باشد. 
ســلام امینی نماینده مردم ایلام در مجلس شــورای اســلامی در 
تذکر  شفاهی جلســه علنی امروز مجلس خطاب به وزیر آموزش و 
پرورش  گفت:  آقای وزیر ضعیف ترین طبقه فرهنگیان، خدمتگذاران 
و  ســریداران هســتند که در اجرای قانون رتبه بندی نادیده گرفته 
شــدند. این  خدمتگــذاران هر روز پیش از مدیــران و دبیران درب 
مدرسه را باز  می کند و آخرین نفر هم از مدرسه خارج می شوند لازم 

است حقوق این  عزیزان نیز مورد نظر قرار گیرد. 
وی خطاب بــه رئیس جمهور اظهــار کرد: نرخ تــورم در مرز ۴۰ 
درصد  اســت و براساس قانون افزایش حقوق کارکنان دولت و سایر 
دســتگاه ها  باید این افزایش مطابق نرخ تورم باشــد، اما آن چه در 
لایحه بودجه در  نظر گرفته شــده ۱۵ درصد است که ۲۵ درصد از 

نرخ تورم پایین تر  است. 
این عضو کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی اضافه کرد: نحوه 
 اجرای این موضوع نیز ســال گذشــته مشــکلاتی به همراه داشت؛ 
آنهای که  زیر ســه میلیون تومان حقــوق می گرفتند تا ۴۰۰ هزار 
تومان و آنهایی که   ۱۰ میلیون تومان حقوق می گرفتند ممکن بود تا 
دو میلیون تومان شاهد  افزایش حقوق باشند. امیدواریم این موضوع 

نیز مورد توجه باشد. 

ذخایر اورانیوم تولید شده از مرز ۱۲۰۰ کیلوگرم عبور کرد خبر: 

خبر
مجازات دروغ پردازان و شایعه پراکنان 

در فضای مجازی

انتخابات؛ لیست های جعلی و داستان های خیالی
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اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره کل ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت جام

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
وساختمان هاي  واراضي  ثبتي  وضعیت  تكلیف  تعیین  قانون  نامه  وماده13آئین  قانون  ماده3  موضوع  آگهي 

فاقدسندرسمي
 برابررای شماره  139860306007000887- 98/10/14   - هیات اول / دوم موضوع قانون تعیین تكلیف وضعیت 
ثبتي اراضي وساختمانهاي فاقدسندرسمي مستقردرواحدثبتي حوزه  ثبت ملك تربت جام تصرفات مالکانه بلا معارض 
متقاضی   زیبا جامی حسن آبادی فرزند ولی محمد بشماره شناسنامه 530 صادره  از نیل شهر  در یک باب  منزل  به 
مساحت 354,50متر  مربع پلاک 4 فرعی از 3اصلی فرعی از 3اصلی اصلی  مفروز و مجزی شده از پلاک .....فرعی از 
.....اصلی قطعه ....... واقع درخراسان رضوی بخش 13 خریداری از مالک رسمی حسین کریمی تیموری محرزگردیده 
است.   لذا به منظوراطلاع عموم مراتب دردونوبت به فاصله 15روزآگهي میشوددرصورتي كه اشخاص نسبت به 
صدورسندمالكیت متقاضي اعتراضي داشته باشندمیتوانندازتاریخ انتشاراولین آگهي به مدت دوماه اعتراض خودرابه 
این اداره تسلیم وپس ازاخذرسیدظرف مدت یك ماه ازتاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خودرابه مراجع قضایي تقدیم 

نمایندبدیهي است درصورت انقضاي مدت مذكوروعدم وصول اعتراض طبق مقررات سندمالكیت صادرخواهدشد.
تاریخ انتشار نوبت اول:10/22/ 1398
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1398/11/07

سید مجتبی جوا د زاده  - رئیس ثبت اسنادواملاک تربت جام

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره کل ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت جام

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهي موضوع ماده3 قانون وماده13آئین نامه قانون تعیین تكلیف وضعیت ثبتي واراضي وساختمانهاي فاقدسندرسمي
 برابررای شماره  139860306007000889- 98/10/14 - هیات اول / دوم موضوع قانون تعیین تكلیف وضعیت 
ثبتي اراضي وساختمانهاي فاقدسندرسمي مستقردرواحدثبتي حوزه  ثبت ملك تربت جام تصرفات مالکانه بلا معارض 
متقاضی  محمد علی گوهر شاهی فرزند محمدقاسم  بشماره شناسنامه 533 صادره  از تربت جام  درسه دانگ مشاع از 
ششدانگ  یک باب  ساختمان به مساحت 21,60متر  مربع پلاک 14 فرعی از411اصلی  اصلی مفروز و مجزی شده 
از پلاک .....فرعی از .....اصلی قطعه ....... واقع درخراسان رضوی بخش 13 مشهد خریداری از مالک رسمی غلام احمد 
گوهر شاهی  محرزگردیده است.   لذا به منظوراطلاع عموم مراتب دردونوبت به فاصله 15روزآگهي میشوددرصورتي 
كه اشخاص نسبت به صدورسندمالكیت متقاضي اعتراضي داشته باشندمیتوانندازتاریخ انتشاراولین آگهي به مدت 
دوماه اعتراض خودرابه این اداره تسلیم وپس ازاخذرسیدظرف مدت یك ماه ازتاریخ تسلیم اعتراض دادخواست 
خودرابه مراجع قضایي تقدیم نمایندبدیهي است درصورت انقضاي مدت مذكوروعدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سندمالكیت صادرخواهدشد.
تاریخ انتشار نوبت اول:10/22/ 1398
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1398/11/07

سید مجتبی جوا د زاده  - رئیس ثبت اسنادواملاک تربت جام

رونوشت آگهی حصروراثت
کلاسه  به  دادخواست  بشرح   114 شماره  شناسنامه  دارای  کاروانی  عصمت 
و چنین  نموده  گواهی حصروراثت  درخواست  دادگاه  این  از  980916/98ش5/ح 
توضیح داده که شادروان رحیم حسن ریحانی اگریقاش بشناسنامه 3 موالید در تاریخ 
98/10/12 اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته ورثه آنمرحوم منحصر است به 
یک زوجه و یک پسر و دو دختر 1- عصمت کاروانی فرزند بایزید ش.ش 114 همسر 
متوفی 2- امید حسن ریحانی اگریقاش فرزند رحیم ش.ش 25104 پسر متوفی 
3- نشتمان حسن ریحانی اگریقاش فرزند رحیم ش.ش 2943 دخترمتوفی 4- لیلی 
حسن ریحانی اگریقاش فرزند رحیم ش.ش 916 دختر متوفی اینک با انجام تشریفات 
مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت پی در پی ماهی یک مرتبه آگهی می نماید تا 
هر کسی اعتراض دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی 

ظرف سه ماه به دادگاه تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد.
ایوبی رییس شعبه پنجم شورای حل اختلاف مهاباد

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره کل ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت جام

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهي موضوع ماده3 قانون وماده13آئین نامه قانون تعیین تكلیف وضعیت ثبتي واراضي وساختمانهاي فاقدسندرسمي

 برابررای شماره  139860306007000890-   98/10/14   - هیات اول / دوم موضوع قانون تعیین تكلیف وضعیت 
ثبتي اراضي وساختمانهاي فاقدسندرسمي مستقردرواحدثبتي حوزه  ثبت ملك تربت جام تصرفات مالکانه بلا معارض 
متقاضی غلامرضاگوهر شاهی فرزند محمدقاسم  بشماره شناسنامه 867 صادره  از تربت جام  درسه دانگ مشاع از 
ششدانگ  یک باب  ساختمان به مساحت 21,60متر  مربع پلاک 14 فرعی از411اصلی مفروز و مجزی شده از 
پلاک .....فرعی از .....اصلی قطعه ....... واقع درخراسان رضوی بخش 13 مشهد خریداری از مالک رسمی غلام احمد 
گوهر شاهی  محرزگردیده است.   لذا به منظوراطلاع عموم مراتب دردونوبت به فاصله 15روزآگهي میشوددرصورتي 
كه اشخاص نسبت به صدورسندمالكیت متقاضي اعتراضي داشته باشندمیتوانندازتاریخ انتشاراولین آگهي به مدت 
دوماه اعتراض خودرابه این اداره تسلیم وپس ازاخذرسیدظرف مدت یك ماه ازتاریخ تسلیم اعتراض دادخواست 
خودرابه مراجع قضایي تقدیم نمایندبدیهي است درصورت انقضاي مدت مذكوروعدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سندمالكیت صادرخواهدشد.
تاریخ انتشار نوبت اول:10/22/ 1398

تاریخ انتشار نوبت دوم : 1398/11/07
سید مجتبی جوا د زاده  - رئیس ثبت اسنادواملاک تربت جام

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره کل ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت جام

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
آگهي موضوع ماده3 قانون وماده13آئین نامه قانون تعیین تكلیف وضعیت ثبتي واراضي وساختمانهاي فاقدسندرسمي
 برابررای شماره  139860306007000893 -  98/10/14   - هیات اول / دوم موضوع قانون تعیین تكلیف وضعیت 
ثبتي اراضي وساختمانهاي فاقدسندرسمي مستقردرواحدثبتي حوزه  ثبت ملك تربت جام تصرفات مالکانه بلا معارض 
متقاضی  فاطمه آران فرزند یارمحمدبشماره شناسنامه 262 صادره  از ادیمی در یک باب منزل  مسکونی  به مساحت 
115,80مترمربع پلاک فرعی از 173-174 اصلی  مفروز و مجزی شده از پلاک .....فرعی از .....اصلی قطعه ....... واقع 
درخراسان رضوی بخش 13 مشهد خریداری از مالک رسمی محمود جامی احمدی   محرزگردیده است.   لذا به 
منظوراطلاع عموم مراتب دردونوبت به فاصله 15روزآگهي میشوددرصورتي كه اشخاص نسبت به صدورسندمالكیت 
متقاضي اعتراضي داشته باشندمیتوانندازتاریخ انتشاراولین آگهي به مدت دوماه اعتراض خودرابه این اداره تسلیم وپس 
ازاخذرسیدظرف مدت یك ماه ازتاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خودرابه مراجع قضایي تقدیم نمایندبدیهي است 

درصورت انقضاي مدت مذكوروعدم وصول اعتراض طبق مقررات سندمالكیت صادرخواهدشد.
تاریخ انتشار نوبت اول:10/22/ 1398

تاریخ انتشار نوبت دوم : 1398/11/07
سید مجتبی جوا د زاده  - رئیس ثبت اسنادواملاک تربت جام

آگهی تغییرات
شرکت تعاونی کشاورزی ومرغداری سلماس وحومه به شماره ثبت 113 و شناسه ملی 
10861833689 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی مورخ 1397/10/10 و نامه 
شماره 184/1879 مورخ1397/10/20  اداره تعاون روستایی شهرستان سلماس تصمیمات 
ذیل اتخاذ شد : 1- کلیه ارقام موادترازنامه وحساب سودوزیان سال 1396 تصویب شد. 
2- آقای محمد مافی کندی به شماره ملی 2851220047 و آقای رضا خدادادی سلطان 
احمدی به شماره ملی 2851325353 به عنوان بازرسین شرکت برای یکسال مالی انتخاب 

گردیدند. 
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان آذربایجان غربی مرجع ثبت شرکت ها

و موسسات غیرتجاری سلماس )749136(

آگهي حصروراثت
خانم کیمیا جمشیدی شهرستانی به شماره شناسنامه 576 فرزند صفرعلی از این شورا درخواست 
گواهي حصروراثت نموده و چنین توضیح داده كه شادروان سید کیارش هاشم زاده فرزند سید علی 
در تاریخ 1398/10/12 در شهرستان سنگر فوت نموده است و ورثه ان مرحوم به شرح ذیل تعرفه 
شده اند:1-کیمیا جمشیدی شهرستانی به ش ش 576 فرزند صفرعلی نسبت مادر به غیر از وراث 
نامبرده ورثه دیگري ندارد اینك پس از ملاحظه دادخواست و انجام تشریفات قانوني و ثبت ان به 
شماره980421  مفاد درخواست مزبور را دریك نوبت آگهي مي نماید چنانچه هرشخصي اعتراض 
دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر آگهي ظرف یكماه به دفتر شعبه سوم شوراي 
حل اختلاف رشت تسلیم نماید در غیر اینصورت گواهي حصروراثت برابر درخواست صادر خواهد شد.
 رئیس شورای حل اختلاف شعبه سوم شهری سنگر

ورود تعزیرات به بازرسی از شیرهای فله ای
ســازمان  ســخنگوی 
تعزیــرات از همکاری این 
ســازمان با ســازمان های 
متولــی  دربحث نظارت بر 
لبنیــات ســنتی خبر داد 
و گفت: لبنیات ســنتی و 
فله ای یکی  از دغدغه های 
روزی  است. چند  تعزیرات 
است که انتشار اخباری در 

رابطه با آلودگی شــیر به سم  آفلاتوکســین باعث نگرانی هایی 
میان مردم شــده که در پی آن از سوی  ســازمان هایی که به 
نوعی با این مســئله درگیر بودند، از وزارت بهداشــت  گرفته 
تا ســازمان دامپزشکی تا ســازمان ملی استاندارد واکنش های 

زیادی  شد. 
آفلاتوکســین  ) Aflatoxin ( قارچی است که اگر میزان زیاد 
آن از طریق  مواد غذایی وارد بدن انسان شود می تواند سرطان 
زا باشند. مســؤولان وزارت بهداشت اما با کذب خواندن ادعای 
وجود ســم )بیش از حد  مجاز( در لبنیات، نسبت به پیامدهای 
انتشار این ادعا و دامن زدن به  حواشی بی اساس به ترس مردم 
و در پی آن کاهش مصرف لبنیات و  عوارض آن برای سلامتی 

شهروندان هشدار دادند. 
در گزارش های وزارت بهداشــت نیز آمده که هیچکس مدعی 
حذف  آفلاتوکســین نیست؛ لیکن طرح موضوع به صورت یک 
جانبه آن هم به  گونه ای که این معضل خاص محصولات غذایی 
داخلی اســت و گویی بلایی  یک شــبه نازل شده بدون اشاره 
به ســوابق و وضعیت سایر کشــورها قطعا  رفتار اطلاع رسانی 
درستی نیســت. همچنین در مطالعات کشورهای مختلف ۷ تا 
۸۴ درصد آلودگی  محصولات لبنی و فرآورده های گیاهی بسته 
به زمان و فصل نمونه گیری  به آفلاتوکسین گزارش شده است، 
در ژاپــن تا ۱۴ درصد، در ترکیه بیش از   12.4  درصد گزارش 
شده است ؛ ضمن اینکه اســتاندارد حد مجاز  آفلاتوکسین در 

کشورهای مختلف در محصولات مختلف متفاوت است. 

اجتماعی

مینا اینانلو
در زمینــه توجه به آســیب های اجتماعی و مدیریت و 
رفع آنها، نهادهای  سیاستگذار و تصمیم گیرنده بسیاری 
به وجود آمده اند، اما ســیر سعودی  آمار و ارقام مربوط 
به برخی از این آســیب ها بیانگر ضــرورت بازنگری  در 

سیاست های اعمال شده از سوی این نهادها است. 
میزان موفقیت هر کشــور در پیشگیری از آسیب های 
اجتماعی، معرف  کارایی نظــام اجتماعی غالب در آن 
جامعه است. خوشبختانه در ایران،  اکثریت مردم نسبت 
به آســیب های اجتماعی عمده در کشــور نظیرطلاق، 
 اعتیــاد و قاچاق مواد مخدر، خشــونت، بی بند و باری 
ودزدی آگاه بوده و  از گســترش روز افزون آنها بیمناک  
هســتند. این امر وظایف دولــت را در  مقابله صحیح با 

آسیب های اجتماعی سنگین تر می سازد. 
  درســت اســت که هر تغییری عوارضــی دارد و برای 
توسعه هزینه  پرداخت می شــود، ولی این بدان معنی 
نیســت که هر نوع تغییری را  توسعه بدانیم و برای آن 
هر نوع هزینه ای بپردازیم. آسیب های اجتماعی  نتیجه 
تغییراتی است که برای بیش از 7 دهه و بانام  توسعه در 
کشور  رخ داده است. واقعیت این است که این آسیب ها 
نتیجه  کژکارکردهای  برنامه های توسعه است. برخی از 
آنها به مهمترین مســائل روز کشور  بدل شده و برخی 
نیز به مرحله بحرانی رسیده اند. به همین خاطر  نهادهای 

زیادی به حوزه حل آنها ورود کرده اند.  
آسیب اجتماعی به هر نوع عمل فردی یا جمعی اطلاق 
می شــود که در  چارچوب اصول اخلاقــی و قواعد عام 
عمل جمعی رسمی و غیر رسمی  جامعه محل فعالیت 
کنشــگران قرار نمی گیرد و در نتیجه با منع قانونی یا 
 قبح اخلاقی و اجتماعی روبرو می شود. به همین دلیل، 
کجروان سعی  دارند کجروی های خود را از دید ناظران 
قانون، اخلاق عمومی و نظــم  اجتماعی پنهان نمایند؛ 
زیرا در غیر این صورت با پیگرد قانونی، تکفیر  اخلاقی و 

طرد اجتماعی مواجه می شوند. 
همچنین آســیب های اجتماعــی پدیده هایی متنوع، 
نسبی و متغیر هستند.  پرخاشــگری و جنایت، اعتیاد 
و قاچــاق موادمخدر، طلاق، جرائم مالــی و  اقتصادی 
و ســرقت نمونه هایی از آســیب های اجتماعی جامعه 
امــروزی  ایران اند که کم و کیف آنها برحســب زمان و 
مکان )یعنی حال نسبت به  گذشته و درشهرها نسبت 
به روستاها( تغییر می کنند. بنابراین آنچه  امروز در یک 
جامعة خاص، آســیب یا کجروی تلقی می شود ممکن 

اســت  فردا در همین جامعه و یــا همین امروز ولی در 
جامعه ای دیگر به عنوان  آســیب یا کجروی شــناخته 

نشود. 
ë آسیب های اجتماعی در آیینه آمار

همزمان با گســترش انقلاب صنعتی و گسترش دامنه 
نیازمندی ها؛  محرومیت های ناشی از عدم امکان برآورده 
شــدن خواســت ها و نیازهای  زندگی موجب گسترش 
شدید و دامنه دار فساد، عصیان، تبهکاری،  سرگردانی، 

دزدی و انحراف جنسی و دیگر آسیب ها شده است. 
بر  اســاس آخرین وضعیت آسیب های اجتماعی که در 
تیرماه 97 توسط  سازمان اجتماعی کشور منتشر شده 
است و در یک تقسیم بندی کلی این  آسیب ها به اعتیاد، 
انحرافات جنسی، سرقت و دزدی، خودکشی،  مهاجرت، 
بی خانمانی، فقر و بیکاری تقســیم می شوند. آمارهای 
مختلفی  در مورد هریک از این آسیب ها ارائه شده است. 

برای مثال، تقی رســتم وندی،رییس سازمان اجتماعی 
کشــور درباره  حاشیه نشــینی و آمار مربوط به آن در 
ســال97 گفت: حدود 11 میلیون  حاشیه نشین داریم 
که هشــت میلیون نفر آن  در بافت فرسوده و تاریخی 
 زندگی می کنند. همچنین 2700 محله حاشیه نشین، 
بافت فرسوده و بافت  تاریخی وجود دارد که از مجموع 
این مناطق 1000 محله بافت فرســوده،   1100 محله 

حاشیه نشین و 600 محله هم بافت تاریخی است. 
از سویی آمار اقدام به خودکشی و آمار خودکشی منجر 
به فوت متفاوت  است؛ آمار اقدام به خودکشی در سال 
97، 5 هزار و کمی بیش از 5  هزار مورد بود که به طور 
میانگین ســه چهارم آنها منجر به فوت شــد.  در میان 
اســتان های مختلف، ایلام بالاترین اســتان »اقدام به 
خودکشی« و  کرمانشاه دارای بیشترین آمار »خودکشی 

منجر به فوت« است. 
جرایم فضای مجازی از دیگر آســیب هایی است که با 
توجه به مدرن  شــدن جوامع، بایــد بدان توجه کرد. با 
فراگیر شدن شبکه های اجتماعی  شاهد افزایش مفاسد 
نیز هســتیم. به طوری که 35 درصد جرایم ســایبری 
 جرایــم مالی، 35 درصد جرایــم اخلاقی و باقی نیز به 

سایر شاخه ها  اختصاص دارد. 
ë  نهادهای سیاستگذار و تصمیم گیر در زمینه

آسیب های اجتماعی
در زمینه توجه به آســیب های اجتماعــی و مهار این 
مساله نهادهای  سیاستگذار و تصمیم گیرنده بسیاری به 
وجود آمده اند که از جمله آنها  می توان به سازمان امور 
اجتماعی وزارت کشور اشاره کرد. این  سازمان در سال 
1396 تاسیس شده و اعضای آن از نهادها و سازمان  های 
مختلف است.  برای مثال رئیس جمهور )رئیس شورا(، 
وزیر  کشور )جانشین رئیس شورا(، معاون اجتماعی وزیر 
کشور و رئیس  سازمان امور اجتماعی کشور )دبیر شورا( 
اشاره کرد. همچنین دبیر  شورای عالی انقلاب فرهنگی، 
رئیس ســازمان برنامه و بودجه کشور،  وزیر آموزش و 
پرورش، وزیر اطلاعات، وزیر فرهنگ و ارشــاد  اسلامی، 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و وزیر بهداشــت نیز از 

 اعضای این شورا به شمار می روند. 
از دیگر اعضای این سازمان وزیر ورزش و جوانان، رئیس 
کمیســیون   فرهنگی مجلس شــورای اسلامی ،رئیس 
کمیســون اجتماعی مجلس  شورای اســلامی، معاون 
رئیس جمهور در امور زنان و خانواده ، رئیس  شــورای 
فرهنگی و اجتماعی زنان و خانواده شورای عالی انقلاب 
 فرهنگی، رئیس ســازمان صدا و سیما و فرمانده نیروی 

انتظامی  جمهوری اسلامی ایران هستند. 
مهمترین اهداف و برنامه های این سازمان در خصوص 
آســیب های  اجتماعی پیشــگیری، خدمت رسانی و 
بازتوانی، شناسایی و بهبود نقاط  آسیب خیز و حمایت 
از زنان سرپرســت خانوار اســت. در دسته  پیشگیری 
می توان به اصلاح برنامه ها و متون درسی دوره آموزش 
 عمومی و پیش بینی آموزش هــای اجتماعی و ارتقای 
مهارت های زندگی،  تهیه و تدوین پیوست های اجتماعی 
در طراحی همه برنامه های کلان  توسعه ای، ملی و بومی 
اشــاره کرد. در زمینه خدمات رسانی و بازتوانی  نیز می 
توان به باز توانی خدمات رســانی بــه  موقع به افراد در 
معرض  آســیب های اجتماعی با مشارکت سازمان های 
غیردولتی، تمهید تسهیلات  اشتغال و تحت پوشش قرار 

دادن همه مددجویان  اشاره کرد. 

با وجــود تصویب افزایــش وام ازدواج، هنوز تکلیف 
پرداخت وام به افراد  زیر ۱۸ ســال مشخص نیست و 
احتمال ممنوعیت پرداخت وام به آن ها  وجود دارد. از 
زمان شروع بررسی ها بر روی لایحه بودجه سال ۹۹ 
کمیســیون  فرهنگی مجلس پیشــنهاد افزایش وام 
ازدواج از ۳۰ به ۵۰ میلیون را داد.  در طول این مدت 
محمد باقر نوبخت رئیس سازمان برنامه و بودجه در 
 واکنش به پیشنهاد افزایش بودجه نمایندگان، تلویحاً 
از عدم توانایی مالی  دولت در تأمین اعتبار لازم در این 
زمینه سخن گفت و اظهار کرد: این  مسائل مربوط به 
بانک مرکزی است و ما نمی توانیم تکلیف مالایطاق را 
 اجرا کنیم. با این وجود تلاش های نمایندگان مجلس 
برای افزایش رقم وام ازدواج  ادامه داشت و در نهایت 
۲۴ دی ماه ســال جاری، افزایش پرداختی های  این 
وام بــه تصویب نمایندگان خانه ملت رســید. احمد 
امیرآبــادی فراهانی عضو کمیســیون تلفیق بودجه 
نیز در این باره  گفت: با موافقت اعضای کمیســیون 
تلفیق، وام ازدواج از ۳۰ میلیون  تومان به ۵۰ میلیون 
تومان افزایش یافت. بنابراین طبق مصوبه  کمیسیون 
تلفیــق وام ازدواج به هر زوج ۵۰ میلیون تومان با باز 
پرداخت   ۷ ساله تعیین شد. امیرآبادی افزود: بر اساس 
این مصوبه به هر یک از زوجین ۵۰ میلیون  تومان وام 
تعلق می گیرد که جمعاً دو نفر می توانند ۱۰۰ میلیون 
تومان  وام بگیرند. بانک مرکزی هم موظف اســت از 
محــل پس انداز و جاری  قرض الحســنه نظام بانکی، 
تسهیلات قرض الحسنه ازدواج به زوج هایی  که تاریخ 

عقد آنها بعد از ۱/۱/۱۳۹۶ است و تاکنون وام ازدواج 
دریافت  نکرده اند، با اولویت نخست پرداخت کند. پس 
از خبر افزایــش وام ازدواج جوانــان، بار دیگر بحث 
ازدواج افراد  زیر ۱۵ ســال مطرح شد. محمد مهدی 
تندگویان که پیش تر در واکنش به  افزایش رقم وام 
ازدواج به ۳۰ میلیون تومان، آن را عامل رشد کودک 
 همسری خوانده بود، در این باره گفته بود: در برخی 
نقاط کشور به  دنبال افزایش وام ازدواج شاهد افزایش 
۴ برابری آمار کودک همســری  هســتیم. تندگویان 
عنــوان کرده بود: وام ۳۰ میلیــون تومانی نمی تواند 
کمکی به  افزایش میزان ازدواج در کشور کند اما این 
رقم موجب مشکلات و  آسیب های دیگر یعنی همان 
کودک همسری می شــود. هرچند که پس از ادعای 
معاون امور جوانان دراین باره، آمارهای  انتشــاری از 
میزان ازدواج گفته های وی را نقض کرد و نشان داد 
طی   ۱۰ سال گذشــته افزایش رقم وام ازدواج تغییر 
محسوســی در رشــد  ازدواج های زیر ۱۵ سال ایجاد 
نکرده اســت. اما حال پس از تصویب اعطای وام ۵۰ 
میلیون تومانی برای کمک به  شروع زندگی جوانان، 
بــار دیگر همان گفته های قبلــی پیرامون ازدواج  در 
سنین پایین مطرح شده است. تندگویان در روزهای 
گذشته مجدداً گفته های قبلی خود مبنی بر بی تأثیر 
 بودن افزایــش وام ازدواج در روند صعودی ازدواج را 
تکرار کرد و  گفت: متأسفانه با وجود افزایش وام و به 
روز کردن پرداخت تسهیلات  ازدواج در دو سال اخیر، 

امر ازدواج در کشور افزایش نداشته است. 

وی با اشــاره بر آسیب های بیشتر شــدن وام ازدواج 
تصریح کرد: افزایش  وام ازدواج آسیب های دیگری از 
جمله خرید و فروش وام ازدواج که  قبلًا وجود نداشت 
را ایجاد کرده و دریافت وام دختران زیر ۱۵ سال را   ۴ 

برابر افزایش داده است. 
ë  !تکلیف زوجین زیر ۱۸ سال چه خواهد شد

به دنبال ایــن موضوع، صحبت هایــی درباره اعمال 
محدودیت ســنی برای  دریافت کنندگان وام ازدواج 
مطرح شــد. در همین خصوص فاطمه ذوالقدر عضو 
فراکســیون زنان مجلس از طــرح  دولت برای ایجاد 
محدودیت ســنی در دریافــت وام ازدواج خبر داد و 
 گفت: با توجه به افزایش رقم وام ازدواج، قرار اســت 
طرحی از سوی  دولت برای محدودیت سنی دریافت 

کنندگان وام ازدواج وضع شود. 
ذوالقــدر توضیح داد: در صــورت تصمیم به اجرایی 
شــدن این طرح،  دولت این محدودیت را به بانک ها 
ابلاغ خواهد کرد و مجری مستقیم آن  دولت و بانک ها 
خواهند بود. وی با بیان اینکه این موضوع پیشــنهاد 
خود دولت اســت و ربطی بــه  مجلس ندارد، تصریح 
کرد: مجلس تنها پیشنهاد افزایش رقم وام ازدواج  را 
داد که مطرح کننده این طرح نیز کمیسیون فرهنگی 
بود و خوشــبختانه  بــه نتیجه نیز رســید اما طرح 

محدودیت اعطای وام مربوط به خود دولت  است. 
عضو کمیســیون فرهنگی مجلس بــا توضیح درباره 
جزئیات این محدودیت  نیز ابراز داشت: اگر این طرح 
اجرا شــود، احتمالًا دریافت وام ازدواج  برای دختران 
زیر ۱۵ سال و پســران زیر ۱۸ سال ممنوع یا دارای 

 ضوابط خاصی خواهد شد. 

معلمان حق التدریس 
با رعایت این "۲ شرط" استخدام می شوند

یارمحمد حسین بُر مدیرکل امور اداری آموز ش وپرورش با اشاره به  اینکه 
باید استفســاریه مجلس برای استخدام معلمان حق التدریس به ما  ابلاغ 

شود، گفت: برای استخدام ۲ شرط وجود دارد. 
حســین بُر دربــاره اســتخدام معلمــان حق التدریــس و نیروهــای 
 نهضت سوادآموزی با توجه به استفساریه اخیر مجلس اظهار  کرد: اگر  این 
استفســاریه به آموزش وپرورش ابلاغ شود، افراد مشمول بیشتر  خواهند 
شد و سازوکاری طراحی خواهیم کرد که مشخص شود هر فرد  در کدام 

واحد آموزشی و با چه سنوات خدمتی مشغول به کار بوده است. 
وی افزود: ابتدا باید استفساریه مجلس به ما ابلاغ شود تا بعد سازوکار  آن 

را طراحی کنیم. در هر صورت مطیع قانون هستیم. 
مدیرکل امور اداری وزارت آموزش وپــرورش گفت: خرید خدماتی های 
 قبل از سال 91 قبلًا مشــمول قانون حق التدریس ها بودند اما در قانون 
  "الحاق یــک ماده به تعیین تکلیف معلمــان حق التدریس" از این گروه 
یاد  نشــده بود. بسیاری از آنها هم اکنون به عنوان حق التدریس مشمول 
هستند  البته تعداد این گروه زیاد نیست و کمتر از 10 هزار نفر هستند. 

استخدام به دو شرط
حســین بر ادامه  داد: هرآنچه قانونگذار بگوید و به ما ابلاغ شــود، مطابق 
 آن عمــل می کنیم. در متن قانون  اســتخدام حق التدریس ها دو مطلب 
آمده  است؛ نخست آنکه اســتخدام ها در سقف سهمیه سازمان اداری و 
 استخدامی باشد و دوم، بودجه  ابلاغی سازمان برنامه و بودجه خواهد  بود. 

بنابراین این دو شرط باید برای استخدام رعایت شود. 
منتظر سهمیه سازمان اداری و استخدامی هستیم

وی درباره برگزاری آزمون اســتخدامی آموزشیاران نهضت سوادآموزی 
 مطرح  کرد:  برای فرآیند اســتخدام هیچ مشکلی نداریم به محض اینکه 
 ســهمیه توسط ســازمان اداری و اســتخدامی به ما ابلاغ شود، فرآیند 

 برگزاری آزمون را اطلاع رسانی خواهیم کرد. 
مدیــرکل امور اداری وزارت آموزش وپرورش متذکر  شــد: هم اکنون این 
 افراد به عنوان حق التدریس مشــغول به کار هستند اما تبدیل وضعیت 
آنها  به پیمانی در ســقف سهمیه تخصیصی از ســوی سازمان اداری و 
 اســتخدامی است. جلسه مشترکی را با این سازمان برگزار کردیم که در 
 نهایت نامه ای را به ما دادند و گفتند که ســازوکارها را مشــخص کنید 
و  ما نیز ســازوکارها را اعلام کرده ایم و به محض اینکه ســهمیه را اعلام 
 کنند مطابق با آن در ســایت آموزش و پرورش نحوه برگزاری آزمون را 

 اطلاع رسانی خواهیم کرد. 
علــی الهیــار ترکمــن؛ معــاون برنامه ریزی و توســعه منابــع وزارت 
 آموز ش وپرورش هم در واکنش به استفســاریه مجلس برای اســتخدام 
 معلمــان حق التدریس و نیروهای نهضت ســوادآموزی گفت:  آیین نامه 
 اجرایــی این موضوع به تصویب هیئت تطبیق مصوبات دولت در مجلس 
 رسیده است اما اخیراً مجلس استفســاریه ای را تهیه کرده است، دولت 
و  آموز ش وپرورش )به نمایندگی از دولت( با هر گونه استفســاریه ای که 
 موجب توسعه قانون شود مخالف است، استفساریه فقط باید نقاط ابهام 
را  شــفاف کند و با هر موضوعی که به فرآیند علمی و مبتنی بر رقابت و 
 شایسته گزینی در جذب نیروی انسانی خدشه وارد کند مخالف هستیم 

و  نظر مخالف خود را طبق قانون اعلام خواهیم کرد. 

خبرآسیب های اجتماعی و عملکرد نهادهای سیاست گذار خبر  

آگهی  
بدین وسیله به آقای غلام بیرانوند فرزند سیب علی  شناسنامه  شماره 850 و کدملی 
6129526891 صادره از ...  ســاکن خرم  آباد پشته  حسین آباد خیابان طیب کوچه 
مخابرات ابلاغ می شود  که خانم فرحناز بیرانوند فر جهت وصول مبلغ 472/853/000 
 ریال )چهارصد و هفتاد ودومیلیون و هشــتصد و پنجاه و ســه هزار  ریال ( به استناد 
مهریه مندرج در ســند ازدواج شماره 1027  مورخه 77/9/22 دفتر 3 خرم آباد علیه 
شــما اجرائیه صادر نموده  و پرونده اجرائی به کلاسه 9800783 در این اداره تشکیل 
شــده و  طبق گزارش  مورخ 98/10/2مامور ، محل اقامت شــما به شــرح  متن سند 
شناخته نشده ، لذا بنا به تقاضای بستانکار طبق ماده 18  آئین نامه اجرا مفاد اجرائیه 
فقط یک مرتبه در یکی از روزنامه  های کثیرالانتشار محلی آگهی می شود و چنانچه 
ظرف مدت 20  روز از تاریخ این آگهی که روز ابلاغ محســوب می گردد ، نســبت  به 

پرداخت بدهی خود اقدام ننمایید ، عملیات اجرائی جریان خواهد  یافت . 
علی رحیمی  

رئیس اداره اجرای اسناد رسمی خرم آباد  

اصلاحیه آگهی
در آگهی حصر وراثت خانم فتانه نادره برای متوفی قنبر داودی رضا چاپ شده در روزنامه یادگار 

امروز مورخ 1398/11/2 ردیف   8- محیا داوری تاریخ تولد 1364 و ردیف 9- مژگان داوری 
تاریخ تولد 1366 صحیح می باشد.

رونوشت آگهی حصروراثت
آقای شکرعلی کریمی دولیسکانی دارای شناسنامه شماره 17232  به شرح دادخواست 
به کلاسه 981056  از این شورا درخواست  گواهی حصروراثت نموده و چنین توضیح 
داده که شادروان نورطلا گلمرادی فرزند شامراد به شناسنامه شماره 336 متولد 1326 
در  تاریــخ1386 در اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته و ورثه آن مرحوم منحصر 

است به: 
 1- عزیزعلی کریمی دولیســکانی فرزند عینی بگ شــماره شناسنامه 23175 متولد 

1358 فرزند متوفی
 2- قربانعلی کریمی فرزند عینی بگ شــماره شناســنامه 17233 متولد 1353 فرزند 

متوفی
 3- پاچ طلا کریمی دولیســکانی فرزند عینی بگ  شــماره شناسنامه 17231 متولد 

1342 فرزند متوفی
 4- علی کریمی فرزند عینی بگ شماره شناسنامه 23174 متولد 1357 فرزند متوفی

 5- مهرعلی کریمی دولیســکانی فرزند عینی بگ شماره شناســنامه 17235 متولد 
1347 فرزند متوفی

 6- شــکرعلی کریمی دولیسکانی فرزند عینی بگ شــماره شناسنامه 17232 متولد 
1345 فرزند متوفی

اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت آگهی می نماید تا هر 
کسی اعتراضی دارد و یا وصیت نامه از  متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی 

ظرف یک ماه به این شورا تقدیم نماید. 

زهرا احمدیانی
مدیر دفتر شعبه اول حقوقی شورای حل اختلاف شهرستان کوهدشت

آگهی صحت انتخابات انجمن صنفی نمایندگیهای سایپا و سایپا  یدک استان لرستان 
با استناد به ماده 131 قانون کار ، صورتجلسه مجمع عمومی  مورخ 1398/10/26 و صورتجلسه هیات مدیره مورخ   98/10/26 سمت اعضا هیات 

مدیره انجمن صنفی فوق بشرح زیر  تعیین گردید ضمناً اعتبار هیات مدیره و بازرس از تاریخ   1398/11/3 به مدت 3 و 1 سال می باشند . 
اعضا هیات مدیره و بازرس : 

 1-سیدمحمد موسوی                    رییس هیات مدیره
 2-رضا پاپی                                نایب رییس هیات مدیره  

 3-پرویز شاکرمی                         خزانه دار هیات مدیره       
 4-محمدرضا گل آرا                      بازرس اصلی  

 5-فضل اله شهسواری                    عضو علی البدل  
 6-گل میرزا شاهیوند                     بازرس علی البدل

بلاتکلیفی افراد زیر ۱۸ سال برای دریافت وام ازدواج

علی آشتاب  
مدیر کل  
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مالیات از سود سپرده بانکی و سهام از لایحه 
اصلاح قانون مالیات های  مستقیم حذف شد

محمدعلی دهقــان دهنوی معاون وزیر اقتصاد در رابطه با اخذ مالیات 
از  سود ســپرده بانکی و سهام گفت: مالیات بر سود سپرده و سهام در 
لایحه  اصلاح قانون مالیات های مســتقیم دیده نشده و مالیاتی از آن 
اخذ  نمی شود. معاون اقتصادی وزیر امور اقتصادی و دارایی شب گذشته 
در برنامه   »رهیافت« رادیو اقتصاد به سؤالات خبرنگاران اقتصادی پاسخ 
داد. وی اظهار داشــت: در رابطه با اصلاح قانون مالیات های مســتقیم 
 پیش نویس لایحه  ای تنظیم شد و چند روز گذشته برای طرح در دولت 
 ارســال شده اســت. این پیش نویس از الان تهیه شده تا تبدیل شدن 
به قانون  مســیر طولانی را طی خواهد کرد و در کمیسیون های دولت 
طرح و  بررســی و در نهایت به تصویب هیأت وزیران می رسد و پس از 
آن در  مجلس و کمیســیون های تخصصی بررسی خواهد شد.  دهقان 
افزود: در این مراحل قطعاً تغییراتی اتفاق خواهد افتاد و بعد از  آنکه در 
مجلس به تصویب برسد پیش بینی کردیم که اجرای آن در  بخش های 
مختلف یک فرصت زمانی بــه فعالان اقتصادی بدهد که  نگرانی ایجاد 
نکنیم ممکن است دو تا سه سال از اجرا و دریافت مالیات  زمان ببرد. به 
همین خاطر اصرار داشتیم در مورد جزئیات ایجاد  نگرانی نکنیم.  معاون 
وزیر اقتصاد ادامه داد: اینکه از چه بخش هایی مالیات گرفته  می شــود 
یا نمی شــود، در جامعه ایجاد نگرانی نکند و اجازه بدهیم  پیش نویس 
لایحه با حضور صاحبنظران و کارشناسان اقتصادی،  نمایندگان مردم و 
بخش های پژوهشــی و کارشناسی بررسی و  چکش کاری شود و اجرای 
آن برای اقتصاد مطلوب باشــد. دهقان با اشاره به اینکه مباحثی مانند 
مالیات بر مجموع درآمد،  ساماندهی مالیات ها و مالیات بر عایدی املاک 
در این لایحه مطرح شده  است، گفت: در بحث مالیات بر مجموع درآمد 
نکته ای وجود دارد که  موضوع اصلی ایجاد یک نوع عدالت اجتماعی در 
جامعه است. کسانی  که درآمد بیشتری دارند مالیات بیشتری پرداخت 
می کنند. لزوماً این  نیست که بررسی کنیم می خواهیم یک نظام درست 
کنیم مثلًا 30 هزار  میلیارد تومان کســری بودجه داریم و بخواهیم به 
همین میزان مالیات اخذ  کنیم. نه این درست نیست در مالیات مجموع 
درآمد مردم بر اساس  توقعات مختلف درآمدی نرخ های مختلف مالیاتی 
پرداخــت می کنند. وی تصریح کرد: بیش از 130 کشــور دنیا این نوع 
مالیات را دریافت  می کنند. همزمان با این موضوع اتفاقات دیگری باید 
بیفتد، باید ســامانه  مؤدیان و پایانه های فروشــگاهی باید شکل بگیرد 
و سیســتم های اطلاعاتی  به یکدیگر متصل شوند، اظهارنامه های مردم 
مبنای تشخیص مالیات  باشد و یک نظام تشویقی و تنبیهی برای ارائه 
اظهارنامه وجود داشــته  باشــد. مجموعه اینها در طول زمان در حال 
پیگیری و انجام اســت،  برخی افراد ممکن است بخش هایی از مالیاتی 
را که اظهار می کنند در  پایان ســال به آنها بازگردانده شود و به نوعی 
مالیات آنها منفی شود.  شکل و قاعده این مالیات و مجموع درآمد این 
گونه اســت. معاون وزیر اقتصاد در رابطه با اخذ مالیات از ســود سپرده 
بانکی و  ســهام گفت: مالیات بر سود ســپرده و سهام در لایحه اصلاح 

قانون  مالیات های مستقیم دیده نشده و مالیاتی از آن اخذ نمی شود. 
دهقان در پاسخ به این سؤال که به طور کلی در لایحه پیش بینی نشده 
یا  معاف از مالیات یا با نرخ صفر هســتند، بیان داشت: اینکه مالیات با 
 نرخ صفر ببینیم یا معاف باشند با هم فرقی نمی کند و یکی است. وی در 
پاسخ به این سؤال که قطعاً نرخ مالیات صفر با معافیت مالیاتی  متفاوت 
است چرا که موضوع شفافیت در مالیات صفر وجود دارد و  برای سازمان 
مالیاتی عملکردها مشــخص است اما در معافیت مالیاتی  چنین اتفاقی 
رخ نمی دهد، گفت: اطلاعات مربوط به ســود سپرده ها به  صورت کامل 
در شــبکه بانکی در اختیار است و اطلاعاتی که ناشی از  سود سهام در 

سازمان بورس موجود است. 

افزایش سود تسهیلات مسکن مهر از ۴ 
به ۱۸ درصد برای مالکانی که  نسبت به 
تکمیــل آورده و تحویل واحد خود اقدام 
نمی کنند در دســتور کار  دولت و بانک 

مسکن قرار دارد. 
بســیاری از واحدهای مســکن مهر در 
شهرهای پردیس، پرند و هشتگرد  توسط 
واسطه ها خریداری شده است. با این که 
تعداد دقیق این نوع  واحدها  مشــخص 
نیست اما به طور  نسبی می توان تخمین 
زد عمده  آپارتمان های خالی از ســکنه 
توســط  دلالان خریداری شــده است؛ 
افرادی  کــه نه تنها آورده خود را تکمیل 
نمی کنند بلکه همواره بر موج نارضایتی 
 بجای متقاضیــان واقعــی از تاخیر  در 
تحویل واحدها ســوار می شوند و  دقیقه 

۹۰ خود را کنار می کشند. 
طی سال های اخیر راهکارهای مختلفی 
برای مجــاب کردن مالــکان  واحدهای 
مســکن مهر برای تکمیل ســهم آورده 
اندیشــیده شــده که با توجــه  ماهیت 
توصیــه ای و غیرموثر آنها کارآیی لازم را 

نداشــته اســت. این بار  اما بانک در نظر 
دارد تنبیهــی را برای این مالکان در نظر 
بگیرد که  شاید به قول معروف افاقه کند. 
مدیرعامل شــرکت عمران شــهر جدید 
 پرند، بانک مســکن اعلام کرده  کسانی 
که از تکمیــل آورده و تحویل  واحدهای 
مسکن مهر خودداری می کنند سود وام 

آنهــا از ۴ درصد بــه ۱۸  درصد افزایش 
می یابد. محسن وطن خواهی البته این را 
هم گفت که تلاش  می کنیم این موضوع 
نشود. مدیرعامل  واقعی  شامل متقاضیان 
عمران پرند اظهار کــرد: در حال حاضر 
حدود ۱۳ هزار  واحد مســکن مهر پرند 
آماده شده که متقضیان تحویل نگرفتند. 

البته  بخشــی از واحدها ممکن است در 
جزئیاتی مشکل داشته باشد ولی در  عین 
حال هیچ تلاشــی از سوی صاحبان این 
واحدها برای تحویل دیده  نمی شود و به 
همین دلیل بانک مسکن اعلام کرده اگر 
خانه را تحویل  نگیرند سود وام آنها از ۴ 
به  ۱۸ درصد افزایش پیدا می کند. تلاش 
ما  این است که متقاضیان واقعی آسیب 
نبینند و اگر قرار است سود  تسهیلات این 
واحدها افزایش پیدا کند شــامل دلالان 
شــود. وی افزود: مصوبه ای به دســت ما 
رسید که هزینه نگهداری واحدهای  خالی 
محاسبه شــود ولی ما می گوییم هزینه  
نگهداری را پیمانکار تعیین  نکند، بلکه ما 
تعیین کنیم. حواسمان هست که جانب 
مردم را رعایت کنیــم  اما  انتظار  داریم 
متقاضیان نیز درخصوص پرداخت آورده 
و تحویــل  واحدها همکاری کنند. دلالان 
مسکن مهر به همان اندازه که از افزایش 
قیمت ها استقبال  می کنند، نسبت به هر 
نوع اقدامی که به ضررشان باشد  واکنش 
نشــان  می دهند. یکی از ایــن موارد به 
مخالفتشان با اجباری شدن خرید عرصه 
 برای واحدهایی است که بیش از یک بار 

خرید و فروش می شوند. 

قطع گاز شرکتهای پتروشــیمی تولید کننده کود 
اوره موجــب اخلال در  تأمین و توزیع این کود بین 

کشاورزان شده است. 
در دو هفته  اخیر مقدار خوراک گازی که شــرکت 
ملی گاز ایران در  اختیار شــرکت های پتروشــیمی 
تولیدکننده کود اوره قرار می دهد به شدت  کاهش 
یافته که این امر منجر به قطع و یا کاهش شــدید 
تولیــد و تحویل این  محصول به بخش کشــاورزی 

شده است. 
در روزهــای اخیــر برودت هوا میــزان مصرف گاز 
خانگــی را افزایش  داده و با توجــه به اینکه از نظر 

وزارت نفــت اولویت اختصاص گاز  برای مصرف گاز 
خانگی اســت، گاز کمتری در اختیار  شــرکتهای 

 پتروشیمی قرار می گیرد. 
قابل ذکر اســت که هم اکنون در مقطع اوج مصرف 
و تقاضــا برای کود  اوره در اقصی نقاط کشــور می 
باشــیم و ادامه روند کنونی کمیت و کیفیت  تولید 
محصولات کشاورزی و امنیت غذایی را به مخاطره 

خواهد  انداخت. 
در حــال حاضر، امیدواریم کــه وزارت نفت در این 
زمینه مســاعدت نموده  و ســهمیه گاز شرکتهای 
پتروشــیمی تولیــد کننــده کــود اوره را افزایش 

دهد  تا چرخه تأمین، تدارک و توزیع کود اوره بین 
کشاورزان به وضعیت  متعادل برگردد. 

کارگران ساختمانی در شرایطی تقریبا نیمی از سال بیکارند که  کارگران ساختمانی 
غیرایرانی فاقد کار مهارت، بازار ساخت و ساز را  اشباع کرده اند. 

آمار کارگران ساختمانی کشور حدود یک میلیون و ۴۰۰ هزار نفر  برآورد می شود 
که بنا به گفته مسئولان ذیربط حدود ۹۰۰ هزار نفر از  این کارگران تحت پوشش 

بیمه تأمین اجتماعی قرار دارند. 
در عین حال بازار ساخت و ساز به شدت از وجود نیروی غیرایرانی  که غالباً افاغنه 

و بدون مهارت هستند، اشباع شده است. 
علیرغم اینکه چندسالی است بازار مسکن در رکود فرو رفته، اما  مسئولان مربوطه 
بر این باورند حتی در همین شــرایط رکود، اگر  کارگران غیر ایرانی ســاماندهی 
شوند، امنیت شغلی کارگران ایرانی در  صنعت ساخت و ساز تا ۴۰ درصد افزایش 

می یابد. 
نکته قابل تأمل اینکه، در حالی نیروی کار خارجی، بازار ســاخت و ســاز  کشور 
را اشــغال کرده اســت، که ماده ۱۲۱ قانون کار، بکارگیری نیروی  کار خارجی را 
مشروط کرده است. به استناد این ماده قانونی، وزارت  تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
»باید« با رعایت سه شرط در صدور  روادید با حق کار مشخص برای اتباع بیگانه 
موافقت کند و پروانه کار  صادر کند که این سه شرط به استناد نص صریح قانون 

به شرح زیر  است: 
الــف- مطابق اطلاعات موجود در وزارت کار و امور اجتماعی در میان  اتباع ایرانی 

آماده به کار افراد داوطلب واجد تحصیلات و تخصص  مشابه وجود نداشته باشد. 
ب - تبعه بیگانه دارای اطلاعات و تخصص کافی برای اشــتغال به کار  مورد نظر 

باشد. 
ج- از تخصص تبعه بیگانه برای آموزش و جایگزینی بعدی افراد  ایرانی اســتفاده 

شود. 
نیروی کار خارجی در شرایطی فرصت های اشتغال در بازار ساخت و  ساز را اشباع 
کــرده که در حال حاضر »نیروی کار ایرانی دارای  کارت مهارت« بیکار اســت و 

نیروی کار غیرایرانی بدون مهارت  فعالیت می کند. 
در همین زمینه اکبر شــوکت رئیس انجمن صنفی کارگران ساختمانی  کشور با 
اشاره به وضعیت اشتغال کارگران ایرانی و غیرایرانی در  بازار ساخت و ساز کشور 

اظهار داشت: بازار کاری که در همین  وضعیت رکود حاکم بر مسکن وجود دارد، 
چنانچه اتباع بیگانه  ســاماندهی شوند، پاســخگوی نیاز نیروی کار ایرانی هست. 
حتی بخشی  از اتباع را نیز پوشش خواهد داد. وی افزود: متأسفانه از زمان اجرای 
طرح مسکن مهر، به دلیل اینکه به  یکباره فراتر از ظرفیت کشور مسکن در کشور 
ساخته شــد، این  موضوع باعث ورود بی رویه کارگران غیرایرانی به این پروژه ها 
شد. رئیس انجمن صنفی کارگران ساختمانی کشور، ادامه داد: پس از آن که  بازار 
مســکن دچار رکود شد، این کارگران غیر ایرانی که از سایر  صنایع وارد ساخت و 
ساز شدند، دیگر خارج نشدند. در واقع بخش  زیادی از بازار ساخت و ساز مسکن 

مهر توسط نیروی کار غیر ایرانی  اشغال شده بود. 
شــوکت افزود: زمانی که ساخت پروژه های مســکن مهر به پایان رسید  اما این 
کارگران همچنان در بازار مســکن ماندگار شدند و از این بازار  خارج نشدند. این 
موضوع باعث اشــباع بازار توســط اتباع بیگانه و از  سوی دیگر کم شدن ظرفیت 
کار برای کارگر ایرانی شــد. وی همچنین گفت: اتباع بیگانه برای اینکه همچنان 
بازار کار ســاخت و  ساز را در اختیار داشته باشند، حتی دستمزد کمتر از قیمت 

واقعی  می گیرند. 

رئیس انجمن صنفی کارگران ساختمانی کشور، یکی از دلایل پایین  بودن کیفیت 
ســاخت و ساز در کشــور را وجود کارگران غیرایرانی و  فاقد کارت مهارت و نبود 
نظارت از ســوی دستگاه های متولی عنوان  کرد و گفت: این موضوع باعث شده تا 
نیروی کار ایرانی مورد بی  مهری وزارت راه و شهرســازی، سازمان نظام مهندسی 

ساختمان کشور  و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی قرار گیرد. 
شــوکت با اشاره به فعالیت حدود ۴۴۰ تشــکل کارگری ساختمانی در  کشور با 
عضویت یک میلیون کارگر تحت پوشــش گفت: تشکل های  کارگران ساختمانی 
بزرگترین تشکل کارگری کشور را تشکیل می دهد  و تمام این یک میلیون کارگر 
عضو این تشــکل ها، دارای حداقل کارت  مهارت درجه سه و تحت پوشش تأمین 
اجتماعی هســتند، اما در حوزه  اشتغال آنها، وزارت راه و شهرسازی کوچک ترین 

تعاملی با کانون  عالی انجمن های صنفی کارگران ساختمانی ندارد. 
وی با اشــاره به ماده ۱۸ قانون بهبود مســتمر فضای کســب و کار گفت:  آئین 
نامه اجرایی این ماده قانونی حدود ۴ ســال اســت در وزارت کار  خاک می خورد. 
در صورتی که اگر همین آئین نامه اجرایی به تصویب  هیئت وزیران می رســید، 
آموزش های مقررات ملی ساختمان،  آموزش های ایمنی و آموزش های مهارتی به 
کارگران ایرانی داده می شــد  که علاوه بر ارتقای کیفیت ساخت و ساز، به اشتغال 
نیروی کار ایرانی  در صنعت ســاخت و ســاز توجه می شــد و حداقل ۴۰ درصد 

افزایش  اشتغال در این صنعت را شاهد بودیم. 
رئیس انجمن صنفی کارگران ســاختمانی با بیان اینکه امروز استاد کار  خارجی 
جایگزین نیروی کار ایرانی شده است، افزود: همچنین در آئین  نامه اجرایی ماده 
۱۸ قانون بهبود مستمر فضای کسب و کار بدون  هیچگونه تبعات، اتباع بیگانه به 

عنوان استاد کار حذف می شدند و استاد  کار ایرانی جایگزین آنها می شود. 
شــوکت تاکید کرد: یک عزم جدی برای ســاماندهی شغلی نیروی کار  ایرانی در 
صنعت بزرگ ساخت و ساز نیاز است تا ضمن افزایش  امنیت شغلی، حوادث ناشی 
از کار در این صنعت به شدت کاهش یابد  که علاوه بر جلوگیری از آسیب جانی، 

از صدها میلیارد ضرر مالی  تأمین اجتماعی جلوگیری می شد. 
بــه گفته رئیس انجمن صنفی کارگران ســاختمانی، هیچ آماری از فعالیت  اتباع 

بیگانه در صنعت ساختمان وجود ندارد.

اقتصادی

اخلال در تامین کود مورد نیاز کشاورزان با قطع گاز شرکتهای  پتروشیمی

نقدی بر طرح جدید بانکداری
 دکتر ولی ا... سیف

مدتی اســت طرح اصلاح قانون بانک مرکزی که توسط 
برخی از  نمایندگان و با همــکاری مرکز پژوهش های 
مجلس شــورای اسلامی تهیه  شده، در مجلس شورای 

اسلامی در فرآیند تصویب قرار گرفته است. 
در اینکه قوانینفعلی نقص های اساسی دارند و لازم است 
براساس  تجربیات و دستاوردهای روز در سایر کشور ها، 
مورد بازنگری و  اصلاح قرار گیرند تردیدی نیست ولی 
قبل از هر اقدامی باید همــه  ایرادها و نواقص به دقت 
مورد شناســایی قرار گرفته و احصا شــوند و  مطمئن 
شــویم در طرح ارائه شــده کلیه آنها به صورت دقیق 
و مناســب  لحاظ شــده اند. علاوه بر آن نباید در مدل 
پیشنهادی نسبت به نظرات و  ایده های تجربه نشده ای 
کــه احتمال بروز معضلات و مشــکلات جدیدی  برای 
کشور را در بر داشته باشند اصرار کنیم. لازم است برای 
پرهیز  از اشــتباه، تجارب و دستاوردهای سایر کشورها 
در این زمینه با دقت  مطالعه ومورد استفاده قرار گیرد. 
ویژگی خاص قانون بانک مرکزی  ایران، مبحث بانکداری 
اســلامی اســت که با توجه به نقش مهم  بانک مرکزی 
در هدایت آن لازم اســت در قانون جدید، اقتضائات و 
 ملاحظات مربوط به آن نیز به نحو مناسبی لحاظ شود. 

البته توجیه اینکه چرا یکی از اصلی ترین قوانین مادر، 
به صورت طرح  قانونی توسط نمایندگان محترم مجلس 
مطرح شــده و  از لایحه قانونی  ارائه شده توسط دولت 
استفاده نشده است جای تامل دارد. اهمیت این  قانون 
برای کشور در حدی است که برای تدوین پیش نویس 
آن باید از  همه ظرفیت های کارشناسی و تجربی کشور 

به صورت کامل استفاده  شود. 
بــه نظر نگارنده یکی از مهم ترین نکاتی که باید در این 
اصــلاح  موردتوجه قرار گیرد اطمینان از تامین حداقل 
الزاماتی اســت که منجــر به  اســتقلال بانک مرکزی 
به عنوان نهــاد سیاســت گذار پولی می شــود. فقدان 
 اســتقلال لازم در این نهاد مهم ترین دلیل نوسانات و 
شوک هایی بوده  است که در دهه های اخیر به دفعات در 
اقتصاد کشور شاهد بوده ایم.  تجربیات بین المللی نشان 
می دهد درحال حاضر اکثر کشورها توانسته اند  در قوانین 
مربوط به فعالیت نهاد سیاست گذار پولی، این الزامات را 
به  نحو مناسبی تامین کنند و بر این اساس در کنترل 
پایدار تورم و ایجاد  آرامش و ثبات در اقتصاد - به عنوان 
پیش نیاز رشــد سرمایه گذاری و  رشد با ثبات اقتصادی 
- موفق شــوند.  مطالعه وضعیت کشور هایی که  هنوز 
با نوســانات مداوم اقتصادی و نرخ های تورم بالا مواجه 
هستند،  نشــان می دهد در این کشورها عمدتا  به دلیل 
عدم استقلال نهاد  سیاست گذار پولی، سلطه مالی دولت 
مهم ترین عامل نوسانات اقتصادی  بوده است. با ذکر این 
مقدمه، در ارتباط با ضرورت توجه و تاکید  براســتقلال 
نهاد سیاســت گذار پولی و آثــار آن در بهبود اقتصاد 

کشور،  توجه به نکات زیر حائز اهمیت است: 
 - دولت هــا غالبا با هــدف حفظ مقبولیــت و پایگاه 
اجتماعی، بــه منظور  افزایش تولید، ایجاد اشــتغال و 
افزایش رفــاه اجتماعی، متمایل بــه افزایش  هزینه ها 
هســتند. چنین تمایلی منجر به افزایش مخارج دولت 
شــده و یکی  از سهل ترین ابزارهای ممکن برای تامین 
مالی این مخارج، اســتفاده از  منابع بانک مرکزی است. 
زیرا دیگر ابزارهای دولــت نظیر دریافت  مالیات علاوه 
بر دشــواری هایی که در اخذ آن وجود دارد، می تواند با 
 عدم رضایت عمومــی و کاهش مقبولیت دولت همراه 
باشــد.  وابســتگی  بانک های مرکزی به دولت ها، این 
انگیزه را برای دولت هــا به وجود  می آورد تا هزینه های 
خــود را افزایــش داده و بدون داشــتن دغدغه از آثار 
 کسری بودجه، خواستار استفاده از منابع بانک مرکزی 
و چاپ پول  شــوند. این امر در طول ادوار تاریخی و در 
کشــورهای مختلف فارغ از  نوع نظام سیاسی حاکم، به 

اشکال متفاوت نمود داشته است. 
در چنین شــرایطی روند تغییرات نقدینگی بیشــتر از 
آنکه تحت تاثیــر  تصمیمات سیاســت گذار پولی قرار 
داشته باشــد، عملا تحت تاثیر رفتار  بودجه ای یا شبه 
بودجه ای دولت قرار می گیرد که در ادبیات اقتصادی از 

 آن به عنوان »سلطه مالی« یاد می شود. 
مبانی نظری و تجربی موجود حاکی از آن است که تورم 
به ویژه در  ادوار بلندمدت یک پدیده پولی است و چاپ 
پــول و به تبع آن افزایش  نقدینگــی منجر به افزایش 

سطح عمومی قیمت ها و تورم می شود. 
 - اهمیت توجه به نرخ تورم در مقایســه با نرخ رشــد 
اقتصادی به این  دلیل بیشــتر است که اصولا در فضای 
تورمی سرمایه گذاری و رشــد  اقتصادی پایدار حاصل 
نمی شود، ضمن آنکه تورم برای افراد جامعه  ملموس تر 
بوده و مردم به صورت مداوم اثرات آن را در زندگی خود 
 احساس می کنند و تلاش دولت نیز در کاهش تورم به 
سرعت از سوی  عاملان اقتصادی قابل درک خواهد بود.  
تحولات سطح عمومی  قیمت ها، هم بخش خانوار و هم 

بخش بنگاه ها را تحت تاثیر قرار می دهد.  ادامه دارد.... 

بازار کار » ساخت و ساز« در اختیار اتباع خارجی

بیــش از ۶ هــزار و ۲۶۲ هــزار میلیارد ریال 
تســهیلات بانکــی در ۹ ماهه  ســال ۹۸ )تا 
پایان آذرماه( به بخش های مختلف اقتصادی 
پرداخت شــده که  نســبت به مدت مشــابه 

پارسال رشد ۲۹.۸ درصدی را نشان می دهد. 
سهم تسهیلات پرداختی در قالب سرمایه در 
گردش در کلیــه بخش های  اقتصادی طی ۹ 
ماهه ســال جاری مبلغ ۳۴۰۸ هزار میلیارد 
ریــال معــادل   ۵۴.۴ درصد کل تســهیلات 
پرداختی بوده که در مقایســه با دوره مشابه 

 سال قبل رشد ۱۹.۷ درصدی داشته است. 

سهم تسهیلات پرداختی بابت تأمین سرمایه 
در گــردش بخش صنعت و  معدن در ۹ ماهه 
ســال جاری معادل ۱۳۵۸ هزار میلیارد ریال 
بوده است  که حاکی از تخصیص ۳۹.۸ درصد 
از منابع تخصیص یافته به سرمایه  در گردش 

کلیه بخش های اقتصادی است. 
از ۱۹۰۴ هزار میلیارد ریال تسهیلات پرداختی 
در بخش صنعت و معدن  معادل ۷۱.۳ درصد 
آن )مبلــغ ۱۳۵۸ هزار میلیارد ریال( برای در 
تأمین  ســرمایه در گردش پرداخت شده که 
بیانگــر توجه و اولویت دهی بــه تأمین  منابع 

برای این بخش توسط بانک ها در سال جاری 
است. 

همچنین در دوره مورد بررســی تعداد ۲۷۶ 
هزار و ۱۵۹ فقره تســهیلات  به بخش صنعت 
و معــدن با میانگین پرداختــی هر فقره ۶.۹ 

میلیارد ریال  پرداخت شده است. 
بــا توجه به اینکه ملاحظات مربوط به کنترل 
تورم را باید در نظر  گرفت، همواره باید مراقب 
قدرت گرفتن پتانســیل تورمی ناشی از فشار 

 تقاضای کل در اقتصاد نیز بود. 

رشد ۳۰ درصدی تسهیلات پرداختی بانک ها

بشــر از زمانی که بــه دنبال یادگرفتن کشــاورزی، 
ساکن شدن را برگزید،  همواره به ساخت وساز اماکن 
مختلف پرداخته است. اما پس از هزاران  سال، به نظر 
می رســد این تلاش، به ایجاد آسیب هایی در محیط 
زیســت و  منابع طبیعی انجامیده و بر همین اساس 
بازیافت مصالح ســاختمانی، یکی  از روش هایی است 
که بشــر امروزی برای دفع آســیب های فوق به آن 
 می اندیشد. امروزه بر کسی پوشیده نیست که سرعت 
بهبود و پیشرفت های صنعتی  بشر در سطح جهانی، 
تأثیرات مخرب زیادی بر روی محیط زیست  داشته و 
تا حد مخاطره آمیزی تعادل و پایداری محیط زیست 
را تحت  تأثیر قرار داده اســت. بهره برداری بیش ازحد 
از منابع طبیعــی تجدیدناپذیر  به منظور گســترش 
زیرســاخت های صنعتی و مدنــی، منجر به مصرف 
 میلیون ها تن از منابع طبیعی می شود و از سوی دیگر، 
تخریب  ساختمان های قدیمی و غیرمنطبق با نیازهای 
بشــر مدرن نیز منجر به  تولید زباله های ساختمانی و 

صنعتی بسیار زیادی می شود. 
به اعتقــاد متخصصان، امــروزه حجم بســیار زیاد 

زباله های ناشی از  ساخت وسازها تبدیل به یک مشکل 
بزرگ برای جوامع شــده اســت و  توجه به بازیافت 
زباله ها و نخاله های ســاختمانی بــرای کاهش اثرات 
 زیســت محیطی، از اهمیت بالایی برخوردار اســت. 
به کارگیری این  روش، مانع افزایش نیاز به گســترش 
فضای دپــوی زباله ها و نیز مانع از  مصرف بیش ازحد 
مواد غیرقابل بازگشــت به طبیعت می شود. این کار 
 همچنین جلوی برداشــت و مصرف بیش ازحد مواد 
طبیعــی تجدیدناپذیــر را  می گیــرد، چراکه چنین 
مصرفــی رویــه ای منجر به بــروز اثــرات نامطلوب 
 زیست محیطی از قبیل تغییرات ظاهری زیاد، کاهش 
ضخامت لایه  سطحی زمین، آلودگی هوا و منابع آب 
گشته اســت. برای رهایی از این معضل، محققان در 
چهارگوشــه دنیا، به دنبال انجام  تحقیقات جامع در 
خصوص بازیافت مصالح ســاختمانی و بهبود کیفیت 
 این فرایند هســتند. در همین راستا، محققان کشور 
ما نیز دســت به کار شده  و به انجام مطالعه ای مروری 
پرداخته انــد. در ایــن پژوهــش، محققانــی از گروه 
مهندســی عمران دانشگاه آزاد اســلامی  واحد اهواز 
مطالعه ای را انجــام داده اند که در آن عوامل مؤثر بر 
خواص  مکانیکی بتن های بازیافتی مورد بررسی قرار 

گرفته است. 
در این تحقیق، پژوهشگران پس از بررسی حدود 80 
مقاله علمی  مرتبــط، مجموعه ای از عوامل تأثیرگذار 
بر خــواص مکانیکی بتن های  بازیافتی را در شــش 

گروه دسته بندی کرده و سپس سه خاصیت مقاومت 
 فشاری، مقاومت کششی و ضریب ارتجاعی این بتن ها 
تحت تأثیر  تغییرات روی داده در هر یک از این عوامل 
را مشــخص کرده اند. نتایج بررسی های این محققان 
نشــان داد که نوع، اندازه و کیفیت  ســنگ دانه های 
بازیافتی در تعیین سطح جایگزینی مصالح بازیافتی 
در  بتن بســیار مؤثرند. به گفته سید فتح اله ساجدی، 
دانشــیار و پژوهشگر گروه مهندسی عمران  دانشکده 
فنی مهندسی دانشگاه آزاد اسلامی اهواز و همکارش، 
»شــرایط  عمل آوری، مواد کاهنده آب و مواد موسوم 
بــه مواد پوزولانی گرچه در  بهبــود خواص مکانیکی 
بتن هــای بازیافتــی مؤثرند، اما نمی تواننــد از تأثیر 
 نامطلــوب افزایــش جایگزینی مصالــح بازیافتی بر 
خواص مکانیکی بتن  بکاهند. در زمینه تأثیر ســن بر 
خواص مکانیکی بتن هــای بازیافتی نیز،  اجماع نظر 
این اســت که برخی از این خواص همانند بتن های 
معمولی  است«. ســاجدی و همکارش برای انجام این 
تحقیق، عواملی چون میزان  جایگزینی سنگ دانه های 
بازیافتی، تأثیر شرایط عمل آوری بر خواص  مکانیکی، 
مــواد کاهنده آب، مواد پوزولانی )مواد سیلیســی یا 
آلومینو  سیلیسی مشابه خاکستر آتشفشانی ریزدانه 
که دارای قابلیت سیمانی شدن  کم یا هیچ هستند(، 
بهبود خواص مکانیکی با افزایش سن بتن و  روش های 
اشباع حفرات سنگ دانه های بازیافتی را مورد بررسی 

دقیق  قرار دادند. 

هشدار به دلالان بی خیال مسکن مهر

بازیافت بتن، راهکاری برای کاهش آسیب به منابع طبیعی
خبر کوتاه

یادداشت
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اخبارخبر کوتاه با آغار طرح انتظام بخشی بازار بزرگ ؛

ورود موتورسیکلت به بازار اصفهان ممنوع شد

ارویمه - مینا اصلانی-خبرنگاریادگار امروز : 
 طرح کاداســتر) قانون جامع حدنــگاری( از محل صندوق 
توســعه ملی در بالــغ بــر 300 هزارهکتــاراز اراضی ملی 

آذربایجانغربی اجرا شد.
به گزارش روابط عمومی اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری 
آذربایجانغربــی ؛ مهندس قربانعلــی ابراهیمی رییس اداره 
ممیزی و حد نــگاری با اعلام این خبر گفت: در راســتای 
 اجرای سیاســتهای کلــی موضوع قانون جامــع حدنگاری 
) طرح کاداستر( طی دو سال اخیر در اراضی ملی استان بالغ 

بر300 هزارهکتار طرح کاداستر اجرا شده است.
وی افزود: در این طرح که با اســتفاده از تصاویر و نقشه های 
موجــود و با همکاری دســتگاههای ذیربط موضوع نقشــه 

بــرداری اراضی ملــی و تفکیــک آن با اراضــی مردمی و 
مستثنیات اشخاص در حال انجام است و بحمدالله اقدامات 
خوبی را در آینده در تثبیت مالکیت دولت و تفکیک اراضی 

ملی شاهد خواهیم بود.
مهندس ابراهیمی ادامــه داد: مهمترین اهداف اجرای طرح 
کاداسترعبارتند از : ایجاد پایگاه اطلاعاتی واحد در خصوص 
اراضی ملی ؛ مدیریت منابع آب و خاک کشور ؛ فراهم شدن 
زمینه توســعه ومدیریت منابع ؛ تثبیــت مالکیت دولت بر 
اراضی ملی ؛ ســهولت در حفاظت از اراضی ملی ، تسریع در 
پاسخگویی به استعلامات اشخاص و ادارات ؛ کاهش دعلوی 
مطروحه در مراجــع قضایی ؛ جلوگیری آســان از تخریب 
اراضی توسط افراد سود جو و رفع مشکلات اجتماعی ایجاد 

شده دراراضی ملی .
رییس اداره حد نگاری اداره کل منابع طبیعی استان خاطر 
نشان کرد: وظیفه اصلی ما حفاظت از عرصه های ملی است 
که با اجرای طرح کاداســتر ضریب این حفاظت و حراست 
ملــی در عرصه های منابع طبیعــی افزایش خواهد یافت و 
مهمتر از آن خیلی از مشــکلات اجتماعــی که  در تثبیت 
اراضی ملی و اشــخاص وجود دارد , در راستای اجرای این 

طرح از بین خواهد رفت.
گفتنی اســت طبق آمار ارائه شده در 17 شهرستان استان 
این طرح در حال اجرا می باشــد و هزینه های آن از محل 
صندوق توسعه ملی بالغ بر یک میلیارد تومان برآورد و پیش 

بینی شده است.

کرج-خبرنگاریادگار امروز :
رئیس ســازمان صمت استان البرز در بازدید 
از فعالیت های شــهرک صنعتی ماهدشــت، 
اظهار داشت: وجود زیرساخت های به روز و 
کارآمد، تاثیر به سزایی در جذب سرمایه گذار 
و رونق شــهرک خواهد داشت لذا لازم است 
همگی در شهرک بر این اساس، گام بردارند. 
رامیــن ربیعی پس از بازدیــد از پروژه های 
عمرانی شهرک صنعتی ماهدشت در گفتگو 
با خبرنگاران افــزود: پس از اعطای مجوز به 
شهرک صنعتی ماهدشت توسط وزیر صمت 
در بهمن ماه سال گذشته که با پیگیری های 
استاندار، نمایندگان مجلس و این سازمان به 
ثمر رسید؛ گام بلندی در راستای حمایت از 

تولید در این شهرک برداشته شد.
ربیعــی تصریح کرد: اینکه زیرســاخت های 
شــهرک با تلاش مدیر عامل آن پیشــرفت 
خوبی داشــته؛ لازم اســت تمامی دســت 
اندرکاران شــهرک بدون توجه به حواشــی 
با تمام قدرت در راســتای خدمت رســانی 
به صنعتگران کوشــش کــرده و از همدلی و 
سختکوشــی بــه هیچوجه غفلــت ننمایند. 

البرز ضمن  رئیس ســازمان صمت اســتان 
تقدیــر از فعالیت های مطلوب شــهرک در 
راســتای ایجاد زیرســاخت ها اظهار داشت: 
لازم است مدیرعامل و هیات مدیره شهرک با 
جدیت، اتحاد و دلسوزی این پروژه ها را ادامه 

داده و به سرانجام برسانند.
این مقام مسئول ادامه داد: وجود زیرساخت 
های بــه روز و کارآمد، تاثیر به ســزایی در 
جذب ســرمایه گذار و رونق شهرک خواهد 
داشــت لذا لازم اســت همگی در شهرک بر 

این اســاس، گام بردارند.  میثم نیک نژادی، 
مدیر عامل شــهرک صنعتی ماهدشــت نیز 
در این جلســه ضمن ارائه گزارش عملکردی 
کوتاه از اقدامات انجام شده در شهرک گفت: 
تاکنون حدود شــش هزار متر جدول گذاری 
در خیابان اصلی، جاگذاری یک کیلومتر لوله 
فاضلاب در عمق پنج متری، ارتقا سیســتم 
مخابراتــی به همراه جابجایــی یک کیلومتر 
کابل مخابرات، طراحی سیســتم فاضلاب و 
اجرایی کردن بخشــی از آن انجام شده و به 

جد پیگیر اتمام آن هستیم.
نیک نــژادی افزود: در صورت به ســرانجام 
رســیدن پروژه های عمرانی شــهرک آینده 
بسیار روشــنی در انتظار این شهرک خواهد 
بود و تاکنون نیز سرمایه گزاران متعددی به 
شهرک مراجعه کرده و برای سرمایه گذاری 
در شهرک صنعتی ماهدشت ابراز تمایل کرده 

اند.
وی تصریح کرد: تاکنون جلســات متعددی 
با صنعتگران شــهرک برگزار کــرده ایم که 
مشکلات این عزیزان توســط ما احصا شده 
و در راســتای حــل آن علاوه بر تشــکیل 
کارگروههــای تخصصــی توســط صاحبان 
صنایع، از طریق دســتگاههای ذیربط، پیگیر 
رفع مشکلات مزبور هستیم که البته سازمان 
صمت و استانداری نیز در این راستا همکاری 

های سازنده ای داشته اند.
در این بازدید از چهار واحد شاخص شهرک 
صنعتی ماهدشــت نیز بازدید به عمل آمد و 
ایــن واحدهای نیز مشــکلات خود را مطرح 
کرده و مقرر شد که حل این مشکلات با قید 

فوریت در دستور کار قرار گیرد.

 رئیس سازمان صمت البرز عنوان کرد؛

ضرورت ایجاد زیرساخت کارآمد در شهرک های صنعتی برای جذب رونق تولید

اجرای  قانون جامع حدنگاری  در اراضی ملی آذربایجانغربی

بازدید دانشجویان دانشگاه تهران 
از احیاء بافت تاریخی گرگان

گرگان-آذری - خبرنگار یادگار امروز : 
 معاون معماری و شهرسازی شهردار گرگان با تاکید بر اینکه بافت تاریخی گرگان 
یکی از بافت های تاریخی ارزشــمند و مهم کشور است از حضور جمع کثیری از 
دانشجویان دانشگاه تهران در گرگان و بازدید از روند بازسازی و احیای بافت تاریخی 

شهر از سوی شهرداری گرگان خبر داد.
مجید طاهری با اشــاره به اینکه در همین راستا شهرداری گرگان طی یک سال 
گذشته اقدامات بزرگی را در احیاء بافت تاریخی انجام داده که برخی از آنها حتی 
از منظر ملی نیز قابل توجه اســت خاطرنشــان کرد: به همین منظور گروهی از 
دانشــجویان مقطع دکتری و کارشناسی ارشد معماری دانشکده هنرهای زیبایی 
دانشگاه تهران از محلات احیا شده بافت تاریخی گرگان و روند بازسازی و احیای 

بافت تاریخی شهر گرگان توسط شهرداری بازدید کردند.
طاهری گفت: این بازدید پس از اقدامات شهرداری گرگان در احیاء بافت انجام شده 
که مورد توجه دانشــجویان قرار گرفت.وی اضافه کرد: در حاشیه این بازدید طی 
مذاکراتی که با اساتید و دانشجویان حاضر صورت گرفت، مقرر شد در ادامه اقدامات 
شهرداری گرگان در احیاء بافت تاریخی از نظرات مجموعه دانشگاه تهران، اساتید و 

دانشجویان این دانشگاه استفاده شود.

تقدیر رسانه های گلستان از روابط عمومی 
شرکت توزیع نیروی برق استان 

گرگان-آذری - خبرنگار یادگار امروز : 
اهالی اصحاب قلم و رســانه ، طی نامه ای به مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق 
گلســتان بصورت جمعی از روابط عمومی این شرکت تقدیر و تشکر خود را اعلام 
نمودند. به گزارش روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق گلستان ؛ این تقدیر و 
تشکر به پاس احترام و تعامل دو سویه مجموعه روابط عمومی این شرکت با اصحاب 

رسانه استان صورت پذیرفت .
در بخشی از این نامه آمده است:

جناب مهندس نصیری مدیر عامل سختکوش شرکت توزیع برق گلستان  ، مراتب 
قدرشناســی و تقدیر ما را از همکاری صمیمانه و توام با تکریم روابط عمومی آن 
شــرکت پذیرا باشید.  عملکرد موفق  روابط  عمومی توزیع برق گلستان نشان از 
تلاش و زحمات کارکنان در جلب رضایت مراجعین می باشــد. ارتباط نزدیک با 
خبرنگاران از ســوی روابط عمومی توزیع برق گلستان تعامل دو سویه و موثری 
را ایجاد کرده که بی شــک این امر نتایج بســیار خوبــی در انعکاس ظرفیت و 
پتانسیل های خدمت رسانی از جمله در میزان اخبار کشوری این دستگاه خدمت 
رسان بدنبال داشته است. به پاس تلاش و زحمات توام با تکریم اصحاب رسانه و 
عموم مردم،مراتب قدرشناسی و سپاس خود را خطاب به این عزیزان بویژه جناب 
آقای مهندس نصیری مدیرعامل محترم اعلام کرده و از آن مدیریت محترم انتظار 
می رود به نحو مقتضی جناب آقــای رحمت قره خانی مدیر محترم دفتر روابط 
عمومی آن شرکت را مورد تفقد قرار دهند تا علاوه بر تقویت روحیه و انگیزه این 

الگوی مناسب در سایر دستگاهها نیز تسری یابد.

بهره برداری از 114 پروژه حوزه توزیع برق 
مازندران  در دهه فجر 

ساری – امیری فر- خبرنگاریادگار امروز:
در دهه فجر سال جاری 114  پروژه  با اعتباری بالغ بر 270 میلیارد ریال به بهره 
برداری می رسد. مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق مازندران از بهره برداری 114 
پروژه با اعتبار 270 میلیارد ریال در حوزه توزیع برق مازندران خبر داد . مهندس 
رضا غفاری گفت : این پروژه ها شامل : تامین برق شهری و روستایی ، کاهش تلفات 
، رینگ و توسعه فیدر ، رفع ضعف ولتاژ و تقویت شبکه ، اصلاح و بهینه سازی شبکه 
و توسعه و احداث شهری و روستایی می باشد . مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق 
مازندران تصریح کرد : برای بهره برداری از این پروژه ها 26 کیلومتر شــبکه فشار 
متوســط ، 76 کیلومتر شبکه فشار ضعیف و 139 دستگاه ترانس با ظرفیت  20 
مگاولت آمپر احداث شده است . وی خاطرنشان کرد : از این تعداد پروژه ،15 پروژه 
در آمل ، 6 پروژه در امیرکلا ، 8 پروژه در بابلسر ، 4 پروژه در سوادکوه شمالی ، 2 
پروژه در شــمال ساری ، 10 پروژه در فریدونکنار ،4 پروژه در گلوگاه ، 2 پروژه در 
نکا ، 8 پروژه در میاندرود ، 4 پروژه در ســوادکوه ، 5 پروژه در بهشهر ، 7 پروژه در 
شــمال بابل ،3 پروژه در سیمرغ ، 8 پروژه در جنوب ساری ، 6 پروژه در جویبار ، 
2پروژه درقائم شــهر و 20 پروژه در جنوب بابل به بهره برداری خواهد رسید . به 
گفته غفاری بهره برداری از این پروژه ها موجب اشتغال زایی 1670 نفر به طور غیر 

مستقیم در استان می گردد .

بازدید مدیران شستا از بندرامیرآباد
ساری – امیری فر- خبرنگاریادگار امروز:

مدیران هلدینگ های زیرمجموعه شــرکت ســرمایه گذاری تأمین اجتماعی از 
بندرامیرآباد بازدید و با مدیر این بندر به گفتگو نشستند. به گزارش روابط عمومی 
بندرامیرآباد ؛ مدیر منطقه ویژه اقتصادی بندرامیرآباد در جلســه ای که پیش از 
بازدید میدانی مدیران شستا از این بندر برگزار شد به تبیین قابلیت ها و ظرفیتهای 
بندر امیرآباد پرداخت. ســیاوش رضوانی با بیان اینکه بندرامیرآباد به عنوان بندر 
اولین ها در شمال کشور شناخته می شود گفت رشد صادرات ، واردات ، تخلیه و 
بارگیری کالا ، ترانزیت و حمل و نقل ریلی در ســال جاری نسبت به مدت مشابه 
سال قبل ، جایگاه بندرامیرآباد در حاشــیه دریای خزر را در تراز بالایی قرار داده 
اســت. وی به آمار و ارقام احصایی از فعالیت های مختلف بندرامیرآباد در بخش 
های بندری ، دریایی ، سرمایه گذاری و... اشاره کرد و اظهار داشت در سال جاری 
برای نخستین بار حدود ۱۲ هزار و ۶۰۰ تن میله گرد به بندر آستاراخان صادر شد 
که مجموع صادرات در سال جاری را به میزان ۶۲۹ هزارو ۷۳۱ تن رسانده است. 
مدیر بندر امیرآباد در بخش دیگری از ســخنان خود ضمن تاکید بر این نکته که 
بندر امیرآباد با نگاه ترانزیتی طراحی و ساخته شده و از مزایای حمل و نقل ریلی 
برخوردار است تصریح کرد » امیدواریم بتوانیم با تمام توان و ظرفیتهای لجستیکی 
و اراضی پسکرانه بی نظیر این بندر در شمال کشور ، ترانزیت کالا را از مسیر کریدور 
شــمال – جنوب رونق بخشیده و از سرمایه گذاران داخلی در این بخش استقبال 
می کنیم. رضوانی با بیان اینکه بندرامیرآباد محور گردشگری منطقه محسوب می 
شود اظهار داشت مساحت بیش از ۲۵ هکتاری گردشگری که در منتهی الیه اراضی 
شرقی پسکرانه بندرامیرآباد پیش بینی شده است فرصت مغتنمی را برای سرمایه 
گذاران بخش گردشگری فراهم می کند تا با سرمایه گذاری در این زمینه ،  توریسم 
دریایی منطقه را رونق بخشند. سلیمانی مدیرعامل هلدینگ شرکت سرمایه گذاری 
صدر تأمین اجتماعی نیز در این دیدار با بیان اینکه شستا باید از ظرفیت های بازار 
کشورهای حوزه CIS بهره برداری کند بر استقرار پایگاه صادراتی شستا در منطقه 
ویژه اقتصادی بندرامیرآباد و ارتباط موثر با شــرکت های خارجی واقع در حاشیه 

دریای خیزر تأکید کرد.

اصفهان- مریم مومنی-خبرنگاریادگار امروز :
 فرمانده انتظامی اســتان اصفهان اعلام کرد 
در گام اول اجرای طرح انتظام بخشــی بازار 
بزرگ اصفهان، از امروز ورود موتورســیکلت 
ها به بازار ممنوع و با موتورسیکلت هایی که 

وارد بازار می شوند برخورد می شود.
ســردار مهدی معصوم بگی در حاشیه آغار 
طرح انتظام بخشــی بازار بزرگ اصفهان که 
صبح شــنبه ۵ بهمن در میدان نقش جهان 
برگزار شــد، در جمع خبرنگاران، اظهار کرد: 
یکــی از مؤلفه های حیــات اجتماعی، نظم 
اجتماعی به ویژه در محیط های کسب و کار 
و داد و ستد و در رأس آن بازار است، در این 
راســتا امروز با برنامه ریزی دقیق و منسجم 
و تعامــل و هماهنگی بازاریان و شــهرداری 
منطقه ۳ اصفهان، طرح انتظام بخشــی بازار 

بزرگ اصفهان شروع می شود.
وی هــدف از اجــرای این طــرح را افزایش 
امنیت، ارتقا احســاس امنیت و فراهم کردن 
محیطــی برای داد و ســتد و آرامش بازار و 
همچنیــن جلوگیــری از آلودگی محیطی و 
صوتــی اعلام کرد و افــزود: در گام اول قرار 
است ورود موتورسیکلت به محیط بازار نظام 
مند شود و تحت برنامه مشخصی اجازه ورود 

موتورسیکلت به بازار داده شود.
فرمانــده انتظامی اســتان اصفهــان افزود: 
انتظــام بخشــی و افزایش نظــم در محیط 
بــازار با حضــور نیروی انتظامــی به صورت 
فعــال تر و مؤثرتر و پیامد آن افزایش امنیت 

فروشــندگان و مردم خواهد بود، همچنین 
نظم اجتماعی در بازار، نشان دهنده فرهنگ 
بالای مردم اصفهان نســبت به گردشــگران 
 داخلی و خارجی اســت که به بازار اصفهان 

می آیند.
وی با بیان اینکه انتظام بخشــی بازار بزرگ 
اســت،  دارای مراحــل متعددی  اصفهــان 
تصریــح کــرد: گام اول ســاماندهی ورود و 
خروج موتورسیکلت اســت و بعد از آن گام 
های دیگر برداشته خواهد شد که امیدواریم 

الگویی مناسب برای بازارهای کشور باشد.

وی در خصــوص محدوده اجــرای این طرح 
نیز گفت: ورود موتورسیکلت به میدان نقش 
جهان ممنوع اســت و نیروی انتظامی اعمال 
مقررات مــی کند و در دیگــر ورودی های 
بازار هم نیروی انتظامی مســتقر و مانع ورود 
موتورسیکلت ها می شــود. البته مطمئنیم 
بازاریــان هم همــکاری و هــم از این طرح 

استقبال می کنند.
ســردار معصوم بیگی خاطرنشان کرد: ورود 
موتورسیکلت از زمانی که بازار باز می شود تا 
زمانی که بســته می شود ممنوع است، البته 

زمان هایی مشخص می شود که امکان ورود 
موتورسیکلت برای کارهایی که ضرورت دارد 

و موارد اضطراری فراهم باشد. 
وی با تأکید براینکه بــازار محل رفت و آمد 
نیســت، تصریح کرد: بحث  موتورســیکلت 
انتظام بخشــی بازار همانطور که گفته شــد 
دارای گام های متعددی اســت، ســد معبر 
و ارتقــا ایمنی بازار و کنتــرل های انتظامی 
برای ارتقا امنیت بازار، گام های بهم پیوسته 
این طــرح اســت، امــا در گام اول از ورود 
موتورسیکلت ها به بازار جلوگیری می شود و 

بعد گام های بعد برداشته می شود.
فرمانــده انتظامــی با بیان اینکــه اداره کل 
میراث فرهنگی اصفهان باید پیشگام اجرای 
این طرح باشد، افزود: میدان امام پیش از این 
محل تردد خودروها بــود و نیروی انتظامی 
طرح ممنوعیت عبور خودروها را با هماهنگی 
سایر دستگاه ها انجام داد و میراث فرهنگی 
هم از اجرای این طرح ها استقبال و حمایت 
می کند چون یکی از نتایج انتظام بخشی به 

بازار حفظ میراث فرهنگی است.
وی بــا بیان اینکه برای اولیــن بار این طرح 
به صورت جامع اجرا می شــود، گفت: برای 
کســانی که در بازار رفت و آمد دارند و محل 
کارشــان اینجاســت هم ســه پارکینگ در 
اطراف بازار پیش بینی شــده است، اما حتی 
اگر پارکینگ هم نبود، همه باید برای اجرای 
طرح همکاری می کردند چون ما منافع عام 

جامعه را باید ترجیح دهیم.

 نامگذاری ساختمان جدید الاحداث 
مخابرات گلستان به نام سردار سلیمانی

گرگان-آذری - خبرنگار یادگار امروز : 
جلسه شــورای فرهنگی مخابرات منطقه گلستان با حضور مهندس 
غلامعلی شــهمرادی و اعضای شــورا برگزار و در خصوص نامگذاری 
ســاختمان جدید و نیز اجرای مراسمات و برنامه های متنوع تا پایان 

سال 98 تصمیم گیری شد.
مدیر مخابرات منطقه گلستان با اشاره به اجرای متناسب برنامه ها با 
اهداف ســازمان ، بر ارتقاء فرهنگ سازمانی وافزایش نشاط در محیط 

کار تاکید نمود .
در این جلســه پیشنهاد مهندس غلامعلی شــهمرادی با نامگذاری 
ساختمان جدید الاحداث مخابرات منطقه گلستان به نام شهید سردار 
قاسم سلیمانی و استقبال از این اقدام  با موافقت تمامی اعضای شورا 

به تصویب  رسید.
در ادامه جلسه در خصوص اجرای طرح استعدادیابی از بین کارکنان 
بحث و تبادل نظر گردید و مقرر شد از بین همکاران مستعد و توانمند 

در خصوص اجرای مراسمات دعوت به همکاری گردد.
همچنین مصوب شــد کارگاههای آموزشی با همکاری شورای بانوان  
در زمینه سلامت بانوان همکار برگزار گردد و برنامه هایی درخصوص 
اجرای باشــکوه روز مهندس و درختکاری ارائه و اقدامات لازم برنامه 

ریزی شد.

معاون استاندار مازندران:

بازآفرینی شهری می تواند 
موجب تحول در توسعه شهری شود

ساری –امیری فر-خبرنگاریادگار امروز : 
مهندس رازجویان معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری مازندران 
از ایجاد تحول در توسعه شهری با اجرای برنامه های بازآفرینی شهری 

خبر داد.
به گزارش اداره ارتباطات و اطلاع رســانی اداره کل راه و شهرســازی 
اســتان مازندران مهندس رازجویان در جلسه بازآفرینی شهری که 
بصورت ویدئو کنفرانس با شــهرداران استان برگزار گردید با اشاره به 
اینکه بازآفرینی شــهری یکی از مواردی اســت که بازوان شهرداران 
محســوب می گردد که می تواند موجب تحول و توسعه شهری شود 
خاطر نشان کرد : شهرداری که باید شهر را مدیریت کند منتظر باشد 
چه کسی به شــهرداری مراجعه می کند و در چه محله ای و در چه 
عرصه ای می خواهد ســرمایه گذاری کند، یقینا نقشــی در هدایت 

سرمایه گذار نخواهد داشت.
رازجویان با اشاره به اینکه بازآفرینی شهری می تواند به عنوان بازوان 
شــهردار عمل کند، گفت؛ توسعه شهر را سرمایه گذار رقم می زند و 

شهرداری نیز مکلف به ارائه خدمات به آنهاست.
معاون عمرانی استاندار مازندران اظهار کرد : بازآفرینی شهری نگاهی 
متفاوت است از این جهت یک سری امکانات در محله های هدف لحاظ 
شود به همین خاطر شهرداران در بازآفرینی شهری باید تصمیم بگیرد 
که برای پوست اندازی و توسعه شهر می خواهداقدام کند و برای اینکار 

نقطه هدفش در کدام نقطه شهر است.
رازجویان تصریح کرد: همه دستگاهای اجرایی همکاری کنند امکانات 
وتسهیلات ارائه می شود تا مدیریت شهری بتواند نظر خود را بر ساخت 
و سازگرها اعمال کند درنتیجه بازآفرینی شهری ابزاری دست شهردار 

است تا در شهر توسعه متوازن صورت گیرد.
وی گفت: دولت بر همین اســاس تمام دستگاه های امور زیربنایی را 
مکلف کرد تا تمام پروژه هایی که درهر شــهر انجام شــود در مرحله 

نخست در محله هایی که باز آفرینی لحاظ می شود انجام گیرد.
معاون استاندار عنوان کرد :اگر شبکه توزیع برق و دستگاه های خدمات 
رسان درشهر اعتباری دریافت می کنند ابتدا این پروژه ها بازآفرینی 
شهری باید دریافت کنند اگر اعتبار مازاد بود در نقاط دیگر هزینه کنند.
وی افزود : شــهرداران به افرادی که مجوز دریافت می کنند در محله 
های هدف درصــدور پروانه تخفیف دهند همچنین بانک مســکن 
تسهیلاتی به آنان اعطا می کنند تا سرمایه گذاری به این سمت تشویق 

و توسعه شهری رقم بخورد.
مهندس نظری مدیرکل راه و شهرســازی استان مازندران نیز دراین 
نشست با بیان ضرورت اجرای طرحهای بازآفرینی شهری خاطرنشان 
ساخت : بازآفرینی شــهری نگرش و اقدامات جامع و یکپارچه برای 
حل مشکلات شهری منطقه هدف عملیات است که در نهایت به یک 
پیشرفت پایدار اقتصادی، کالبدی، اجتماعی و محیطی خواهد انجامید.
مدیرکل راه و شهرسازی استان هدف از اجرای سیاستهای بازآفرینی 
شهری و برنامه های تجدید حیات شهری را ارتقاء شرایط کیفی زندگی 
در سکونتگاهها از طریق ایمن سازی و مقاوم سازی ساختمانها ، توسعه 
و بهبود زیرساختهای شهری ، تامین خدمات شهری مورد نیاز ، آموزش 
ساکنان، ایجاد فرصت های شغلی و تقویت نهادهای مدیریت محلی 
و دفاتر خدمات محله ای مردم نهاد دانســت و افــزود : علاوه بر این 
بازآفرینی شهری به این مطلب تاکید دارد که طرح و اجرای هرگونه 
روشــی برای مقابله با مشکلات شهرهای بزرگ و کوچک باید دارای 

اهداف بلندمرتبه و راهبردی باشد .

شهردار آمل؛
 آمل مفاخر و مشاهیر فراوانی  

در تاریخش دارد 
 آمل – یادگار امروز  

ســید حمید هاشمی گفت: آمل مفاخر و مشاهیر فراوان در تاریخش 
دارد ولی متاسفانه در معرفی آنان در قالب المان شهری و هویت بخش  
کمتر تلاش شد. به گزارش اداره روابط عمومی شهرداری آمل، هاشمی 
در جلسه معرفی طرح پیشنهادی المان میدان میر حیدر آملی  تصریح 
کرد؛ نماد ها و المان ها در هر شــهری بیانگر هویت و شخصیت یک 
شهر است. متاسفانه شهر والمانهای شهری در آمل، تمدن و تاریخ این 
شهر کهن و تاریخی را نشان نمی دهد. وی با اشاره به اینکه  نمادها و 
المان های شهری از جمله بناهای مهم هر شهر به شمار می آیند اظهار 
داشت؛ تعداد نمادها در یک شهر از تنوع و غنای فرهنگی آن شهر خبر 
می دهد و آراستگی میادین شهرها و مکانهای تاریخی، با آداب و رسوم 
و فرهنگ آن رابطه مستقیم دارد. شهردار آمل گفت؛ با کمک طراحان، 
هنرمندان و متخصصان درصدد هستیم تا المانهایی در خور فرهنگ، 
تمدن و مفاخر شهر آمل را با کمک اعضای شورای اسلامی شهر اجرایی 

و در میادین اصلی نصب کنیم.

گرگان-آذری - خبرنگار یادگار امروز : 
مهندس علی اکبر نصیری مدیرعامل شرکت توزیع 
نیروی برق استان گلستان به اتفاق مهندس جمال 
کمیلی فــر معاون برنامه ریزی و مهندس محمود 
سعادت فر مدیر دفتر فناوری اطلاعات و ارتباطات 
این شــرکت و مدیران فنــاوری اطلاعات وزارت 
نیرو و شــرکت توانیر در نشستی مشترک با دکتر 
محمدصالح اولیاء معاون تحقیقات و منابع انسانی 

وزارت نیرو دیدار و گفتگو نمودند.
به گزارش روابط عمومی شــرکت توزیع نیروی برق گلســتان ، علی اکبر نصیری در این دیدار 
ضمن تشریح سند پروژه معماری سازمانی شرکت های توزیع نیروی برق کشور گفت : فناوری 
اطلاعات نقش ویژه ای در دسترســی به اهداف استراتژیک دارد و معماري سازمانی ، خود یک 
رویکرد و برنامه اســتراتژیک است که قاعدتاً بایستی در راســتا اهداف استراتژیک شرکت ها 
طراحی شود. وی افزود : در پروژه ی معماری سازمانی که در شرکت توزیع نیروی برق استان 
گلستان بعنوان پایلوت طراحی شد شرایط موجود سازمان در بخش فرآیند ، داده ، نرم افزار ها 
و زیرساخت ارتباطی شناسایی و وضعیت مطلوب مطابق با اهداف استراتژیک شرکت طراحی 
و ترسیم گردید . در ادامه علی اکبر نصیری مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق گلستان سند 
پروژه معماری سازمانی شرکتهای توزیع نیروی برق کشور  را به معاون تحقیقات و منابع انسانی 

وزارت نیرو تحویل داد.
دراین نشست دکتر اولیاء معاون تحقیقات و منابع انسانی وزارت نیرو ضمن تشکر و قدردانی ویژه 
ازشرکت توزیع نیروی برق استان گلستان به جهت انجام مطلوب این ماموریت ملی ، حمایت و 
پشتیبانی خود را از اجرایی شدن این سند تحول آفرین در شرکتهای توزیع برق کشور اعلام و 

بر اجرایی شدن ان تاکید نمود.
لازم بذکر اســت طی مراسمی از سند تحول آفرین مدل مرجع معماری سازمانی شرکت های 
توزیع نیروی برق سراســر کشور با حضور استاندار گلستان ، مدیرکل دفتر فناوری اطلاعات و 
ارتباطات وزارت نیرو و شرکت توانیر ، مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق گلستان و معاونین و  
مدیران کل دستگاههای اجرایی به میزبانی شرکت توزیع نیروی برق استان گلستان در گرگان 

رو نمایی گردید.

رشت-خبرنگاریادگار امروز :
 رئیس اداره محیط زیســت شهرســتان تالش گفت: 
بخش هایی از نوار ساحلی شهرستان تالش و همچنین 
برخی از سفره های زیرزمینی این شهرستان به دلیل 
وجود انباشت زباله در مراکز غیر اصولی در تهدید جدی 

آلودگی قرار دارند.    
عارف شادکام با بیان اینکه روزانه به طور میانگین در 
شهرستان تالش ۶۰ تن زباله تولید می شود که در زمان 

پیک ورود گردشگران به ۸۰تن می رسد، گفت: هیچ یک از این زباله ها به صورت بهداشتی و اصولی دفن 
نمی شوند. وی افزود: شهرستان تالش دارای پنج مرکز دفن زباله چوبر، حویق، تالش، اسالم و لیسار است 
که در هیچ یک از آنها دفن زباله به صورت اصولی انجام نمی شود و شیرابه زباله این مراکز محیط زیست 

و آب های زیرزمینی شهرستان را مورد تهدید آلودگی قرار داده است.
شــادکام ادامه داد: در زمان بارندگی ها اگر چه از غلظت شیرابه زباله ها کاسته می شود اما بر حجم آن 

افزوده و سریعتر آلودگی سواحل و آب های زیر زمینی را مورد هدف قرار می گیرند.
رئیس اداره محیط زیست شهرستان تالش با بیان اینکه بهره برداری از کارخانه کمپوست غرب گیلان 
که در شهرستان تالش در حال ساخت است می تواند تا مقدار زیادی از مشکلات مذکور را حل کند، 
خاطرنشان کرد: یکی از اولویت های کاری دیگر اداره محیط زیست شهرستان تالش ارتقای فرهنگ سازی 
مردم در کاهش تولید زباله از مبدا است و خوشبختانه مردم در فراگیری این آموزش ها همکاری بسیار 
خوبی دارند. وی تصریح کرد: لازم است شهرداری های شهرستان تالش توجه بیشتری به اجرای تفکیک 
زباله از مبدا داشته باشند، زیرا علیرغم همکاری مردم این شهرستان در تفکیک زباله ها از مبدا برخی از 
شهرداری ها در جمع آوری و ساماندهی این زباله ها سهل انگاری می کنند که توسط اداره محیط زیست 

تذکرات لازم به آنها داده شده است و برخی ها به دادگاه معرفی شده اند.
شادکام با بیان اینکه بخش هایی از نوار ساحلی تالش به ویژه ساحل قروق این شهرستان به دلیل دفن 
زباله های شهری، با مشکل زیست محیطی مواجه  است گفت: محل دفن زباله شهر تالش در نزدیکی 
ســاحل قروق، به دلیل ورود شیرابه زباله ها ســیمای طبیعت را مخدوش کرده و به مشکلی زیست 
محیطی تبدیل شده است. رئیس اداره محیط زیست شهرستان تالش گفت: انباشت زباله در نزدیکی 
ســاحل خزر در تالش زنگ خطری برای محیط زیست است و باید مورد توجه جدی از ناحیه مردم و 

مسئولان قرار گیرد.

دیدار مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق گلستان 
با معاون وزیر نیرو

تهدید سواحل خزر و آب های زیرزمینی تالش 
با انباشت زباله
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علــی عماری اله یاری، دبیر اتحادیــه صادرکنندگان 
تجهیزات پزشکی  گفت: اگر شرکت های پخش رسمی 
در حوزه تجهیزات پزشکی فعال  شوند، مسیر دسترسی 
تولیدکنندگان داخلی که دور از مرکز هستند به  بازار 

مصرف تسهیل می شود. 
دبیــر اتحادیه صادرکنندگان تجهیزات پزشــکی در 
گفت وگــو با خبرنگار  ســلامت خبرگــزاری فارس، 
اشاره به مشکلاتی که قاچاق تجهیزات  پزشکی برای 
تولیدکنندگان و صادرکنندگان این اقلام بوجود آورده، 
بر  ضرورت توزیع نظام مند تجهیزات پزشــکی تاکید 
کرد و گفت: توزیع  تجهیزات پزشکی، فرایندی است 
که حلقه های متعددی دارد و ضروی  است نسبت به 
بهینه سازی آن، بر اساس تجربیاتی که در دنیا وجود 

 دارد، چاره اندیشی شود. 
وی ادامه داد: خوشــبختانه مکانیزم نظام مند کردن 
توزیع تجهیزات  پزشــکی، موضوعی است که در دنیا 
تجربه شده و شــرکت های پخش  تجهیزات پزشکی 
بسیار بزرگ در دنیا وجود دارد که بصورت  تخصصی 

کار می کنند. 
اله یــاری افزود: نکته مهم و قابــل توجه در این میان 
آن اســت که در حوزه  تجهیزات پزشکی، گستردگی 
و طیف مختلفی از دستگاه ها و تجهیزات  وجود دارد، 
خصوصا در اقلام مصرفی تنوع بســیار زیاد اســت و 

بهمین  دلیل باید با یک نگاه تخصصی، بحث بازبینی 
شبکه توزیع تجهیزات  پزشکی را دنبال کرد. 

به گفته اله یاری، هرچند الگوی توزیع دارو مزیت های 
بســیار زیادی را  برای حوزه سلامت داشته است که 
قابل تامل و توجه است ولی نکته  اساسی این است که 
ساختار توزیع تجهیزات پزشکی به مانند دارو  نیست 

و باید ماهیت این بازار در نحوه توزیع آن لحاظ شود. 
وی تاکید کرد: اگر شــرکت های پخش سراسری در 
حوزه تجهیزات  پزشکی بصورت رسمی و شناسنامه دار 
فعالیت کنند، اساس کار به گونه  ای پایه ریزی خواهد 
شد که ورودی و خروجی سیستم توزیع کاملا  مشخص 
باشد و این موضوع می تواند آثار مفیدی در حوزه برنامه 
ریزی  تامین و نیز جلوگیری از کمبود کالا داشته باشد. 
وی اضافــه کــرد: با حرکت بــه ســمت راه اندازی 
شرکت های توزیع رسمی  در حوزه تجهیزات پزشکی، 
علاوه بر اینکه بحث رصد و ردیابی و  اصالت کالاها قابل 
پیگیری و نظارت بیشتر و دقیق تر خواهد شد، حتی  در 
بحث صادرات هم می توان از پتانسیل این شرکت های 

پخش برای  توسعه صادرات بهره برداری کرد. 
به گفته وی، اگر شرکت های پخش رسمی و سراسری 
در حوزه  تجهیزات پزشکی فعال شوند، مسیر دسترسی 
تولیدکنندگان داخلی که  دور از مرکز هستند به بازار 
مصرف تســهیل می شود و این به معنای آن  است که 

توسعه فعالیت های تولیدی در حوزه تجهیزات پزشکی 
در  مناطق محروم و دور از مرکز، رونق پیدا می کند. 

وی تصریح کرد: شرکت های پخش تجهیزات پزشکی 
باید به صورت  تخصصی و مبتنی بر ماهیت هر حوزه 
کالایی از تجهیزات پزشکی به  صورت مستقل بوجود 
بیاید و این موضوع تفاوت اساســی توزیع  تجهیزات 
پزشکی با حوزه دارو است که برای موفقیت این پروژه 

باید  به آن توجه ویژه کرد. 
وی افزود:  ضمن اینکه ایجاد شــبکه توزیع نظام مند 
در حوزه تجهیزات  پزشــکی که مشــتمل بر شرکت 
های پخش رســمی و شفاف اســت، باید به  گونه ای 
ضابطه مند و برنامه ریزی شود که با هماهنگی اصناف 

و  کمک آنها پیاده سازی شود. 

استعفای ۱۰۰ مسئول سازمان بهزیستی به 
علت بخشنامه تعارض منافع

وحید قبادی دانا رئیس سازمان بهزیستی کشور از استعفای یکصد 
 مسئول این سازمان به علت بخشنامه تعارض منافع خبر داد و گفت: 
از  این تعداد، ۲ نفر از مدیران کل استان، هشت نفر از معاونان استان، 
۱۲  نفر رئیس اداره اســتان و شهرستان، ۱۹ نفر کارشناس مسئول 
و ۵۹ نفر  کارشناس ناظر بوده اند. قبادی دانا درباره بخشنامه تعارض 
منافــع افزود: ۱۷۲ نفر از دســت  اندرکاران بهزیســتی نیز به علت 
بخشنامه تعارض منافع از مدیریت  مراکز خصوصی و غیردولتی خود 
که تحت پوشش بهزیستی بوده،  انصراف داده اند و آن را واگذار کرده 
اند. وی خاطرنشان کرد: از این تعداد نیز سه نفر مدیرکل استانی، ۶ 
نفر از  معاونان اســتان، ۳۱ نفر رئیس اداره استان و شهرستان،  ۲۶ 
نفر  کارشــناس مسئول و ۱۰۵ نفر کارشــناس ناظر بوده اند. رئیس 
ســازمان بهزیستی کشور گفت: این ســازمان، حدود سه و نیم ماه 
 پیش بخشــنامه تعارض منافع را صادر کرد که براســاس آن دست 
 اندرکاران بهزیســتی که همزمان مسئولیت اجرایی و مدیریت یک 
مرکــز  را برعهده دارند،  باید یکی از اینها را واگذار کنند. قبادی دانا 
تصریح کرد: ۴۰ هزار مرکز خصوصی و غیردولتی شامل  مهدکودک، 
مراکز نگهداری معلولان جســمی و حرکتی، مراکز شــبانه  روزی 
نگهداری، مراکز مشاوره، مراکز توانبخشی، مراکز سالمندان و  مراکز 
نگهداری بیماران روان مزمن تحت پوشــش بهزیســتی در سراسر 
 کشــور فعالیت دارند. قبادی دانا افــزود: از ۴۰ هزار مرکز خصوصی 
و غیردولتی تحت  پوشــش بهزیستی، یکهزار و ۴۰۰ مرکز به نوعی 
با دســت اندرکاران  بهزیستی مرتبط بودند؛ این پرسنل شامل افراد 

بازنشسته، کارشناس،  مدیران و بستگان آنها بودند. 
وی یادآور شــد: از ســه و نیم ماه پیش که بخشنامه تعارض منافع 
صادر  شد، دیگر هیچ مجوزی برای مدیران بهزیستی و بستگان آنها 

شامل  همسر، فرزند، مادر،  پدر، خواهر و برادر صادر نشده است. 
رئیس ســازمان بهزیستی کشور با بیان اینکه نفرات جایگزین برای 
دســت  اندرکاران بهزیستی که به علت بخشــنامه تعارض منافع از 
پست خود  اســتعفا داده اند، انتخاب شده است، افزود: این اقدامات 

باعث شفافیت در  عملکرد مدیریتی می شود. 
قبادی دانا افزود: بخشــنامه تعارض منافع موجب می شود تا رقابت 
 خوبــی بین خیریه ها و مراکز غیردولتی تحت پوشــش ســازمان 
بهزیستی  کشــور ایجاد شود و موجب می شود تا آسیبی به جامعه 
هدف بهزیستی  نرسد؛ اگر مدیر مراکز و خیریه ها پستی در بهزیستی 
داشته باشــد  موجب می شود که نظارت لازم روی آن مراکز وجود 
نداشــته باشد و از  سوی دیگر بهزیســتی برای مراکز تحت پوشش 
خود یارانه می دهد و  اســتفاده از یارانــه مراکز به صورت همزمان 
برای مدیران بهزیستی می  تواند برای جامعه هدف بهزیستی آسیب 

زا باشد. 
کمک هزینه برای مددجویان بهزیستی در مناطق سیل زده  

رئیس ســازمان بهزیســتی کشــور در ادامه به ســیل سیستان و 
بلوچســتان  اشــاره کرد و گفت: هیچکدام از مراکز شبانه روزی و 
روزانه بهزیستی  در ســیل اخیر آسیب ندید و مددجویان در مراکز 
نگهداری مناطق ســیل  زده به مراکز امن منتقل شــدند. در هفته 
اول ســیل، میزان آسیب همه  مددجویان درمورد آبگرفتگی منازل، 
تخریب کامل خانه، تخریب وسایل  منزل، خسارت زمین کشاورزی، 
 دام و طیور همراه با کد ملی احصا  شــد. قبادی دانا خاطرنشان کرد: 
کمک هزینه برای آسیب ناشی از سیل روی  کارت بانکی آنها از ۳۵۰ 
هزار تومان تا یک میلیون و ۷۰ هزار تومان  شارژ شد و قابل برداشت 
است. این مبالغ برای ۸۵۰ خانوار در  هرمزگان )۱۲ روستای حوالی 
جاســک(، ۹۵۰ خانوار در جنوب کرمان  و پنج هزار و ۵۰۰ خانوار 
در روســتاهای ۶ شهرستان جنوبی سیستان و  بلوچستان )از جمله 
کنارک، فنوج، دلگان، نیکشهر و چابهار( شارژ  شد. وی ادامه داد: در 
مرحله دوم دو هزار و ۷۷۵ خانوار نیز به آنان اضافه  شــد؛ علاوه بر 
پنج هزار و ۵۰۰ خانواری که از کمک برای خسارات  سیل برخوردار 
شــدند، دو هزار و ۷۷۵ نیز در این مناطق به دلیل  محدودیت منابع 
پشــت نوبت دریافت حمایت های بهزیستی قرار داشتند  که آنها نیز 

تحت پوشش قرار گرفتند. 

سوءاستفاده از ۶۰۰ میلیون 
کاربر برنامه های اندرویدی

بیش از ۶۰۰ میلیون کاربر اندرویدی برنامه هایی را نصب کرده اند که  پس از 
پایان دوره های آزمایشی قبل از پرداخت هزینه از حساب کاربر،  سوءاستفاده 

می کنند. 
محققان امنیتی، مجموعه ای از برنامه های  Fleeceware  را در  فروشــگاه 
گوگل پلی  کشــف کردند که توســط بیش از ۶۰۰ میلیون کاربر  اندرویدی 
نصب شــده اند. اصطلاح  Fleeceware  برای اولین بار در ماه  سپتامبر سال 
۲۰۱۹ توسط شرکت امنیت سایبری »سوفوس«، در پی  تحقیقاتی که منجر 
به نوعی کلاه برداری مالی در فروشــگاه معتبر  گوگل پلی شده بود، ارایه شد. 
این اصطلاح به برنامه هایی اطلاق می شــود  که از توانایی برنامه های اندروید 
بــرای اجرای دوره های آزمایشــی قبل  از پرداخت هزینه از حســاب کاربر، 

سوءاستفاده می کنند. 
به طور معمول، کاربرانی که برای دوره  آزمایشی یک برنامه اندرویدی  ثبت نام 
می کنند، برای جلوگیری از شــارژ مجدد، لازم است آن  را به  صورت دستی 
لغو کنند، اما اکثر کاربران علاقه ای به حذف برنامه های  خود ندارند. بسیاری 
از توســعه دهندگان برنامه ها، دوره  آزمایشی را لغو  می کنند، اما برخی دیگر، 
پس از حذف برنامه، دوره آزمایشــی برنامه را  لغو نکرده و درخواست خاصی 
از کاربــر دریافت نمی کنند و به این  ترتیــب می توانند مبالغ زیادی را برای 

کاربران اندرویدی شارژ  کنند. 
طبق گزارش منتشرشــده توسط صفحه  رســمی گوگل، تعداد کاربران کل 
 این برنامه ها زیاد اســت. )نزدیــک به ۶۰۰ میلیون کاربــر در کمتر از ۲۵ 
  Fleeceware  برنامه( محققان بیش از ۲۰۰۰ برنامــه ی اندرویدی حاوی 
 را شناســایی کردند. این برنامه ها بین ۱۰۰ تا ۲۴۰ دلار در ســال توســط 
 برنامه هایی مانند بارکدخوان ها، ماشین حســاب ها و اســکنرهای  QR  شارژ 

 می شوند. 
برنامه های  Feeceware  تعداد نصب بالایی دارند؛ برخی از آن ها  دارای ده ها 
میلیون نصب هستند که نشان می دهد بازیگران تهدید در  پشت این برنامه ها 
ممکن است از خدمات پرداخت شخص ثالث برای  افزایش تعداد برنامه های 
نصب شده استفاده کنند و نظرات پنج ستاره را  برای تقویت رده بندی خود در 

فروشگاه گوگل پلی جعل کرده و تعداد  زیادی کاربر جذب کنند. 

ایجاد شبکه جامع بازار آزاد 
برای داد و ستد محصولات دانشگاهی

احســان شــیرنگی سرپرســت اداره کل اقتصــاد دانش بنیــان و توســعه 
 سرمایه گذاری دانش بنیان دانشگاه آزاد اســلامی از ایجاد شبکه جامع  بازار 

آزاد برای داد و ستد محصولات دانشگاهی خبر داد. 
شــیرنگی با بیان اینکه دبیرخانه سراهای نوآوری تاکنون مجوز فعالیت   ۱۳ 
ســرای نوآوری را به واحدهای دانشگاه اعطا کرده و تعدادی در حال  بررسی 
است، گفت: در این بین استان اصفهان پیشتاز بوده و همچنین  استان بوشهر 
نیز با دریافت مجوز سرای نوآوری تأسیسات نفت و گاز  و پتروشیمی از دیگر 

واحدها پیشی گرفته است. 
وی با اشــاره به آئین نامه جامع بازار فناوری و سراهای نوآوری دانشگاه  آزاد 
اســلامی، گفت: هدف در این آیین نامه، ایجاد روح اســتقلال در  ســراهای 
نوآوری و فعالیت مســتقل سراها از واحدهای دانشگاهی است،  به طوری که 
حتی حســاب بانکی و چرخش مالی سراها از واحدهای  دانشگاهی جداگانه 

در نظر گرفته شده تا سراهای نوآوری مستقل اداره  شوند. 
شیرنگی، ایجاد شبکه جامع بازار آزاد برای داد و ستد محصولات  دانشگاهی 
را از برنامه های مهم اداره کل اقتصاد دانش بنیان و توســعه  ســرمایه گذاری 
دانش بنیان دانشــگاه آزاد اسلامی عنوان کرد و افزود: در  این نرم افزار امکان 
قرار دادن ایده های دانشگاهی نیز وجود داشته تا  صاحبان ایده به واحدهای 

فناور نزدیک شوند. 
سرپرســت اداره کل اقتصاد دانش بنیان و توسعه سرمایه گذاری دانش بنیان 
 دانشــگاه آزاد اســلامی از ایجاد داشــبورد مدیریتی طرح هــای اقتصادی 
 دانشــگاهی خبر داد و گفت: با این داشــبورد علاوه بر معرفی و حمایت  از 
طرح های دانشگاهی، از تمامی کم و کیف و مراحل انجام طرح های  دانشگاه 

در هر زمان می توان مطلع شد. 
وی با تأکید بر اینکه دانشــگاه آزاد اسلامی، معتبرترین دانشگاه  خصوصی و 
برندی قابل اعتنا در آموزش عالی کشــور است، تصریح  کرد: معرفی دانشگاه 
آزاد اســلامی به عنوان دانشــگاه فناور مورد توجه  دکتــر طهرانچی، رئیس 

دانشگاه آزاد اسلامی است. 
بر اســاس اعلام روابط عمومی دانشگاه آزاد، دکتر شیرنگی با اشاره به  انعقاد 
تفاهم نامه بین دانشــگاه آزاد اســلامی با چند اتاق کشــورهای  قزاقستان و 
چین برای فروش محصولات دانشــگاهی، گفت: اگر  ظرفیت های دانشگاهی 
به خوبی معرفی و زیرســاخت های لازم برای  کســب وکار دانشجویان ایجاد 
شود، علاوه بر کســب درآمدهای  غیرشهریه ای، در جذب دانشجو و افزایش 

درآمدهای شهریه ای نیز  موفق خواهیم بود. 

مهدی جمالی نژاد رییس ســازمان شــهرداری ها و 
دهیاری هــا گفــت: ۷۹  درصد نــاوگان حمل ونقل 
عمومی کشور پیر و فرسوده شده و نیاز به  جوانسازی 
دارد بنابراین خرید اتوبوس شــهری مورد توجه ویژه 
قرار  گرفته اســت. جمالی نژاد در نخســتین نشست 
مسئولان بسیج شهرداری مراکز استان  ها و شهرداری 
های بالای ۲۰۰ هزار نفر جمعیت در جمع خبرنگاران 
 از اختصــاص پنج هزار میلیارد تومــان برای خرید و 
بازســازی ناوگان  اتوبوسرانی در بودجه ۹۸ خبر داد و 
گفت:  در مجموع پنج هزار میلیارد  تومان شــامل سه 
هزار میلیارد تومان برای خرید و ۲ هزار میلیارد  تومان 
برای بازســازی ناوگان اتوبوســرانی کشور در بودجه 
ســال ۱۳۹۸  دیده شده است. وی ادامه داد: همچنین 
هشت هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان اوراق  مشارکت برای 
توسعه مترو و حمل و نقل عمومی در نظر گرفته شده 
 که موجب تسهیل  و تســریع در این امور خواهد شد 
و برای تقویت ناوگان  تاکسیرانی نیز یک تحول ایجاد 
شده است. رییس سازمان شهرداری ها و دهیاری های 
کشــور گفت: وضعیت حمل و  نقل عمومی و آلودگی 
هوا همواره دغدغه اصلی مســئولان و نیز ســازمان 
 شــهرداری ها و دهیاری ها و همچنین وزارت کشور 
بوده اما در عین  حال مردم استقبال خوبی از حمل و 
نقل عمومی داشــته اند و این استقبال  رو به افزایش 
است.   معاون عمرانی وزیر کشــور تاکید کرد: وظیفه 
ما اســت که به عنوان  شهرداری ها، بستر مناسبی را 
برای استفاده از وسایل حمل و نقل  عمومی و افزایش 
زمینــه فعالیت آنهــا فراهم کنیم بر این اســاس در 
 ســازمان شهرداری ها و دهیاری ها راهکارهایی را در 
نظر گرفته ایم،  این در حالیست که ۹۷ درصد سیستم 
حمل و نقل عمومی کشــور پیر و  فرسوده شده و نیاز 
به جوانســازی دارد بنابراین خرید اتوبوس در شهرها 

 مــورد توجه ویژه قرار گرفته اســت. وی ادامه داد: هر 
چند با شرایط کنونی کشور این کار، کار سختی است 
 اما تصمیم های خوبی در زمینه نوســازی و بازسازی 

گرفته شده است. 
ë   دشمن با اقتدار ایران مخالف است

رییس سازمان شهرداری ها و دهیاری ها همچنین در 
این نشســت گفت:  دشمن با اقتدار جمهوری اسلامی 
ایران مخالف است و با جنگ نرم مانع  ایجاد می کند. 

جمالی نــژاد گفت: رهبر معظم انقلاب اســلامی در 
نماز جمعــه ۲۷ دی ماه  در یک جمــع بندی کامل 
در مورد همه وظایف مردم و مســئولان که  می توان 
از آن بــه عنوان دکترین جدید نظام یاد کرد فرمودند 
باید ملت  ایران و مســئولان کشــور برای قوی شدن 

کشــور و ملت تلاش کنند و با  اتحاد با حضور با صبر 
و اســتقامت و انجام کارهای سخت و پرهیز از  تنبلی 
که اگر آنها محقق شــود به فضل الهی ملت ایران در 
آینده نزدیک  خواهند دید که دشــمنان جرات هیچ 
گونه تهدیــد را پیــدا نخواهند کــرد. وی ادامه داد: 
بنابراین تنها راه ارتقای اقتدار کشــور همین است و 
تنها  نکته مورد تاکید مقام معظم رهبری این است که 
اگر کشور بخواهد  مصون شود باید اقتدار مصون شود 
و ارتقــا یابد. معاون عمرانی وزیر کشــور گفت: اقتدار 
باید شامل تمام اجزا باشــد و سه  قدرت در کنار هم 
اقتدار ایجاد می کند یکی قدرت خدادادی مانند منابع 
 نفتی، معادن و دسترســی به آب های آزاد اســت که 
به تنهایی کافی نیســت  و دومین مورد شامل قدرت 

اکتسابی است مانند کسب دانش های جدید  هسته ای 
و موشکی است که ارزشــمند است و در کنار قدرت 
های  خدادادی قــرار می گیرند اما اینهــا نمی توانند 

تضمین کننده اقتدار کامل  کشور باشند. 
جمالی نژاد افزود: جزء سوم که جزء اصلی قدرت است 
شــامل قدرت  گفتمانی است و شــاهد بودیم که امام 
خمینی )ره( در پیروزی انقلاب  اسلامی یک دکترین 
جدیــد ایجاد کردند که همان قدرت گفتمانی بود که 
 شــامل »نه شرقی و غربی، استقلال، آزادی،جمهوری 
اسلامی« بود،  یعنی ایســتادن روی پای خود که اگر 
این گفتمان نباشــد یک دنیا نفت و  معادن هم ارزش 
نخواهد داشــت. وی تاکید کرد: بیانــات رهبر معظم 
انقلاب اســلامی یک نقشــه راه دقیق  است مبنی بر 
اینکه حیات یک ملت وابســته بــه مولفه های قدرت 
است،  بنابراین دشمن با اقتدار جمهوری اسلامی ایران 
مخالف اســت و با تلاش  هــای مانند جنگ نرم برای 

تهی شدن ما از قدرت تلاش می کند. 
معاون وزیر کشــور ادامه داد: با تکیه بر عناصر قدرت 
می توان با  دشمن مواجه شــد و بنابراین اقتدار باید 
از درون بجوشد که شامل روحیه  انقلابی گری است. 

جمالی نژاد تاکید کــرد: در این زمینه جهش علمی 
نبایــد متوقف شــود و هر  جا که هســتیم و در آنجا 
خدمت می کنیم برای تقویت کشور تلاش کنیم  زیرا 
اکنون در یک پیچ تاریخی و شــرایط حســاس قرار 
داریم و به عنوان  نماینده ســازمان شــهرداری ها و 
دهیاری ها نگران می شــوم که چرا  تســریع امور در 

شهرداری ها کند است. 
وی گفت: اســتدعا دارم یک تحول و جهش از درون 
شــهرداری ها و  همین طور در خود ایجاد کنیم، همه 
می توانیم در همه حوزه های کاری  خود یک ســردار 

سلیمانی باشیم. 

رییس سازمان شهرداری ها و دهیاری ها: 

 ۷۹ درصد ناوگان حمل ونقل عمومی کشور فرسوده است
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افقي :

  1 - عطر آگیــن - پایتخت نائورو - همانندان، 
همســران 2 - برنج فروش - مرتبه، تقسیمات 
آپارتمــان - گناهها 3 - پشــته خاك، گیره ســر 
دخترانــه، تپــه كوچــك - كم كــردن - پرتقال 

معروف - دسر وارونه
 4 - محكم و استوار - روغن صنعتی 5 - طوطی 
سخن گوی - بافتن - نخستین امپراتوری جهان 
6 - فیلمــی از بــرادران كوئــن 7 - پســوند 

شــباهت - راه میانبــر، طریق كوتــاه - آغوش، 
میــوه، خشــكی 8 - چــاره و علاج - جســتجوی 
بســیار 9 - ضمیر اشــاره، اشــاره بــه دور، از 
خواهران برونته 10 - كاشف گردش خون - از 

اعضای تنفسی
 11 - نیشــتر، رودی در لهســتان - پایین، زیر 
- قیمــت - پــا افــزار 12 - آرزوها - پســوند 
تفضیلــی - برهنــه 13 - قســمتی از پا - قهار 
نیمــه كاره - نت آخر، عدد مــاه، عدد كارمندی، 
تایید ایتالیایی 14 - ســخن زشــت - بزرگتر، 
بزرگوارتــر - نویســنده اثر دوشــیزه اورلئان، 
خالق »دوشــیزه اورلئان« 15 - شیفته و شیدا 
- گریزان - محل فیلمبرداری كه در اســتودیو 

قرار دارد

عمودي :
 1 - ربط داده شده، پیوسته، پیوسته - آخرین 
نبــرد ناپلئــون 2 - بــر كنــار كــردن، انفصال 
از خدمــت - اســتاندار قدیم - دســت عرب، 
هالــوژن نمك طعــام، از هالوژنهــا - مادر ترك، 
ضمیر متكلم وحده عربی 3 - رمق آخر - خرس 
فلكــی، خرس آســمان - كاشــف میكروب ذات 
الریــه 4 - آرایش در قدیم - اثری از فدریكو 
گارسیالوركا - ســودای ناله، نفس بلند، از دل 
پر ســوز بر آید 5 - تازیانه عرب - اتاق كوچك 
6 - دروازه بان كویت در جام ملتهای آســیا در 
ســال 1976 در مقابــل ایران - كــوی 7 - تیر 
پیكانــدار - اژدها، مار بــزرگ - كلاه فرنگی - 
صــد و یازده 8 - ســفید آذری - انكرالاصوات 
9 - بهر وارونه - گرداگرد لب و دهان - كتاب 
فیزیك و شــیمی قدیم - آهو 10 - آلت نشانه 
روی در اســلحه - از ســبك هــای ادبــی 11 - 
نوعی حشــره - نوعی آبگوشــت 12 - صد متر 
مربع، واحد سطح، پســوند فاعلی, مخفف اگر - 
قیمت - آبكی، لنگ میزند 13 - كارگشــا - در 
محــل هایی كه پــارك ممنوع اســت میگذارند 
- حرف انتخاب، بلــه آلمانی، حرف گزینش 14 
- قبل از افاده میاید - از دوران زمین شناسی 
- پارچه كهنه، لنگه در 15 - كمك رسانی، یاری 
رســانی - عدد یك رقمی - ســطح، چهره، مایه 

پیشرفت بعضی ها
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خبر خبر 

بندر عباس - خبرنگار یادگار امروز : 
رئیس کل دادگســتری استان هرمزگان 
از اجرای حکم اعدام ســرکرده باند بین 
المللی مــواد مخدر معروف به تمســاح 

خلیج فارس خبر داد.
علــی صالحی در جمــع خبرنگاران بیان 
داشــت: حکم اعدام ســرباند بین المللی 
مــواد مخدر بــا نام اختصــاری )ع – ز( 
معروف به تمســاح خلیــج فارس و یکی 
از شرکای او با نام اختصاری )م-ح( اجرا 

شد.
وی در ادامه افزود: ۱۸ نفر از ســوداگران 
مــرگ و اعضــای دیگر این بانــد نیز در 
مجموع به ۴۲۰ سال حبس و ۲۱ میلیارد 

ریال جزای نقدی محکوم شده اند.
صالحی یادآور شد: متهم )ع –ز( سرباند 
این شــبکه ســازمان یافته قاچاق مواد 
مخدر که از ســوی رسانه های مختلف با 
عنوان تمســاح خلیج فارس و مواردی از 
این دست مطرح شده، یکی از بزرگترین 
سوداگران مرگ و قاچاقچیان مواد مخدر 

از طریق دریا بود.
رئیس شــورای قضائی اســتان هرمزگان 
تصریح کرد: این فرد متولد ســال ۱۳۶۲ 
بــود و با وجــود آنکه پنج کلاس ســواد 
داشــت، یکی از بزرگترین و مخوف ترین 
شــبکه های قاچاق و توزیع مواد مخدر را 

در سطح ایران و منطقه رهبری می کرد.
این مقام قضائی بیان داشــت: تمســاح 

خلیج فــارس در چهره هــای مختلف و 
پوشــش های گوناگون فعالیت می کرده و 
حین دستگیری اش در حال هدایت برای 
قاچــاق بیش از ۱۰۰ تــن مواد مخدر به 
حوزه آب های آزاد بوده اســت که ناکام 
مانــد. رئیس کل دادگســتری اســتان 
هرمزگان خاطر نشــان کرد: بین چهار تا 
پنج ســال برای دســتگیری این فرد ۳۶ 
ســاله اقدامات اطلاعاتی انجام شــد و با 
وجــود اینکه وی هیچ ردی از خود به جا 
نمی گذاشت، ســرانجام در حالی که وارد 
کشور شــده بود، در دام مأموران پلیس 
گرفتار شده و دســتگیر شد. صالحی در 
خصوص جزئیات پرونده تمســاح خلیج 
فارس یادآور شــد: دامنه فعالیت این فرد 
شــرور به عنوان ســرکرده باند سازمان 

یافتــه مواد مخــدر فراتر از ایــران بوده 
اســت و اقدامات مجرمانه او از آن سوی 
مرزهای کشــور آغاز و با عبــور از پهنه 
زمینی و دریایی اســتان های سیستان و 
بلوچستان و هرمزگان به عمق سرزمینی 
ایران به ویژه اســتان های فارس، تهران و 

آذربایجان کشیده می شد.
وی در ادامــه افــزود: ایــن سردســته 
ســوداگران مرگ ظرف دو سال فعالیت 
مجرمانه بیــش از دو هزار میلیارد تومان 
تراکنش بانکی داشــته و حتی به اســم 

مردگان حساب باز می کرد.
رئیس کل دادگســتری استان هرمزگان 
اظهار داشــت: ایــن باند بیــن المللی با 
استفاده از راهکارهای پولشویی، بسیاری 
از وجوه درآمدی حاصل از معاملات مواد 

مخدر را به اراضی، املاک و مستغلات در 
اقصی نقاط کشــور تبدیل کرده بود که 
بسیاری از این اموال نامشروع، شناسایی 

و به نفع دولت ضبط شد.
صالحی خاطر نشان کرد: باند بین المللی 
مواد مخدر تحت رهبری تمســاح خلیج 
فارس موفق شــده بود، بیش از ۴۰۰ تن 
مواد مخدر را در قالب محموله های بزرگ 
به کشــور وارد نماید که خوشبختانه در 
پی هوشــیاری دســتگاه های انتظامی و 
امنیتی، بسیاری از این محموله ها کشف 

و ضبط شد.
وی همچنیــن یادآور شــد: طــی روند 
تحقیقات و تکمیل دادرســی از این باند 
سازمان یافته تعداد زیادی املاک زراعی، 
۶۵ منزل مسکونی، چندین فروند شناور 
از قبیــل: لنج و قایق، ۱۶ دســتگاه انواع 
خودرو، ۶ قبضه اسلحه شکاری و بالغ بر 
۲۵ میلیارد ریال وجه نقد کشف و ضبط 

شد.
رئیس کل دادگســتری استان هرمزگان 
در پایان با هشــدار بــه قاچاقچیان مواد 
مخدر خاطرنشــان کرد: دستگاه قضائی 
با توسل به اقدامات پیشگیرانه و برخورد 
قاطــع و بدون اغماض در مســیر مبارزه 
بی امان با بلای خانمان سوز مواد مخدر از 
هیچ کوششــی فروگذار نخواهد شد و در 
راســتای عمل به وظایف قانونی عرصه را 

بر سوداگران مرگ تنگ خواهد کرد.

قم - خبرنگاریادگار امروز :
فرمانده انتظامی اســتان قم با بیان اینکه 
وقــوع جرایم در فضای مجــازی در قم از 
ابتدای ســال تاکنون ۱۹۷ درصد افزایش 
داشته اســت، گفت: کشف جرایم سایبری 
طی این مدت ۲۹۸ درصد افزایش داشــته 

است.
سردار عبدالرضا آقاخانی در نشست خبری 
با اصحاب رســانه کــه در مرکز فرماندهی 
انتظامی قم برگزار شــد، ضمن تســلیت 
شهادت سردار سپهبد حاج قاسم سلیمانی 
و همراهان وی، اظهار داشــت: در تشییع 
پیکر شهدای مقاومت در قم بیش از یک و 
نیم میلیون نفر شرکت داشتند بدون اینکه 

کمترین حادثه ای به وقوع بپیوندد.
وی در بخش دیگری از ســخنان خود در 
خصوص وضعیت ســرقت ها طی ۱۰ ماهه 
امسال، افزود: میزان کل سرقت ها طی این 
مدت یک درصد و ســرقت های مهم ســه 
درصد کاهش یافت، همچنین کل کشفیات 
ســرقت ها نیز هفت درصد افزایش داشته 

است.
فرمانــده انتظامی اســتان قم با اشــاره به 
افزایش ۴۰ درصدی کشــفیات مواد مخدر 
از ابتدای سال تاکنون تصریح کرد: طی این 
مدت هفت تن مواد مخدر در قم کشف شده 

است
وی با اشاره به متلاشی شدن ۳۳ باند مواد 
مخدر از ابتدای سال تاکنون در قم، افزود: 
۳۲ درصد افزایش متلاشی شدن باندهای 

مواد مخدر طی این مدت داشته ایم.
ســردار آقاخانــی ادامه داد: دســتگیری 
قاچاقچیان مــواد مخدر طی این مدت ۱۰ 
درصد و دســتگیری معتادین و متجاهرین 

نیز ۱۳ درصد افزایش داشته است.
وی با بیان اینکــه وضعیت ترافیکی درون 
شــهر قم مناسب نیســت، افزود: حل این 
معضل نیازمند همکاری دستگاه های مرتبط 

با مسائل ترافیکی با پلیس است.
فرمانده انتظامی اســتان قم از افزایش یک 
درصدی کل تصادفات طی ۱۰ ماهه امسال 
خبــر داد و تصریــح کرد: طــی این مدت 
تصادفات جرحی سه درصد، تصادفات فوتی 
سه درصد، تصادفات خسارتی یک درصد و 
تعداد متوفیان تصادفات یک درصد افزایش 

داشته است.
وی با بیان اینکه از مجموع تصادفات استان 
قم، ۸۱ درصد خسارتی، ۱۸ درصد جرحی 
و یک درصــد فوتی بوده اســت، گفت: از 
مجموع تصادفات، ۸۶ درصد درون شهری 

و ۱۴ درصد برون شهری است.

سردار آقاخانی در خصوص مقابله با کالای 
قاچاق از ابتدای سال تاکنون، افزود: طی این 
مدت تشکیل پرونده در زمینه کالای قاچاق 
۲۶ درصد و تعداد متهمین نیز ۱۳۴ درصد 

افزایش داشته است.
وی بیان کرد: ارزش ریالی کالاهای کشف 
شــده قاچاق در قم از ابتدای سال تاکنون 

۷۴ درصد افزایش داشته است.
فرمانده انتظامی اســتان قم با بیان اینکه 
وقوع جرایم در فضای مجازی از ابتدای سال 
تاکنون ۱۹۷ درصد افزایش داشــته است، 
افزود: کشف جرایم سایبری طی این مدت 
۲۹۸ درصد و دســتگیری مجرمین فضای 
مجازی نیز ۳۰۶ درصد افزایش داشته است.

وی با اشاره به اینکه توان کشف پلیس فتا در 
زمینه جرایم سایبری طی این مدت نزدیک 
به ۸۱ درصد بوده است، گفت: طی ماه های 

اخیر تعداد ۶ باند کلاهبرداری که به شیوه 
به کلاهبرداری می کردند،  اقدام  فیشینگ 
دستگیر شدند که سنین مجرمین در این 
زمینه بین ۱۴ تا ۱۸ سال بوده و ۴۲ هزار و 
۴۵۰ فقره شماره کارت از این باند به دست 

آمده است.
سردار آقاخانی گفت: میزان دستگیری در 
زمینه جرایم ســایبری طی این مدت ۱۳ 

درصد افزایش داشته است.
وی با اشاره به دستگیری نزدیک به ۱۲ باند 
ســارقین به عنف در قم طی امسال، افزود: 
طی این مدت ۴۰ نفر در این باندها دستگیر 
شــده اند که مجرمین از ۲ فقره تا ۱۳ فقره 

سابقه داشته اند.
فرمانده انتظامی اســتان قــم در خصوص 
مسائل اجتماعی و مشارکت عمومی پلیس 
نیز تصریــح کرد: نزدیک به ۵۴۶ جلســه 
آموزشــی در مســاجد، مدارس و صنوف 

توسط نیروی انتظامی برگزار شده است.
وی با اشــاره به اجرای طرح معتمد پلیس 
در مســاجد قم افزود: ۱۰۰ نمایشــگاه با 
موضوعات اجتماعــی اولویت دار از ابتدای 

سال تاکنون برگزار شده است.
ســردار آقاخانی بیان کرد: ۱۴ هزار و ۴۰۶ 
مورد خدمات مشــاوره ای طی امســال در 
مراکز و ادارات مشــاوره و کلانتری ها ارائه 

شده است.
وی گفت: فردی که مبادرت به شکســتن 
شیشــه های هشــت بانــک دولتــی در 
خیابان های شــهر قم کرده بود و از اهالی 
یکی از اســتان های همجوار بود، دستگیر 
شد که این شخص ۲۰ مورد سابقه داشته 
و کارتن خواب بود و از نظر روانی نیز سالم 

نبود.

کرمانشاه-محمدی -خبرنگاریادگار امروز
 فرماندار کرمانشاه از افتتاح و کلنگ زنی 
106 پــروژه عمرانــی و اقتصــادی در 
شهرســتان کرمانشاه در دهه فجر امسال 

خبر داد.
 فضل الله رنجبر  در جلسه شورای اداری 
شهرستان کرمانشــاه با بیان اینکه 101 
پــروژه از این پروژه هــا افتتاحی و پنج 
پروژه دیگر کلنگ زنی اســت، گفت: این 
پروژه ها بــا نزدیک 1400 میلیارد تومان 
به بهره برداری خواهند  ســرمایه گذاری 
رســید و بــا بهره بــرداری از آنها 2089 
فرصت شــغلی در شهرســتان کرمانشاه 

ایجاد خواهد شد.
رنجبــر ادامــه داد: از جملــه طرح های 
افتتاحی هم می توان به افتتاح شــرکت 
دانــش بافت البرز بــا 80 میلیارد تومان 

ســرمایه گذاری، راه اندازی خط تولید پاکت ســیمان 
در شرکت ســیمان سامان، آبرســانی به ده ها روستا، 
گازرسانی به 42 روســتا، احداث اورژانس، توسعه اتاق 

های عمل بیمارستانی و... اشاره کرد.
رنجبر همچنین از شــروع عملیات گازرسانی به 103 
روســتای شهرستان کرمانشاه در دهه فجر امسال خبر 

داد.
وی اشاره ای هم به کلنگ زنی 15 زمین چمن مصنوعی 
در دهه فجر امســال از ســوی گروه خیرین مدلل در 
شهرســتان کرمانشاه داشــت و افزود: این زمین ها با 
کمک 9 میلیارد تومانی خیرین در محلات حاشیه ای 
شهر کرمانشاه و برخی روستاهای حاشیه ای شهرستان 

کلنگ زنی خواهند شد.
فرماندار کرمانشاه با اشاره به ضرورت برنامه ریزی برای 

حضور مدیران در مساجد در دهه فجر برای پاسخگویی 
به مشکلات مردم، گفت: باید برای مردمی برگزار کردن 

جشن های دهه فجر برنامه ریزی شود.
رنجبــر در ادامه با اشــاره به تدارک 600 شــعبه اخذ 
رای در شهرســتان کرمانشــاه برای انتخابات مجلس 
یازدهم، گفت: 507 شــعبه اخذ رای در شهر کرمانشاه 
و روســتاهای بخش مرکزی دایر خواهد شد که 439 
شــعبه آن ثابت و 14 شعبه ســیار است. مابقی شعب 
اخذ رای هم در بخش های کوزران، فیروز آباد، بیلوار، 

ماهیدشت و... دایر خواهد شد.
وی با بیان اینکه در حوزه انتخابیه شهرستان کرمانشاه 
210 نفر کاندیدا شــده بودند، گفــت: پس از انصراف 
19 نفــر از این افراد، تاکنــون 39 نفر در هیئت های 
نظارت تایید صلاحیت شــده اند. از بیــن افراد تایید 
صلاحیت شده یک نفر پرونده خو د را از حوزه انتخابیه 

شهرستان کنگاور به شهرستان کرمانشاه 
منتقل کرده و یک نفــر هم پرونده خود 
را از شهرســتان کرمانشــاه به شهرستان 

اسلام آباد غرب منتقل کرده است.
وی ادامه داد: مرحله بعــدی نتایج تایید 
صلاحیت کاندیداهــا یازدهم بهمن اعلام 
خواهد شد که البته داوطلبان رد صلاحیت 
شده در این مرحله هم می توانند شکایت 
خود را به شورای نگهبان اعلام کرده و در 
نهایت روز 21 بهمن نتیجه قطعی و نهایی 
تایید صلاحیت شــده ها اعلام و  روز 22 
بهمن اســامی افراد تایید صلاحیت شده 
در قالــب آگهی انتخابــات به مردم اعلام 

خواهد شد.
رنجبــر با بیــان اینکه تبلیغات رســمی 
کاندیداها از 24 بهمن شــروع می شــود، 
در مــورد تبلیغات زودهنگام به کاندیداها 
هشــدار داد . وی  از مردم خواست اخبار انتخابات را از 
مبادی رســمی دنبال کنند و از بازنشر خبرهای بدون 

منبع و غیرموثق صرف نظر کنند.
فرمانــدار کرمانشــاه در ادامه با اشــاره بــه برگزاری 
انتخابات یازدهمین دوره مجلس شــورای اسلامی در 
روز دوم اسفند، از انتخابات به عنوان یک پروژه ملی یاد 
کرد و خواستار همکاری تمامی ادارات و نهادهای حوزه 
شهرستان کرمانشــاه برای برگزاری مطلوب انتخابات 
شد.فرماندار کرمانشاه با اشاره به اهمیت ترغیب مردم 
به حضور در پــای صندوق های اخذ رای، از مدیران و 
مســولان ادارات خواســت تا مردم را به حضور پررنگ 
در انتخابــات دلگرم کنن،د زیرا حضور باشــکوه مردم 
در انتخابات باعث ناامیدی دشــمنان و مایه خوشحالی 

دوستان خواهد شد.

افزایش 197 درصدی جرایم سایبری در قم 

برقراری نخستین پرواز خرم آباد- مشهد
 پس ازماهها تعطیلی

خرم آباد-مهری پهلوانی-خبرنگاریادگار امروز : 
 مدیر فرودگاه خرم آباد از برقراری نخستین پرواز مشهد مقدس پس از بالغ 

بر یک سال تعطیلی خبر داد.
علی کاملی گفت: اولین پرواز مســیر خرم آباد- مشهد- خرم آباد با حضور 

مقامات و مدیران ارشد استانی روز شنبه  انجام شد.
وی ادامه داد: این پرواز روزهای شــنبه هر هفته توسط شرکت ایران ایر از 

فرودگاه خرم آباد انجام می گیرد.
کاملی یادآور شــد: پرواز مشــهد مقدس بعد از توقف پروازهای شــرکت 
هواپیمایی  تابان، مجدداً با پیگیری ها و حمایت های استاندار لرستان از سر 

گرفته شد.
مدیر فرودگاه خرم آباد تاکید کرد: بدون شک اگر استقبال خوب باشد، تعداد 

پروازهای هفتگی به مقصد مشهد و بالعکس افزایش می شود.

 شهردار منطقه یک تبریز خبر داد:

تامین بودجه 800 میلیونی 
برای اجرای پروژه مقبره الشعرا

تبریز- خبرنگاریادگار امروز :
شــهردار منطقه یک تبریز از تامین مالی حدود هشتصد میلیون تومانی 
در راستای اجرای پروژه مقبره الشعراء )ضلع غربی و جنوب غربی( توسط 

شهرداری این منطقه خبر داد.
رضا پاک نهاد درباره وضیعت مقبره الشــعرا بیان کرد: با توجه تصمیمات 
گرفته شــده در خصوص اجرای پروژه بهســازی مقبره الشعراء که یکی از 
بناهای تاریخی است، شهرداری منطقه یک تبریز به عنوان معین مالی این 

پروژه تعیین شده و اقدامات لازم نیز در این خصوص انجام شده است.
وی افزود: با توجه به حساسیت های این پروژه خاص، منطقه یک در جهت 
تامین مالی برای اجرای آن در ضلع غربی و جنوب غربی شرایط لازم را در 

این فاز فراهم و مبلغ حدود هشت میلیارد را به آن اختصاص داده است.
وی گفت: این پروژه دارای اهمیت تاریخی، توریستی و گردشگری ویژه ای 
بوده و تلاش های منطقه یک در راســتای تامین سایر بخش های مالی این 

پروژه همچنان تداوم خواهد داشت.

۱۵ الی ۱۷ بهمن ماه برگزار می شود ؛

همایش ملی مهندسی سطح 
به میزبانی دانشگاه صنعتی اصفهان

اصفهان- مریم مومنی-خبرنگاریادگار امروز :
همایش ملی مهندسی سطح و نخستین کنفرانس آنالیز تخریب و تخمین 
عمر به میزبانی دانشگاه صنعتی اصفهان ۱۵ الی ۱۷ بهمن ماه برگزار می شود. 
بیســتمین همایش ملی مهندسی ســطح با محوریت فناوری سطح در 
مهندسی پزشکی و نخســتین کنفرانس آنالیز تخریب و تخمین عمر به 

میزبانی دانشگاه صنعتی اصفهان برگزار می شود.
ارائه مقالات پذیرفته شده به صورت شفاهی و پوستر، سخنرانی های کلیدی 
توســط استادان برجسته و مدیران صنعت، برپایی نمایشگاه دستاوردهای 
صنایع و شرکت های دانش بنیان و برگزاری کارگاه های آموزشی، از جمله 
برنامه های بیستمین همایش ملی مهندســی سطح در دانشگاه صنعتی 

اصفهان عنوان شده است.
علوم و فناوری سطح در مهندسی پزشکی، علوم و مهندسی سطح در صنایع، 
آنالیز تخریب و تخمین عمر تجهیزات صنعتی، از جمله مهم ترین موضوعات 
بیستمین همایش ملی مهندسی سطح و نخستین کنفرانس آنالیز تخریب و 
تخمین عمر است که کارشناسان صنعت نیز با ارائه گزارش ها و ایده های فنی 

در قالب مقاله های کوتاه، سعی در پیشبرد این علم در کشور دارند.
کارگاه های آموزشی با موضوعاتی همچون »مهندسی آسیب قطعات صنعتی 
و فراکتوگرافی پیشرفته«، »جوشکاری سطحی و رویه سختی برای مقابله 
باسایش«، »مهندسی پوشش های نانوساختار سخت و مقاوم ایجاد شده به 
روش PVD، کشت سلول روی داربست های مهندسی بافت، فرایند اصلاح 
 XPS سطح نانو مواد برای کاربردهای پزشکی ، کاربرد آنالیز های پیشرفته
ToF-SIMS &  در مهندسی سطح و مهندسی پزشکی، دربخشی دیگر 

از همایش ملی مهندسی سطح  برگزار می شود.

مصرف گاز کرمانشاه به روزی 14 میلیون 
مترمکعب رسید

کرمانشاه-خبرنگاریادگار امروز:
 مدیرعامل شــرکت گاز استان کرمانشــاه با اشاره به شکسته شدن 
رکورد مصرف گاز در اســتان طی روزهای سرد اخیر، گفت: مصرف 
گاز در کرمانشــاه همچنان بالا و روزانه حدود 14 میلیون مترمکعب 

است.
ســیروس شهبازی  با اشاره به سرد شدن هوای استان طی دو، سه روز 
اخیر، اظهار کرد: به دلیل این ســرما رکورد مصرف گاز در کرمانشــاه 

شکسته شد و به روزانه 14 میلیون مترمکعب رسید.
وی میزان مصرف گاز در روزهای معمولی فصل زمستان را حدود 11.5 
تا 12 میلیون مترمکعب در روز اعلام کرد و یادآور شد: افزایش مصرف 

هنوز هم ادامه دارد.
مدیرعامل شــرکت گاز استان کرمانشــاه با بیان اینکه با وجود افزایش 
مصرف گاز مشــکلی در زمینه افت فشار و قطعی نداشتیم، تاکید کرد: 
اگرچه برخی محدودیت ها را اعمال کردیم، اما گاز صنایع نیز همچنان 

برقرار است.
شهبازی گفت: اگرچه مشکلی از نظر فشار گاز ورودی به استان نداریم، 
اما اگر مدیریت مصرف نداشته باشیم ممکن است مشکلاتی ایجاد شود.
وی از مردم خواســت در روزهای ســرد پیش رو حتما در مصرف گاز 
صرفه جویی کنند و اضافه کرد: هم اکنون بیشــترین مصرف در بخش 
خانگی و تجاری اســت و تقاضا داریم در این دو بخش مدیریت مصرف 

صورت گیرد.
مدیرعامل شــرکت گاز اســتان کرمانشاه مســدود کردن درز درب و 
پنجره ها، جلوگیری از خروج هوای گرم از منزل، پوشــاندن دریچه های 
کولر و... را از راهکارهایی دانســت کــه می تواند به مدیریت مصرف گاز 

کمک کند.
شهبازی با اشاره به وجود حدود 580 هزار مشترک گاز در استان کرمانشاه، 
گفت: اگر هریک از این مشترکین فقط مقداری در مصرف گاز صرفه جویی 

کنند، هیچ مشکلی برای گذر از فصل سرما نخواهیم داشت.

  امدادرسانی به ۳ هزار حادثه دیده 
در برف و کولاک لرستان

خرم آباد-مهری پهلوانی-خبرنگاریادگار امروز : 
مدیرعامل جمعیت هلال احمر لرستان گفت: در برف و کولاک در روزهای 

اخیر در لرستان به بیش از ۳ هزار حادثه دیده امدادرسانی شد.
صارم رضایی در جمع خبرنگاران اظهار کرد: ۱۷ تیم امدادی و عملیاتی در 
طی روزهای گذشته که برف و کولاک لرستان را در بر گرفت به بیش از ۳ 

هزار حادثه دیده امدادرسانی کردند.
وی افزود: ۸۳۳ نفر توسط جمعیت هلال احمر اسکان داده شدند و بیش از 

۸۵۰ خودرو نیز توسط عوامل امداد و نجات رهاسازی شدند.
مدیرعامل جمعیت هلال احمر لرستان تصریح کرد: ۱۳۰ بسته غذایی ۲۴ 
ساعته و ۷۲ ساعته به همراه ۳۰۰ بسته بیسکویت و مواد غذایی نظیر: خرما، 
کشمش آب معدنی، کنسرو، نان و قند به همراه پتو نیز بین افراد حادثه دیده 

در لرستان توزیع شد .
رضایی بیان کرد: تیم های امدادی و عملیاتی جمعیت هلال احمر لرستان 
در آماده باش کامل هستند و در صورت نیاز هموطنان می توانند با شماره 

۱۱۲ جمعیت هلال احمر تماس بگیرند.

مدیرکل گمرک استان سمنان خبر داد:

رشد 23 درصدی ارزش دلاری صادرات 
مصالح ساختمانی سمنان 

سمنان-خبرنگاریادگار امروز :
سمنان- مدیرکل گمرک استان ســمنان بابیان اینکه ۲۸۲ واحد معدنی 
پیرامون تولید مصالح ساختمانی در استان فعالیت دارند، گفت: ارزش دلاری 

صادرات مصالح ساختمانی استان ۲۳ درصد رشد داشت.
علی سعد الدین  در گفتگو با خبرنگاران به میزبانی گمرک سمنان بابیان 
اینکه از ابتدای ســال جاری تاکنون به نسبت مدت مشابه سال قبل ارزش 
دلاری صادرات مصالح ساختمانی استان ۲۳ درصد رشد داشته است، ابراز 
داشت: این کالاها از ایران به کشورهای بسیاری صادر شد که این رشد قابل 

توجه نشان از رونق تولید می دهد.
وی بابیان اینکه ۲۸۲ واحد معدنی پیرامون تولید مصالح ســاختمانی در 
استان سمنان فعالیت دارند، افزود: از این تعداد واحد معدنی بالغ بر ۸۲ هزار 

تن مصالح ساختمانی و مواد معدنی به کشورهای مختلف صادرشده است.
مدیرکل گمرک استان سمنان ارزش ریالی مصالح ساختمانی صادرشده از 
اســتان را معادل هشت میلیون و ۶۳۰ هزار دلار برآورد کرد و ابراز داشت: 
این حجم از صادرات به نسبت مدت مشابه سال قبل ۲۱ درصد رشد داشته 

است.
ســعدالدین بابیان اینکه متوســط ارزش دلاری کالاهای صادراتی استان 
سمنان از ۵۰۰ دلار به ۸۶۰ دلار و از ۳۶ کشور به ۴۶ کشور رسیده است، 
در ادامه تصریح کرد: این شرایط در حالی به وقوع پیوسته است که ایران با 

تحریم ها و فشارهای خارجی بسیاری مواجه بوده است.
وی بابیان اینکه ۱۱۴ قلم کالای صادرات محور در اســتان سمنان تولید 
می شــود، افزود: قطعاً توجه به ظرفیت های درون و اتکا به نیروهای بومی 
می تواند ما را از گذر هر بحرانی عبور دهد که آمارهای ارائه شــده نیز گواه 

همین موضوع است.

طی سالجاری؛

بیش از ۳۹ هزار تن سیب درختی
از آذربایجان غربی صادر شد

ارومیه - خبرنگاریادگار امروز :
معاون امور بازرگانی و توســعه تجارت ســازمان صنعت، معدن و تجارت 
آذربایجان غربی گفت: طی سالجاری بیش از ۳۹ هزار تن سیب درختی از 

گمرکات استان به کشور های آسیایی و اروپایی صادر شده است.
محمد دهقان در خصوص روند صادرات سیب در استان اظهار داشت: طی 
سال جاری ۳۹ هزار و ۲۲۷ تن سیب درختی به ارزش بیش از ۵۹ میلیون 

دلار از گمرکات استان به کشورهای آسیایی و اروپایی صادر شده است.
وی افزود: عمده کشــورهای مقصد برای صادرات ســیب اســتان عراق، 
افغانستان، آذربایجان، پاکستان، روسیه و … است که برای توسعه صادرات 
و افزایش سهم بازار در دیگر کشورها در تلاش هستیم تا بازارهای جدیدی 

برای این محصول شاخص استان ایجاد کنیم.
دهقان اضافه کرد: آذربایجان غربی برای تأمین ســیب مورد نیاز شب عید 
۱۲ استان به عنوان اســتان معین معرفی شده است، که سیب مورد نیاز 
۱۲ استان برای شب عید ۸ هزارتن پیش بینی و از طریق آذربایجان غربی 
تأمین شده است و نیز سیب مورد نیاز داخل استان برای مصرف عید ۸۰۰ 

تن است.
وی عنوان کرد: امســال صادرات کلی از گمرکات آذربایجان غربی بیش از 
یک هزار تن به ارزش بیش از یک هزار و ۴۲۰ میلیون دلار بوده و بیشترین 
صادرات از لحاظ وزنی از گمرک رازی و به لحاظ ارزشــی از گمرک ســرو 

انجام شده است.

۱۶۸کلاس درس دهه فجر در هرمزگان
 به بهره برداری می رسد

بندرعباس -خبرنگاریادگارامروز: 
 نوســازی مدارس هرمزگان دهه فجر امســال ۱۶۸کلاس درس درقالب 
۴۱طرح آموزشــی افتتاح وتحویل آموزش وپرورش می دهد. سرپرست 
نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس هرمزگان گفت: برای ساخت این تعداد 
کلاس درس ۴۷۰ میلیارد ریال هزینه شــده اســت. فخرالدین هاشمی  
در نشســت شــورای آموزش وپرورش هرمزگان اظهارداشت: درمجموع 
۲۲۱ مدرســه از محل اعتبارات دولتی و ۱۴مدرسه  با مشارکت صنایع 
در هرمزگان درحال ســاخت است. وی یادآورشد: استان هرمزگان دارای 
۶۵۰ مدرسه غیراستاندارد است که ۲۲۱ مدرسه تخریبی آن با مشارکت 
خیران و اعتبارات دولتی درحال بازسازی است. سرپرست نوسازی مدارس 
هرمزگان ابرازداشــت: تا چهار ســال آینده تمامی مدرسه های تخریبی 
هرمزگان بازسازی می شــود. وی یادآورشــد: درهرمزگان ۲۰۵ مدرسه 
انشــعاب برق و ۴۰ مدرسه انشــعاب آب ندارد که تا مهرماه سال آینده 

وصل می شود.

با اعلام دادگستری هرمزگان؛

تمساح خلیج فارس اعدام شد

yadegar_emrooz@yahoo.com

دبیر کمیته برون مرزی فدراسیون کاراته:

ایران از قطب های رشته کاراته در 
جهان  است

فرماندار کرمانشاه خبر داد؛

افتتاح و کلنگ زنی 106 پروژه در دهه فجر



محققان با تحقیقات خود نشان دادند که هوش مصنوعی چند نوع 
سرطان  در یک بافت عامل را تشخیص می دهد. 

باوجود تمام پیشرفت ها، پاتولوژی مولکولی سرطان به جای بررسی 
 تمام ژن ها محدود به استفاده از شمار اندکی از زیست نشانگرها است. 

بخشــی از این محدودیت بــه علت چالش های موجــود در آنالیز 
کامپیوتری  داده ها ایجاد شده است. 

به منظور غلبه بر این مشــکل، محققان پژوهشگاه رویان، دانشگاه 
 صنعتی شــریف و دانشــگاه ایالتی کلرادو، شبکه های عصبی ژرفی 
  ) DNNs ( را معرفی کردند که قادر به استنتاج هم زمان ویژگی های 

 گوناگون نمونه های زیستی است. 

ایــن شــبکه تمام مشــخصات بخــش رونویســی شــونده ژنوم 
)ترنســکریپتوم( را  بر روی یک لاتنت وکتــور )یک تصویر ورودی 
به داده پرداز  کامپیوتری اســت( کوچک رمزگذاری کرده، ســپس 
مشــخصات  mRNA  و  miRNA  های بیان شــونده را بر اساس 

بافت و بیماری بازیابی می کند. 
این روش بســیار کارامدتر از داده های اصلی حاصل از بیان ژن برای 

 افتراق نمونه ها بر اساس بافت و بیماری عمل می کند. 
پژوهشــگران از این روش برای بررســی ۱۰۷۵۰ نمونه از ۳۴ گروه 
 مختلف )یک گروه سالم و ۳۳ گروه مبتلا به انواع مختلف سرطان( از 

  ۲۷ بافت، استفاده کردند. 

  Scientific Reports  نتایج این پژوهش که در مجله بین المللی
به چاپ  رســیده است، نشــان داد، روش ابداع شده در این پژوهش 
به شــکل  معنی داری بهتر از روش های پیشین و روش های مرسوم 
استفاده از داده  پردازی بافت مبدأ، وضعیت سلامت یا بیماری و نوع 

سرطان در هر  نمونه را پیش  بینی می کند. 
برای بافت هایی با بیش از یک نوع سرطان، با دقت ۹۹.۴ درصد انواع 

 سرطان درست تشخیص داده شده بود.  
در مجموع نتایج این پژوهش نشان داد استفاده از هوش مصنوعی در 
 پاتولوژی مولکولی سرطان و پژوهش های انکولوژیک می تواند بسیار 

 سودمند باشد. 

این پروژه توســط بهروز آذر خلیلی، دکتر علی شریفی زارچی، علی 
 صابری و همکارانشان در پژوهشگاه رویان، دانشگاه صنعتی شریف و 

 دانشگاه ایالتی کلرادو به انجام رسیده است. 

یک شــرکت دانش بنیان در کشــور توانســته توانایی تولیــد چندین مدل از 
 راکتورهای تحت فشــار به منظور انجام واکنش های شیمیایی را کسب  کند و 

نیاز صنعت و مراکز علمی کشور به این تجهیز مهم را برطرف  کند. 
راکتورهای تحت فشار به منظور انجام واکنش های شیمیایی تحت فشار  مانند 
هیدروژناسیون و پژوهش های پلیمری و کاتالیستی در  آزمایشگاه های تحقیق 
و توســعه و نیز برای تولیدات شــیمیایی در  واحدهای آزمایش صنعتی مورد 

استفاده قرار می گیرند. 
این سیستم ها دارای مخازن فشــار بالا / دما بالا هستند. موتورهای  همزن دار 
قدرتمند و کوپلینگ مغناطیســی به کار رفته در این سیستم ها  اختلاطی مؤثر 

و بدون نشتی را تضمین می کنند. 
یک شــرکت دانش بنیان در کشور توانســته توانایی تولید چندین مدل از این 
 راکتورهای تحت فشــار را کسب کند و نیاز صنعت و مراکز علمی  کشور به این 

تجهیز مهم را برطرف کند. 
علیرضا شــیرعلی مدیرعامل شرکت دانش بنیان در این باره گفت: این  شرکت 
روی ســاخت ماشــین های دوار فعالیت دارد و همچنین دانش فنی  طراحی و 
ســاخت راکتورهای تحت فشار همزن دار مجهز به درایو  مغناطیسی، پمپ های 
ســانتریفیوژ مجهز به درایو مغناطیســی را در  اختیــار دارد؛ این تجهیزات به 
راحتی تا فشــار ۱۵۰۰ بار و خلاء مطلق  را انجام می دهند. فعالیت آببند درایو 

مغناطیسی این شرکت در نوع خود  منحصر به فرد است. 
این فعال فناور گفت: طراحی و ساخت راکتورهای همزن دار تحت فشار  از ۱۰ 
بــار به بالا تا ۱۵۰۰ بار با کنترل تمام کامپیوتری دقیق، به  صورت یک پایلوت 

کامل با امکانات سرمایشــی و گرمایش و نمونه  گیری تحت فشار از حجم ۱۰ 
سی سی تا ۱۰۰ هزار لیتر، ساخت  فرمانتور کامل برای تولید و تحقیق از حجم 

۱۰۰ سی سی تا ۱۰ هزار  لیتر از جمله فعالیت های این شرکت است. 
وی اضافــه کرد: طراحی و ســاخت پمپ های مجهز به آببند مغناطیســی که 
 نشــتی آن ها مطلقاً صفر، تا فشــار ۱۰۰۰ بار و تــوان ۵۰۰ کیلوات و تا  دمای 
۴۵۰ ســانتی گراد و ۶ هزار دور در دقیقه و نیز تعدادی دیگری از  میکسرهای 
دابل پلانتری، پمپ های سرنگی فشار بالا و سیرکولاتورها  در این شرکت تولید 

می شوند. 
شیرعلی با بیان اینکه مشتریان این شرکت را، دانشگاه ها و مراکز  علمی کشور، 
پالایشــگاه ها، شرکت های نفتی، شــرکت های پتروشیمی،  شرکت های دارویی 
و بســیاری از شرکت های دولتی و خصوصی تشــکیل  می دهند، ادامه داد: در 
این شــرکت به صورت مســتقیم برای ۶ نفر شغل  ایجاد شده است. تعدادی از 
محصولات این شــرکت نیز از طریق  خریداران ایرانی به دیگر کشــورها صادر 
شده اســت ولی در حال حاضر  به دلیل گسترده بودن بازار کشور این شرکت 

تمرکز اصلی خود را  روی پوشش بازار داخل قرار داده است. 

در محــل برگزاری کنگــره جهانی موبایــل ۲۰۲۰ در 
بارسلون اسپانیا،  برای اولین بار خدمات عمومی پرسرعت 
وای فای ۶ ارائه خواهد شــد تا  همگان از قابلیت های آن 

مطلع شوند. 
امســال کنگره جهانی موبایل از ۲۴ تا ۲۷ فوریه برگزار 
می شــود و با  هدف اطلاع رسانی از برترین فناوری های 
ارتباطی و اطلاع رســانی  افراد حاضر در محل برگزاری 
این کنگره در بارســلونا می توانند از  فناوری وای فای ۶ 

استفاده کنند. 
با ارائه این خدمات باکیفیت ترین و سریع ترین سرویس 
وای فــای در  کل اروپا در جریان برگزاری کنگره جهانی 

موبایل در بارسلون در  دسترس خواهد بود. 
وای فای ۶ تا ۴۰ درصد ســریع تر از بهترین اســتاندارد 
وای فای موجود  در جهان بوده و ســرعت انتقال داده ها 
از طریق آن به میزان چشمگیری  ارتقا می یابد. همچنین 
با استفاده از وای فای ۶ میزان مصرف باتری  گوشی ها و 

تبلت ها کاهش می یابد. 
انتظار می رود امسال این نمایشگاه با استقبال گسترده ای 

مواجه شود.  هر سال بیش از ۲.۵ میلیون بازدیدکننده از 
۲۰۰ کشور جهان از  نمایشگاه های تجاری و علمی برگزار 
شده در بارسلون بازدید می کنند.  غرفه های کنگره جهانی 
موبایل در محیطی به مســاحت بیش از ۴۰۰  هزار متر 

مربع تشکیل می شوند. 

محققان مشغول توســعه یک قلب رباتیک هستند که تا 
۸ ســال دیگر در  بدن انســان آزمایش می شود و نیاز به 
پیوند قلــب را از بین می برد. گروهی از محققان ادعا می 
کنند تا ۸ ســال دیگر قلب رباتیکی ساخته می  شود که 
نیاز به پیوند این عضو را از بین می برد. کارشناســان در 
هلند، کمبریج و لندن مشغول ساخت یک قلب نرم ربات 
 هســتند که می تواند خون را به سراسر بدن پمپاژ کند. 
آنها  قصد دارند  نخســتین نمونه این قلب را تا ســه سال 
دیگر در بدن حیوانات و تا ۲۰۲۸  میلادی در بدن انسان 
پیونــد بزنند. این یکی از چهار پروژه ای اســت که نامزد 
دریافــت جایزه ای ۳۰  میلیون پوندی اســت که درمان 
بیمــاری های قلبی را دگرگون می کند.  بهترین محققان 
کاردیو واسکولار سراســر جهان از جمله کارشناسانی از 
 آکســفورد، امپریال کالج لندن، هاروارد و شــفیلد برای 
دریافــت این جایــزه   با یکدیگر رقابت مــی کنند. پروژه 
های دیگر در کنار قلب رباتیک عبارتند از واکسنی برای 
 بیماری های قلبــی، درمان ژنتیکی برای اختلالات قلبی 
و جدیدترین نســل  فناوری های پوشیدنی که حملات و 

سکته ای قلبی را قبل از وقوع پیش  بینی می کند. 
  بنیــاد قلب انگلیس که این چالش ۳۰ میلیون پوندی را 
اجرا می کند،  تاکنون ۷۵ درخواست از تیم های مختلف 

در ۴۰ کشور جهان دریافت  کرده اند. 
تاکنــون ۴ فینالیســت برتر این مســابقه ۵۰ هزار پوند 
دریافت کرده اند تا  ایده های خود را در ۶ ماه آتی توسعه 
دهنــد. پس از این مدت برنده نهایی  جایزه در تابســتان 
امسال مشخص می شــود. رهبر پروژه هیبرید قلبی)قلب 
رباتیک( دانشگاه آمســتردام  است. در این  پروژه از مواد 
ســنتزی رباتیک استفاده شــده که انقباض های قلب را 
تقلید  می کند. روی این مواد ســنتزی لایه ای از سلول 
های انسانی در  آزمایشگاهی پوشیده می شود تا سیستم 
ایمنــی بدن این دســتگاه را قبول  کند و نســبت به آن 

واکنش منفی نشان ندهد.  
دســتگاه مذکور انرژی خــود را از یک باتری بی ســیم 
دریافــت می کنــد.  باتری را می تــوان در کت یا جلیقه 
ای نصب کرد. چنین دســتگاهی جان  صدها نفر را نجات 

می دهد . 

قلب رباتیک در بدن انسان آزمایش می شوددسترسی عمومی به وای فای ۶ در کنگره جهانی موبایل فراهم می شود

بصری سازی تاثیر انسان ها بر محیط زیست با 
فناوری واقعیت افزوده

محققان درصدد اجرای طرحی جدید به منظور بصری سازی 
تأثیر تنفس  انسان ها بر محیط زیست و کره زمین هستند تا 

افراد درک بهتری از  شرایط جهان پیدا کنند. 
طرح مذکور با استفاده از فناوری واقعیت افزوده اجرا می شود 
و تنفس  نام دارد. انتظار می رود هدســت های سازگار با این 

فناوری ظرف چند  ماه آینده در اروپا و آمریکا عرضه شوند. 
علاقمندان به مشــارکت در این طرح باید از هدســت های 
واقعیت افزوده  شرکت مجیک لپ استفاده کنند تا دریابند با 
هر بار تنفس چه مقدار دی  اکسیدکربن را وارد هوا می کنند 

و به چه میزان اکسیژن مصرف  می کنند. 
بدین منظور، یک حسگر بیومتریک بررسی وضعیت تنفس 
توسط  پژوهشگران آمریکایی به هدست های یادشده افزوده 
شده و کاربران از  این طریق می توانند به طور مجازی هوای 

دم و بازدم خود را مشاهده  کنند. 
با استفاده از هدست های یادشده همچنین می توان اطلاعاتی 
در مورد  کیفیت هوای شهر محل سکونت نیز دریافت کرد تا 
از وخامت کیفیت  آب و هوا مطلع شد و بدتر شدن شرایطی 
که در آن زندگی می کنیم را  درک کرد. از طریق این شــبیه 
سازی مجازی سه بعدی می توان جهت  وزش باد را نیز که بر 
شیوه پراکنده شدن دم و بازدم تأثیر می گذارد،  مشاهده کرد. 

بازسازی شبکه عصبی آسیب دیده
 با نوعی پروتئین

میلیون ها نفر در سراســر جهان به علت آسیب دیدن شبکه 
عصبی خود  با مشــکلات فراوان مواجه می شــوند، اما نوعی 

پروتئین می تواند به حل  این مشکل کمک کند. 
آسیب دیدن شــبکه عصبی بدن انسان مشکلاتی همچون 
ناتوانی در راه  رفتن را به وجود می آورد. امروزه از روش هایی 
همچون پیوند زدن  ســلول های بنیادی و اهدای بافت های 
عصبی برای جایگزینی شــبکه های  عصبی آســیب دیده و 
کاهش این مشکل بهره گرفته می شود. اما  روش های یادشده 
موجب درمان قطعــی و کامل نبوده و بســیار زمان بر  هم 
هستند. محققان دانشــگاه پیتسبورگ برای حل این مشکل 
از نوعی پروتئین بهره  گرفته اند که آزمایش آن بر روی چهار 
میمون موجب بازگشت ۸۰  درصد از توان کنترل انگشت های 

شصت از کار افتاده به دنبال آسیب  عصبی شده است. 
پروتئین یادشــده به رشد ســلول های عصبی تخریب شده 
کمک شــایانی  می کند و نیاز به پیوند سلول های بنیادی یا 
اهدای بافت های عصبی را  برطرف می کند. اســتفاده از این 
ماده باعث پر شــدن یک شــکاف دو اینچی  بین دو بخش 
از شبکه عصبی تخریب شده در عضلات دست میمون های 
 مورد آزمایش شد. محققان نام این پروتئین را افشا نکرده اند، 
اما می گویند امیدوارند در آینده  بتوانند کارکردهای آن را بر 
روی بدن انســان ها و شبکه عصبی آن  آزمایش کنند. انتظار 
می رود تکمیل تحقیقات در این زمینه حدود یک  ســال به 

طول بینجامد. 

نمایشگری که می توان آن را مثل روزنامه
 چاپ کرد

محققان استرالیایی یک ماده جدید ابداع کرده اند که برای 
تولید  نمایشگرهایی بسیار نازک و انعطاف پذیر مناسب است. 
نمایشــگر به  اندازه ای انعطاف پذیر است که می توان آن را 
پیچاند. دانشــمندان یک ماده الکترونیکی بسیار نازک برای 
نمایشــگرهای لمسی  آینده ابداع کرده اند که می توان آن را 

داخل یک مجرا لوله و مانند  روزنامه چاپ کرد. 
محققان اســترالیایی دانشگاه  RMIT  این ماده را از اکسید 
قلع اینیدویم  تولید کردند. آنها همچنین از روش چاپ با فلز 
مایع استفاده کردند تا  ماده مذکور را به یک ورقه )فیلم( دو 

بعدی تبدیل کنند. 
ماده مذکور نســبت به لمس حســاس و ۱۰۰ بار نازک تر از 
نمایشگرهای  لمســی فعلی است که در موبایل ها و تبلت ها 
به کار می رود. این ماده  چنان نرم است که می توان آن را به 

راحتی لوله کرد. 
تولید کنندگان موبایل مانند سامسونگ و موتورلا به تازگی 
نمایشگرهای  تاشــوی خود را ابداع کرده اند که بدون ترک 
خوردن تا می شــود امــا  محققانRMIT  ادعــا می کنند 

نمایشگر ابداعی آنها را حتی می توان پیچاند. 
این محققان با اســتفاده از این ماده یک نمایشــگر لمسی 
ساخته اند و قصد  دارند با ثبت حق امتیاز اختراع آن، فرایند 

تجاری سازی فناوری مذکور  را طی کنند. 
 »توربــن دائنک« محقق ارشــد این پژوهــش می گوید: ما 
مــاده ای قدیمی را  انتخــاب و محتــوای درون آن را تغییر 
دادیم تا یک نســخه جدید از آن را  بسازیم که بسیار نازک 
و انعطاف پذیر اســت. می توان این نمایشــگر را  خم کرد و 
پیچاند. علاوه برآن فرایند تولید این ماده بســیار ارزان تر و 
 کارآمدتر از فرایندهای فعلی است. این ورقه های بسیار نازک 
که ضخامت آنها چند نانومتر اســت، رسانای  الکتریسیته و 
۲ بعدی هســتند. به عبارت دیگر هر ورقه شــامل یک لایه 
 اتم و به همین دلیل بســیار نازک است. دائنک در این باره 
می گوید: از  آنجا که ماده به حالت دو بعدی در می آید، شفاف 
خواهد بود و بنابرایــن  نور از آن گذر می کند. به این ترتیب 
موبایل هایی که نمایشــگر آنها از  چنین ماده ای ساخته شده 
باشد، انرژی کمتری مصرف می کنند و در  نتیجه عمر باتری 
دستگاه حدود ۱۰ درصد افزایش می یابد. برای تولید این ماده 
آلیاژ ایندیوم قلع تا دمای ۲۰۰ درجه سانتیگراد گرم  و مایع 
شد. سپس روی یک سطح قرار گرفت تا ورقه هایی از ایندیوم 

 قلع با ضخامت چند نانومتر تولید شود. 

»منشور اخلاقی«
پایبنــدی بــه اصــول دینــی، توجــه بــه واقعیــت هــای عینــی، احتــرام 
بــه اســتقلال و حاکمیــت ملــی، پاسداشــت ارزشــهای انســانی، دفــاع از 
ــت و  ــار ؛دوری از ران ــور اخب ــدون سانس ــق وب ــم، انتشــار دقی آزادی قل
ــراء و  ــت و افت ــود داری از تهم ــهروندی،  خ ــوق ش ــت حق ــاد، رعای فس

فعالیــت هــای رســانه ای بصــورت حرفــه ای
 از اهداف این رسانه است 
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مرتضی براری رئیس سازمان فضایی ایران پرتاب ماهواره ظفر و 
 قرار گیری این ماهواره در مدار زمین را جهشــی قابل توجه در 

دستیابی  ایران به فناوری فضایی عنوان کرد. 
براری جزئیات پرتاب ماهواره ظفر که قرار اســت با ماهواره بر 
 سیمرغ به فضا پرتاب شود و چشم انداز ایران در حوزه فناوری 

فضایی  را تشریح کرد. 
وی در خصوص آخریــن وضعیت پرتاب ماهــواره ظفر اظهار 
داشــت:  تمامی فعالیت های اجرایی بــرای پرتاب این ماهواره 

انجام شده و این  ماهواره کاملًا آماده پرتاب است. 
بــراری با بیان اینکه چهار تیم برای آماده ســازی ماهواره ظفر 
همکاری  کرده اند، خاطرنشــان کرد: هم اکنون آماده ســازی 
پایگاه پرتاب، آماده  سازی ماهواره، آماده سازی استقرار ایستگاه 

ماهواره و اتصال ماهواره  و ماهواره بر انجام شده است. 
رئیس ســازمان فضایی ایران تصریح کرد: تست های کاملی از 
ایستگاه  هدایت و کنترل و دریافت اطلاعات ماهواره انجام شده 
و همه چیز آماده  پرتاب ماهواره از ایستگاه زمینی به مدار زمین 
است. وی با اشاره به سه مأموریت تصویر برداری از پایش پدیده 
های روی  زمین، ذخیره و ارســال داده هــا و نیز اندازه گیری 
تشعشعات فضایی به  عنوان مأموریت های ماهواره ظفر، یادآور 
شد: این ماهواره می تواند  از ۲۵۶ نقطه پیام ارسال کند که این 

پیام می تواند به صورت صوتی و  یا متنی انجام شود. 
براری این ویژگی را کاربردی برای اســتفاده از فناوری اینترنت 
اشــیاء  در ماهواره ها عنوان کرد و گفت: با اجرای این مأموریت 
می توان از  سنســورهای ماهواره بــرای دریافت اطلاعات روی 
زمین اســتفاده کرد و  در مناطقی که امکان دریافت اطلاعات و 
دیتا امکان پذیر نیست،  ماهواره می تواند در این مقاصد کاربرد 

داشته باشد. 
رئیس سازمان فضایی ایران خاطرنشــان کرد: در زمینه اندازه 
گیری  تشعشــع نیز با توجــه به اینکه تصمیــم داریم به مدار 
زمین در لایه های  ژئو و لئو دســت پیدا کنیم، اطلاعاتی که از 
تشعشعات فضایی به دلیل  پدیده های کهکشانی از این ماهواره 

دریافت می شود، می تواند برای  متخصصان کاربردی باشد. 

ë مسیر پرپیچ و خم فناوری را طی کرده ایم
وی با بیان اینکه با ساخت ماهواره ظفر  مسیر تحقیق و توسعه 
فناوری  فضایی در کشــور طی شده اســت، اظهار داشت: تمام 
تست های این  ماهواره به صورت موفقیت آمیز انجام شده و هر 
کدام از مراحلی که در  راســتای ساخت این ماهواره انجام شده، 
یک موفقیت به حســاب می آید.  در این راستا تقریباً اکثر راه و 
مســیرهای پرپیچ و خم فناوری را طی  کــرده ایم و قرارگیری 

ماهواره در مدار، آخرین مرحله محسوب می  شود. 
رئیس ســازمان فضایی ایران گفت: عزم مان را جزم کرده ایم 
که به  مدار فضایی زمین دست پیدا کنیم و از این پس اقدامات 
فضایی در  حوزه ماهواره را پیوســته دنبــال خواهیم کرد تا به 

موفقیت های بیشتری  دست پیدا کنیم. 
بــراری تأکید کرد: حتی اگر ماهواره در مدار قرار نگیرد، باز هم 
به  منزله شکست نیست و ما درصد بالایی از موفقیت را در حوزه 

فناوری  فضایی طی کرده ایم. 
ë ماهواره پیام سه دقیقه در خلاء فعال بود

وی با بیان اینکه مســیر فناوری فضایی در هر مرحله می تواند 
یک  موفقیت محســوب شود، اظهار داشت: برای اولین بار است 
که می  خواهیم ماهواره ایرانــی را به مدار بالای ۵۰۰ کیلومتر 

از زمین و در  ارتفاع ۵۳۰ کیلومتری از سطح زمین قرار دهیم. 
رئیس سازمان فضایی ایران گفت: در ماهواره پیام، مسیر انتخاب 
شده  برای مدار ۵۰۰ کیلومتری بود که این ماهواره با موفقیت 
از پایگاه بلند  شد و مرحله اول پرتاب را با موفقیت طی کرد اما 
زمانی که به ارتفاع  بالای ۵۰۰ کیلومتر رســید، ۴۰ ثانیه زمان 
کم آورد و با این حال ســه  دقیقه در خلاء فعال بود و عملکرد 

ارسال دیتا را انجام داد. 
براری تصریح کــرد: به این ترتیب ما مــی توانیم بگوییم این 
ماهواره نیز  با شکست همراه نبوده و ما توانستیم این ماهواره را 
به مدار ۵۰۰  کیلومتری زمین پرتاب کنیم. اما هم اکنون برای 
ماهــواره ظفر قصدمان  پرتاب به بــالای ۵۰۰ کیلومتری زمین 
اســت که یک موفقیت در چرخه  فناوری فضایی محسوب می 

شود. 
ë  »دستیابی به ارتقاء مداری با »ماهواره بر سیمرغ

وی با اشــاره به جزئیات ماهواره بر ایرانی سیمرغ و تفاوت آن 
با  ماهواره بر ســفیر گفت: ماهواره بر سفیر، ماهواره ایرانی را در 
اندازه   ۵۰ کیلوگرم و در مدار ۲۵۰ کیلومتری از ســطح زمین 
با طول عمر  ماندگاری ۴۵ روز قرار داد اما ماهواره بر ســیمرغ 
قابلیــت حمل  ماهواره تا ۲۵۰ کیلوگرم را دارد و در مدار بالای 
۵۰۰ کیلومتری از  ســطح زمین قرار می گیرد و به نوعی با این 
ماهواره بر شاهد ارتقای  مداری خواهیم بود. همچنین طول عمر 
این ماهواره بر به ۵ سال می  رسد و برخلاف ماهواره بر سفیر که 
در مدار بیضوی زمین قرار  گرفت، ســیمرغ می تواند به صورت 

دایروی، دور کره زمین در هر ۹۴  دقیقه بچرخد. 
براری خاطرنشان کرد: طول عمر ماهواره ظفر بیش از یک و نیم 
سال  در نظر گرفته شده که با ماهواره بر سیمرغ و با وزنی حدود 
۱۳۰  کیلوگرم قرار اســت به فضا پرتاب شــود. این یک جهش 
فناوری است که  می تواند ایران را به یک مدار عملیاتی در سطح 

زمین برساند و این  ماهواره یک مسیر تحقیقاتی را طی کند. 
رئیس سازمان فضایی ایران گفت: هر مرحله از انجام این پروژه، 
یک  موفقیت محسوب می شود و برای طراحی و ساخت ماهواره 
ظفر ۸۰  متخصص حدود سه سال زمان گذاشته و کار کرده اند. 

ë ایران یکی از ۶ کشور دنیا در ساخت پایگاه پرتاب
معــاون وزیر ارتباطات همچنین با بیــان اینکه ایران به دانش 
ساخت  پایگاه پرتاب دست یافته است، گفت: هم اکنون ۶ کشور 
در دنیا توانایی  ســاخت پایگاه پرتاب ماهواره را دارند که ایران 
یکی از آنهاست و ما  موفق شده ایم که در کلاس جهانی به این 

دانش دست پیدا کنیم. 
وی با بیان اینکه به دانش چرخه کامل فناوری فضایی تســلط 
پیدا کرده  ایم، اظهار داشــت: پرتاب ماهواره امید در مدار ۲۵۰ 
کیلومتری سطح  زمین که حدود ۱۴ سال پیش انجام شد، اولین 
گام ایران در رســیدن به  فناوری فضایی بــود و امروز با پرتاب 
ماهواره ظفر به بالای مدار ۵۰۰  کیلومتری زمین، این فناوری را 
تثبیت می کنیم. اگرچه خطاها و  ناشناخته هایی در این مسیر 
وجود دارد اما با پیوســتگی و تکرار این  فرآیند، عزممان را جزم 

کرده ایم که به مدار بالای زمین دست پیدا کنیم. 

سال آینده چندین ماهواره پرتاب می کنیم
رئیس ســازمان فضایی ایران با بیان اینکه در ادامه برنامه های 
دســتیابی  به فناوری پرتاب ماهواره، ســال آینده برنامه پرتاب 
چندین ماهواره  مخابراتی و سنجشــی را در دستور کار داریم، 
گفــت: قصد توقف در  حــوزه پرتاب ماهــواره را نداریم و تمام 
تلاشــمان این است که بتوانیم ابتدا  به مدار پائین زمین که در 
ارتفاع ۵۰۰ تا هزار کیلومتر اســت، دســت پیدا  کنیم و پس از 
آن ماهواره خود را در مدار ژئو که ۳۶ هزار کیلومتری  از ســطح 

زمین است، قرار دهیم. 
وی یادآور شــد: تست ماهواره پیام از نظر ما موفقیت آمیز بود 
چرا که  در دنیا نیز کمتر ســابقه دارد که یک کشور در دومین 
پرتاب خود،  ماهواره ای را به بالای ۵۰۰ کیلومتری مدار زمین 

برساند. 
براری ادامه داد: حدود ۱۱ کشــور در جهان توانمندی پرتاب و 
 قرارگیری ماهواره در مدار را دارند که یکی از این کشورها، ایران 
 است. بر این اساس برنامه ما این است که ماهواره بعدی خود را 

در  مدار ۷ هزار کیلومتری زمین تست کنیم. 
رئیس ســازمان فضایی ایــران تأکید کرد: زمــان تولید بعدی 
ماهواره ها را  به کمتر از یک سال می رسانیم چرا که هم اکنون 

توانایی تولید ماهواره  در کشور وجود دارد. 
وی افزود: ایران به دنبال دستیابی به فناوری صلح آمیز فضایی 
اســت و  موضوع ماهواره بر با موشک کاملًا متفاوت بوده و این 
دو موضوع،  فناوری های متفاوتی دارند. بنابراین تلاشــمان این 
اســت که به صورت  کاملًا شــفاف، تکنولوژی پرتاب ماهواره و 
انجام پروژه های مربوط به  آن را برای مردم اطلاع رسانی کنیم 

و معتقدیم چیز پنهانی نداریم. 

جهش فناوری فضایی ایران با ماهواره ظفر عجایب گردشگری

تشخیص انواع سرطان از یک بافت با هوش مصنوعی

نیاز کشور به راکتور تحت فشار تأمین شد


